U8 v. Jullus Rosenberg, ot al.

Aupust 3, 1850

Pres. by Myles J. Lane, Esq., ,
Aisst. U. S. ﬁttsrneyi 2132

Bd 1 Huth Greenglass

RUTH GRE 7E N CLASS, callsd as a witness, havingf
first been duly sworn by the Foreman, testified as |
followas:

BY MR. LANE:
¢ Now, Mrs. Greenglass, will you glve us your address

and telephone number? A 1 live at 265 Rivington Street

and the telsphone number is ORegon 4-5124. |

¢ WNow, how old are you? A Twenty-six.

4 And are you married? A Yes, I am, \

¢ And how long have you been married? A Tt will be
elght years this November.

7 Do you have any children? A I have two eﬁiiﬁrﬁﬁ,'

@ 4nd what are their ages? A My Doy is four and the
girl just past two months.

G Now, will you tell us & little something about your |

educational background? A Well, I went to grammar schaallﬂ

and after that it was junior high school until the gecond
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in Menhatten end after that I took some courses at Washingtc
Irving to matriculate for college.
¢ Now, do you know Julius Rosenberg? 4 Yes, I do.
g How long have you known him? & Almost elght years.
« Wow, wnat is your relationship to Jullus Rosenberg?
A He 1s married to my husband's sister.

¢ And what is her first name? A HEthel.

§ Lo you know, of your own ‘knowledge, whether Jullus
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. ssw the card, but I always assumed he was a Communist.

4 Well, I knew that for a number of yaars he had been reads

literature was Communist literature, they wesre always propa-

| s 1937 and '38 they were bringing Communist llterature into

| my math@rwin-law's home to propagandize my husbend. He was

Hosenberg is a f‘:&rd—aarryiﬁg Communist? A Well, I never
& And what did you base that assumption upon?

ing the Daily Worker, that he had attended -- he and his
wifs attended most of the rallies that were held at the

Garden, and that they had litersture, that most of the

gendi zing.
Q4 Well, novw, for how long a perlod of time have you
believed the Rosenbergs to be Communists? 4 Well, I couldn't

say. I first knew them in 1942, and I know that as far back

& child growing up.
@ Now, I don 't think I have told you about this befors

today, before this body. But before you appeared hers today |

you wers adviased by legel counsel as to your Constitutional

rights, weren't you? A Yes.
¢ You talked to Mr. John Hogge, who is the counsel for

both you end your husband;isn't that corrsct? A Not today.
¢ Wo; but before you appeared hers. A Yes.

¢ And he knew that you were appesaring here today?

b

That's right.
¢ And he acovised you of your Constltutional rights?

In other words, didn't he -- A Yes.




i

2134

@

bd 3 : Ruth Greenglass

G Didn't he tell you what you could say and didn't
havs to say? A I think so. |

] Y@a. And dldn't he tell you that any statement you
‘maks here would be made voluntarily -- A4 Yes.

G -~ without any promises of immunity or anything slse?
& Yes. |

& ﬁgd he told you that you didn't have to testify as
to snything that might incriminate or degrade you? 4 Yéa,‘ 
he dld.

@ He explained all that to you? 4 Yes,

& And you understand it? A I do.

@ Now, do you know whether Ethel Rosenbsrg was a card- |
carrying Communist? A Well, as I sald in Julius' case, I
never saw the card, but 1 believe she was. 1 know that they
met in the Communist club, their first mseting, Ethsl and
Julius.

@ Did she tell you thaty A Yes, she did. Irwaa
slways énder the assumption that Julius lost his Job becausﬁj
Ethel was a card-carrying Communist.

JUROR: Where did you say they met?
THE WITNESS: They met at & Communist club,

& Now, you, yourself, were affilliated at one time with
the Young Communist Youth Movement, weren't you? A For a
short time, I was,

w And you were president of one of the organizations?

4 For sbout three weeks.
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¢ And who was responsible for you belng preslident?
A Well, I never sought them out. They came to my house
and asked me to come down to thelr meetings, end at the time |
of election I was nominsied because they felt that, as kin
to Ethel Rosenberg, I was well qualified.

& When was this? 4 In 1943.

Q4 #nd do you recsll the name or names of the people
who came te.see you and asked you to belong to this organi-
zation? A I recall the name of one of the girls, but the
others I'm just vegue -- 1 remember thelr faces but not
their names.

& And what was the pame of that particular girl?

A I think it was either Ids Altman or Ida Altermsn. But
that was her single name. She has been married since then.

¢ Now, I show you Grand Jury Exhibits 2 aﬁﬁ 3, and 1
ask you if those are theplctures of Jullus Rosenberg?

A Yes.

@ And you are married to -- A David Greenglass,

@ Now, I show you Government Exhibits 4 and 5, and ask|
you if those are pictures of David Greenglass? A Yes.

Q Anﬁ'ﬁxhibit 6; that's a plcture of you, 1s 1t?

4 Yss, it is. A

¢ And have you ever seen this, Government Exhibit --
or, rather, Grand Jury =xhiblt 19 A Yo,

« And Exhibit 7; that's another plcture of you, I pre-

sume. A Yes.
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Q ﬂéwi I'm golng to take you back to NHovember of 1944.
Now, at that time your husband was in the ﬁkmy, w8s he not?
A Yes, he was,

3 And where was he stationed? g' e was stationed at
Los Alemos, But I did not know that, because all I had was
& post == a Box number with = Senta Fe address.

G Now, in November of 1944 did yéu»have occasion to
have a conversation with Jullus hosenberg aﬁﬁ his wife Ethel?
& Yes, 1 did.

& 4And where did tnis conversatlon take plsace?

& In thgir home at 10 Wonroce Stre?t. |

& Now, can you relate to the Jury as best you can
what your recollaction was of the conversation that took
place on that particulsr ocecasion? A& 1 think so. Julius
told me &t that time that I might have neoticsd that he was
not -~ that they were nct buying the Dally wWorker at the
same place that he had been accustomed to snd that he and
his wife were not‘attanding the meetings and rallies so
openly. 4And he said that there was & reason for this; that
he dldn't ~=-

4 HExcuse me, Keep your volce up. A Oh. He didn't
want to be openly associated, because he felt that he wanted
to do something more important, that he had been trying for
two yesrs to gebt in touch with people in ~- 1 gusess 1t's
the Boviet underground, that he could werk more airectly to

help Russis. And then he procesded to tell me that he knew
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that David was working on the atomic bomb. 4nd I was very
much surprised. I aaié, "How do you know?" Because I was
r&ﬁaivimg mail -- my mail was censored to him and his mail
to me. And he sald, "I know all about 1t." 4,d I sald,
"Well, how can you fiﬁﬁ out? It's top-secret, I recelved
an affidavit telling me that it was so, snd that informa-
tieon could not have been éivulgﬁdv” He said he knew, his
friends told him. Then he proceeded to tell me that the
stomic bomb was one of the most deadly weapons to be used to
date, thati it had radlations and thst 1t would be very
devastating i1 used, that he felt thers wses not & direct
oxchange of sclentiflc informatlon among the Allles and
that it would be only fair for Russls to have the informa=
tion, too, because she was working on the atomic bombd snd
tnere wes net an egual exchange, end he wanted to make thatb‘
pogssible. He asked me if I woulc relate this to David end
ask him to pasg on Iinformstlon through Julius. 1 was harriwlfé
fied. I told him thet I objected to it, I didn't think it
was the right thing. His wife ssid thaet 1 should at least
relay the message, that she felt that David might be inter-
egted, he would want to do this. Julius said just on the
vaslis of an exchange cf scientific Information 1t was right
thet 1t should be done. In the end I was persuaded to relaey
the messege, which I aid later on.

& HNow, Ethel was present all during this c@nversatiam?;;

A& Ehe was.
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| & 4nd did she take part in the converssetion?
A Well, she urged me to talk to David. She felt that even
1f T waes against 1t, I shoulu &t lsast discuss it with him
and hear what ne had to say.

§ A.4 did she srgue slso that she felt that the Allles|
shoula glve this informetion to the Russlans, ths Soviets?
4 Well, I can't rscall her words, but she was in apreement
with her husband. |

¢ Now, pricr to your veparture for Albuquerque did
you bave snother meeting with Julius Rosenberg? £ No, I
don't think so.

& Well, what I have reference to is the guestion of
expense money that was incurred. A Oh, yes, I must hsve.

& Well, did you have or didn't you? A Yes, I think
1 dida. .

Q ﬁwd what heppened oﬁ that occasion? & Julius gave
me §150 towards my expenses.

& Now, was Ethel present when he gave you the 1507
A I don't recall.

.% Did you ever pay the 150 beck? A& VNo.

¢ Dic he ever ask fer 1ty 4 No.

& And et the tlme he gave 1t to you what did he say?
A He sald that he was glving It to me to pay for my expenses.

( 4no ©ld he say where he had received the money from?- |
& TWo.

& Now, at this time was Julius In business with your
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: husband? 4 No. He was working for the Signel Corps.

% Who was? A Jullius was working for Emerscn who was
doing work for the Sipnal Corps. Thls was during the war.

¢ But he wasn't in ths Army slso? vﬁ Ho, he was mevarb
in the Army.

& Now, when did you arrive in Albuguerque, New Mexico?
£ On HNovenmber 27 or 2B, 1844,

4 And did you meet your husbend that day? 4 No. He
came & day later.

‘G Nowy where dld you step when you arrived on thaﬁ
first Gay? A At the Hotel Franciscan,

¢ #ncé you stayed there for how long? A For sbout
five or six days.

¢ And then where did you livetY & 1 went beck to
New York.

¢ 1 see. Well, now, prior to your return to New York
gid you have & cconversation with your husband about what
Rosenberg had sald to you with reference to the stomic bomb
meterial? A Yes, T dld.

& And how long after you arrived In Albuguerque dild
this conversation take placet A About two or thrse days
later.

& And wners did it take plsece? A We took a walk and
I discussed it with him,

& And what did you say to Devid? & 1 tolc him first

that 1 knew that he was working on the stomic bomb, znd he
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was very surprised because he hadn't divulged any informa-
tion to me sand, sé far as he knew, I thought he was working
in s warehousge, which 1s what he hsad been writing me. And
he asked me how I knew about 1t, and I told him that Jullus
| hed bteldd me. And he wanted to knaw,jmsz ag I had, how
Julius knew, and I couldn't tell him., And then I related
as best gs 1 could remember the conversation I hed hed w ith
Jullws and his wife. And, just &s 1 had been, my husband
objected to it et first snd he would not glve me an sanswer
right awsy. However, on thinking 1t over, the next day he
sald thet he would do this because he felt thet -- nct that
he woulc do 1t to the detriment of his own country, but that
purely on a scientific plane informstlon should be shared
jointly. 4And I brought that message back to Julius.

& Now, at that time did Davic give you some Informa-
tion to bring back to Juli&a? A Well, he didn't give me
enything. He told me.

& Now, what did he tell you? This ié something he
told you, I understand, so that ycu could rslay it to
kosenberg. A Thaet's right. e told me the nsmes of some
of the sclentlists that were working at the project, about -~
semething about the physical setup there, about how many
buildings there were, and he spoke sbout the fact that you
couldn't see the project until you sre slmost upon 1t, that
it was fairliy well sscluded.

& Ceamouflaged? Did he use that word? A Well, it wasn't
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bzr@ally camouflaged. The natural aurrouhdiags were such
| that you couldn't see 1t until you werse slmost upon it.
¢ Wnat were gome of the mames he gave you, some of the
| names of the scientists who were working there?

i A Oppenheimer, Urey.

@ Anyone else? A Well, 1 didn't recall this right
away,lﬁut in conversation that I have head since then 1 think
it was Kistiskowski. |

G Now, wes snything said at that time about money?

& No. |

« Well, dldn't you tell David that Rosenberg had pald
your fare down to Albuguerque? 4 That was not my fare. He
haéd given me $150, and my expenses were higher.

Q@ No; did you tell David that? A Yes.
¢ And what did Dsvid say? 4 1 cen't remember.

G %all, dié you tell him that before or after you
haa broached the subject of the atomlc information?

A After.
¢ 4nd did David have any comment sbout that?
4 No, I dmm't think that he felt 1t haed anything to do
with it. Julius hac slways been slightly pasternal toward
David, he felt more like a brother-protector, and I Fuoss
he thought it was out of the goodness cof his heart that he
was glving me the money.

¢ David thought that? 4 Xes.

o Did he say that? A Well, he inferred as much,

£}
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(¢ Well, now, you returnsd to New York in the early
part of Decembsr, 1944; ls that correct? A Yes, + did.
¢ And when you returned did Julius Rosenberg come ovsri 
to see you st your home at 266 Stanton Street, New lork Clty?
4 A few days later he came. '

¢ Did he come alone? & Yes.

» And he had & eanvaraatibn with you? 4 TYes.
@ Now, was there anyone present besides you end Jullus
Rogenberg when you had this conversetion? A HNo.
¢ How, can you relate as best you can, to the best of

your recollection, the conversation that teok plsace batweanif

you and Julius Rosenberg on this ocecasion? A Well, Jn&iua&
asked me if I had related the information to my husband, and:
I told him I had, and that he hed sansentéﬁ tec do this, And
then 1 tecld him ss best as I could remember what Daviﬁ'tald
me about the physical setup end the names of the sﬂientisﬁﬁ;
I have elready given.

§ And what did Hosenberg sey? 4 #ell, he was pleaaad'th
at receiving the information.

¢ Dpidn't you write that down on a plece of paper?
i ¥es, 1 wrots that cown on & plece of paper and he took
it with him,

§ In longhend? & Yes,.

¢ 4nd did you write it down in his presence?
& 1 belisve sc.

& And did you say he sald he was pleased? A Yes,
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& And did he mention sny money st that time? A ¥No.
¢ Did you tell him that David was expected in New Yaék
on furlough soon? A Yes. Ye had been expscting David to
get & furlough, and he knew that it was coming very soon.

@ Well, did Resenberg say thaet he woulc just walt and
discuss the whole subject with Lavid when he got back on hia -
fuﬁ@ﬁugb? A He did.

4§ Now, when did David return téaﬁaw York City on fur-
lough? & I believe 1t was sbout Christmas tims in 144,

Q@ #nd between the time that you had this conversation
with Rosenberg on your return from New lexico end the time
thet David came back on furlough, dicd yéu have any other
zﬁa%@raatﬁeha'with Rosenberg about this masttersy 4 Wo.

& How, getting back to David's return to Hew York City
that was around Christmas of 1944, wasn't it? & Yes.

& Did you have occasion to visit Rosenberg's apartment
with David? A ©On his furlcugh? | |

& Yes. 4 Yes, 1 did.

¢ Wnile he was on his furlough? A Yes.

& Did yom go over there for dimmer? 4 Yes.

&  And what tlme did you sarrive there; do you recall?

4 MNo. It was some time late in the aftarncén, |
v And when you got there did you have coecktalle?
A4 No.
G They don't drink; l1ls thaet the answere A Ve don't.

You den'tt., Was there any liguor there at that time?
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A I don't remember any.

& Did Julius have anything to drink? A Well, he
drinks on ocecasions, but I don't remember any at that time.

¢ #e is not a prodigious crinker, 1s heY A& No, I
don't think so.

¢ Or nis wife? & No.

@ Now, who was present besides you and Julius? A His
wife Hthel,

@ And your husband? A And my husband and the girl
Ann Sidorovich.

4 +he was present when you srrived. A Yes.

G hnd how long did sﬁa stéy*theﬁa? A Sﬁa stayed
about half an hour and then left.

G Nobody else present? A No; just the child.

G Now, while she was present -- I'm talking about
Ann Sidorovieh -- was there sny discussion of this stom bomb
information? A None whatscever. i

& And when she left, how long after she left did the
conversation begin with reference to the ato@ informetion?
A ©h, about 15, Bé minutes later.

w £nd where did this conversation take place?
& In the llving-room at thelr home.

& Now, will you tell us, tc the best of your recollau?
tion, whet was sald at this time? A Julius sald that
Ann Sldorovich would be the one toc come out to New Mexico

to obtein the informatlon thet he wented David to relate,
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and he had worked out a scheme whereby she was to meet us
in & theater in ﬁ&nver.‘

& Denver, where? A Denver, Colorado.

¢ Well, I thought you said she was golng to New Mexlco.
A4 Well, she wes elther going to New Mexico, to our home, or
to benvser, Colﬁradm, and he was going to let us know before
tne furlough was over, and shabwaulc get infermation that
David would recall end ﬁriﬁe down for her.

& Now, what was the scheme, something ebout hendbags?
A Yes:; if she was to come to a thester, she woulc have an
alligator purse, and I, in my purse, would have the written
infermation written down which I would give to her iIn ex-
charge for her purse.

¢ NWow, did Hosenberg say that he had her present so
that you could identify her? A That's right: he sald that,
"I had her to my huuse so that you woula know her when she.
ceme. " |

& Did he say that was the resson whg he had her there?
4 Yes, he did.

¢ 4nd this was said in the presence of his wife Kthel
snd your husband? A That's right.

¢ 4nd wss there something sald about an old hancbag?
& Noj; Just & handbag.

¢, In other words, as I understend you, Rosenberg was
going to have this Ann go out elther to New Mexico or to

Denver., A Yes.
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¢ 4&nd wag goling to notify you as to which place she
wae goling to go? A Yes. '
G And you were to obteln the information from David,

you were to put 1t in the handbeg, you were to meet this

Ann Siderovich snd you were to swap handbags; 1s that correct

i That's right. Howsver, that changed before David went

back on his furlcugh. He sald that in 81l likelihood it would

ﬁﬁ Ann or someone else,

¢ Who said thaty A Julius did. And thet he wculd
probably come to our home in New Mexlco, whoever that woulc 1

¢ Now, In addition to talking about the scheme that he
had -- now, this is prior to dinnér? 4 Yes. “

¢ What elese was sald at that tims about the atom b&mhg
if enything? A Julius asked Devid what he was workilng on, |
snd my husband told him that he worked in an sexperimental
shep, that he was brought sketches and he produced the parts
on that.

& Well, what was David's job there? A He was a
machinist,

G Working in the expserimental lab; is that right?
A Twat's right.

o Now, do you recsll that -- cid Julius ask David
how the atom bomb was detonated? A& Yes, I think i remember
& mention of that,

& And David told him something aboub 1t? A He did.

Bﬁt I gouldn't wnderstand it.

]

08
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¢ It was too sclentific for you, 1 taske it, was 1t?
A Yes.

& Wow, this conversation took about how long?

4 About helf an hour. ,

& And then after theb how long after that did you have
dirmert £ 1 can't be exact in &y time, 1t was soon sfter
| thet.

& ﬁﬁ&, at the dinner table did you discuss the atom
bord at all? A No. |

G But after dinner you had encther ccnva%aatian, didn'g
you? A& Yes, after dinner 1 asked Jullus how we could recog-
nize gnother party, if it would nct be Ann that came to us,
and then -- we were in the kitchen at the time, only Julius
and Hthel and myself, and Jullus cut the side of & Jello
box-tcp -~ the side of a Jelle == not the top --

¢ Now, let me get that straight, becsuse 1 think that

is rather imﬁartant.

(Cont'd by IFG)
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¢ (Cont.) After dinner, you say, if I understand you

correctly, that David wee in the living room - - 4 Yes,
§& -~ -~ at one polnt; and that you and Julius
| Rogenberg and Ethel Rosenberg were in this 1ittle nook
% which served se & kitchen? A Yeg, it 1s & kltchen,

@ ©HNow, how wide & place was thet kitchen, and
how long - - was it as long as your desk thers? A Hot
very much longer,

& About six to eight feet? A Yeg

Q@ Not over ten, certainly? 4 o,

@ And about how wide? AFrom here to there (in-
dicating), _

& About four to Tive feet wide? A I think so,

, With an oven door between that and the living
room? A& That's right., The living room is rather l&rge{,
If you are not right near the door, you can't see inside
of the kxitchen,

4 But while you three were in this 1lttle nook - .
the Rosenbergs and you - - you asked, as I understand 1%,
Rosenberg how or what means of identification he would
use for thls courler that wae coming down to get the

information? A That's right,

% And at that time he ssld something about &
Jello box-top, is that righty A He didn't say anything,
He took the side of & Jello box znd hs out 1t, in my

presence
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& Now, I show you an exhibit, snd ask you if you
recognize that exhibit, No, 9% A Yes, I do,

@ Will you tell the Jury what 1t ie? A That
lg the gide of the Jello box, and it is marked %o indi-
cate how 1t was cut, and which helf we had « which helf I
retalned,

& 4nd those gre your initisls on there, "R G%%
A Yes, they are,

& How, . ghow you Grani Jury Exhibit 10, which 1s
a Jello bozx, &n&?&sk you if that leooks like & replics of
the box which Julius Rosenberg took up and cut in your
presence? | A Yes, it 1s, Thie was the side that was
cut (indicating),

MR, LANE: The witness 1s indiecsting the side
of the box whlch hse the instructions on 1t sbout
making of Jello, Thlg one here 1g Ragpberry
Charlotte,

THE WITNESS: Yes, I don't remember which kind
it wes, It was the slde not with the girl,
& The side of the box with the instruetions on it

was cut? A That's right,

& Now, tell us what Julius eaid =t that time,

A Well, he cut the side of the Jello box, aznd he gave me
one half; andhe selid,"Whoever 1t will be that comes to you
will have the other helf for identificstlon ®

& %o on, A And I put that half in my wallet,
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and went back into the living room? & Yes,

end I showed it to my husband 1&%@% on that night, when
we got home,

% And Tthel wae present when this took place?
A TYee, Ehe was sgtanding right beﬁimﬁ her husbend, in ﬁ%év‘
kitchen,

4 About how many feet away? A About three or

% Did she say anything at this tipet A No,

& Did she ses you receive the other side of the
box top? A Yes, she 4i4,

& Then I asgume you came out of the 1little nook
@ Did yon have any further conversation, or was
there any fﬁfzh@r cgnvaraatimn; in the living réﬁ&, gbout
the hamb,iafarmaﬁi@n? A Yo, I don't remember any at
that time,

Q@ Did you agein see Julius during the furlough?
A Yes,

Q& Where? A Julius came to ocur house at Santon

Street one night, and told David he would like hilm %o go
with him to mest snother man, andthe two of them left,
Do you want me to contlnue, E@, Lane?

% Yes, A& The two of them left, and Jullus took
ny husband zomewhere in the Fiftles,

% This is what vour husband teld you later on?

& That's right, when he came home - - and he was introduced

B
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to & men, He said, "Thils 1s David," but Julius never
gave the other man's éame - - and they had a conversatlon,

On the way over there, my husband told me later,
Julius asked him sbout his work, and whst he was dolng
&%t the projsect,

& And vour husbend told you sbout thle when he
got back? A ?;@t‘@‘right,

¢ How, during the furlough period, did Jullus
see you and your huspand gulte a bitv A Well, as far
ag wWe were concerned he saw ugs too aftﬁa; W thouzght he
was intruding, becsuse we wanted to enjoy his furlough,

€& I am talking about the times concerning the
information, A We saw him when we went to hisg house
for dinner, when he ceme 1o our house to take David %o
meet this other man, snd I beliesve there was & third time,
Mr, Lene, but I cen't remember what happened,

& But on each one of those occasions he was
persistent about the informastion of the stom bomb, 1s
thet right? A Yeg, he inslsted that he wanted the ine
formation,

@ How, at the end of the furlaugh; your husband
returned to Los Alamos? A Yes,

% That was about the first of January, 18457
& Yo, it was gbout January 20, 1945,

& And when did you go to New Mexico? A 1March

P

I arrived in Albuguerqgue,
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where did you stopt A I stopped at the E1 Fidel Hotel,

slayed &%t seversl hotels in succession, and st the homes

of friends, until I found a place where to live, It took

week-ends? A That's right,

at 209 Worth High Street? A Yeg, he a8,

2152
'R, Greenglass

& And did Julivs at this time also advance some
noneye for the trip? A No, he did not,

< But before you left on the trip, dd you have
any conversation with him? A No, It was understood that
someone would come to our house when we got ssttled, and
he didn't know where that was because when I went down to
New Mexlceo I had no place %o live vet,

% ¥Wnen you arrived in Albuguergue in March, 1945,

% Then where did you stop after thatt A I

about six weeks,
% Where was that? A 209 North High Street,

& Do I understand that David only came home at

€ Did you and David discuss the atom bomb durim
this period? A There was no point in discussing it with
me; I never understood 1%,

& Just answer "yes" or "no," A o,

& ¥as David making notes during this time?
A Mo, he wes not,

% Now, I want to recsll %o you the events of ik
Tiret Bundsy Iin June, 1945 - - do you recall that? A Yeg

& Did a men come fto your apartment on that day,
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% And who wes that men? A VWell, at that time
I thought his name wes Dave, I have since known him
be Harry Gold,

' & Did you see him here in the bullding today?

A Yeg, I 14,
Q& You saw him outside? A Yes; in the ante-room,
¥ You heven't talked with him? A Fo,

4 Have you talked to him since that meeting?
A I gaw him only on that day, when he ceme to our house
and ceme back in the afternoon; and I never saw him since
wntdl today,

& And you never talked with him since? A o,

< Will you relate to the jury just what took
place on that morning, It was a Sundsay morning - around
nine o'clock, was 1t? 4 I a&n’t recall the time,

= It wase in the morning, thought 4 Yes, in

& Will you tell the Jury what took place at thet
time? A Hr, Gold came to our apartmsnt, and when he
came in he produced the half of the Jello box slde, and
my husband went to my wallet and got the other half, and
they matched, Then hs told him thet hls name was Dave,
end he was from Pittsburgh, snd thet he had come to obidn
this information; that he would be back later on in the
afternoon, And my husbend, when he left, wrote dwn what-

ever he remembered, that he was golng to glve to Gold %o




went back home to our apariment,

: Vg =
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-

bring back to Jullus,

Gold ceme back in the afternoon, and we gave him
this written information on eight by ten ruled paper —- 1t
was looss-leal,

Then the three of us went for a walk, He gave w
at that time,

We went for a‘walk tec Just past the U, 5, O, in

Albuguercue, which was about three @ four blocks from our

home. There Gold ssid "Coodbye" and he went away, and we

When we got there, we opened the envelope, and tﬁ&¢ 
wae five hundred dollars in it, Well, when we esw the mon
we realized 1%t was no longer on & sclentiflic plane, and we }"E
were belng @aﬁﬁ to do & Job; and my hugband and I felt de-
graded. But there was nothing to do - we couldn't chase

and we ke

Gold, because we didn't know where he wae golng;
the money,
Q@ Now, 6id David subsequently send any other in-

=

formetion to Gold or to Rosenbergt? A o, he dld not,

& How much time d4id these meetings consume?

A Well, when he came to our home in the morning, he was

there about fifteen to twenty minutes, and then he left,

6o thet Devid could write down the informatlon for him,
When he returned thset afternoon, he was in our

spartment only five or ten minutce, and then we went for
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and to continue to give information? A Ethel never madel

this walk, which couldn't have taken very long,

& Do you recall how David was dressed? A David
alweys wore his Army uniform,

& Wow, when 4ld you get teck to New York City?
& In Harch of 1046,

& And 414 you meet Rosenberg at thet time?
A Well, he is a member of my hueband's famlly - - yes,
we met him, but there was no - - well, he was a 1ittle
gnnoyed wlth us because my husband had been offered a Job
to etay 2t Los Algmos, as & civillan, and Jullug Telt that
he should continue to sgtay there and glve Informatlon; but
ny husband was not golng to do that, and he was a 1ittle
disgruntled gbout it, but he could do nothing because my-:§ §
husgband wes discharged and W&é not goling to stay there, ;

: Jullius and
At that time/my husband and hls brother - which

busginecs together - -

@ ¥%hat did Jylius say about David getting out
of the Army at that time - what were his worde? A& I
can't remember his words, but he was very annoyed, He
felt that Devid should continue io work at Los Alamos and
glve informestion, | |

& Do you recall that Ethel was present during
this é@m?gv@aﬁiéﬁ? A Uo, ehe was not,

& Did ghe ever urge David to remain in the Army
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any menticn of this to David, The only time che was
ﬁherﬁ was when there were conversationg between her hug-
band and me, in her presence,

Q& Now, Dp, Klang Puchs was grrested some time
in February, 1850, After hls arrect d1d you receive g
vigit from Julius Rosenberg?! & I was in the hospital
&t that time, Juliue came to see my hmﬁb&nﬁ,

& Do you know that from your husband telling 1%
to yout A That's right; and at that time he didn't
tell me truthfully whet Julius hed ssid to hilm beceuse I
wes very critically 1ll, and he dlén't want %o upset me
then, ‘

& In May, 1950, May 23rd, didn't Jullus Rosenberg -
géme to your apertment with s copy of the HERALD TRIBUNE?
4 Yeg, he did,

€ And what plcture was on thet peper? A Harw
Gold's plcture was on 1%, znd the fact that he had been |
grrested ,

& And wh&t'cgnveraﬁtiaﬁ did you have at that
time? A Jullus sald that that was the men who had besn
to see us in Albuguercue,

& Apd 4id you recognlze him as such? A Ho,

we did not, I hed only seen him once, and he did net

[

look the same to me; and we both denled 1t, And then,
too, we didn't know him under that name, and the fact

that he was from Phlladelphls,
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& Do I understand thet you denled 1t at that
time? A That's right,
& You gsid it didn't look like the men, from

hls plebture? & That'g right,

s

“ And what 414 Jullvs say? Julle said,
"You cen belleve me, that that 1s the man who ceme to
you, and you will be the next ones to be plicked up,"

& Yhat elee did he say? A He tol us we would
have to lemve the country, and he geve us a %ﬁmmaaﬁﬁ dol-
lers, He sald, "Buy whet you need, You have a month
to spend thst, snd after that you have %o leave, Tske
your clothes and go. !

@& Was Ethel present at thet time? A ¥o, she
W%Ekngﬁ,

L What else did he say? A Well, he a&iﬁ, "You

have to go," amd I sald, "Where are we golngi" and he

o

sald, "You are going to the D, 8, U,," and T gaid, "What
is thet?" and he sald, "To the Soviet Unlon," and I pro-
tgaégé,

I seid, "After all, we have an infant, the baby
1s elght days 0ld," and he sald, "You heve to go, Your
baby won't die, 2&&3@@ are born on the ocean asnd in
trains every day," and he said, "I will be back agein
with money for you," and he came beck - - I belleve 1t
wags on June 2nd - - 1s that the date I gave?

<« Yes; Dbut before that, wasn't there some
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eonversatlon about getting an injection for emellpox ;
and about passports? 4 No, Thet was the time he came
with the other money,

% Tell your story, 4 When he came back on June |

2nd - - we have a rather large railroszd apartment, and

he came into the %itchen, snd I wae there with ny hﬂab&a }
and chlldren, and he sald, "You sre going to have te
leave,” and then he procssied to the back room with my
husband, and he gave him the sssled package with the
four thousand dollars in 1i%; and he came back intoe the
room and he sald, "My doctor tells me that before you
can get a passport, you have to have & certificate say-
ing that the whole family has been inoculated against
smallpox, Cen you get this from your doctor?"

I seid, "I would not esk my doctor for a false
statement, After al1, tha.baby ig toc young to be vac-
¢inated," He said, "Nobody %ms to be veceinated, All
you need le a statement, and I will get 1t from ny doc-
tor "

| After thet, he and my husband went Tor a walk,
and he outlined the plan to leave the country,

% What wes in the package - when aid you apém
1%% & I never opened 1t, Nelther & 3 my husband,

% What 414 you do with 1t? A4 With Scotch~tapse
we put 1t 1ln our fireplace, in the flue,

% You taped 1t up? A4 That's right, A Tew n
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daye la%ar ay husgbsnd took the peckage out of the Iire-
place and geve 1t to my slster's hugban@ to hold for him,
& That is Bernle? 4 TNo, that 1s Louis Abel,

& Tow, 1s thers anything else you can tell us?

A Yse, After the Tiret time, when Julius came to our
house, my husband and I discussed 1%, We felt that we
were not going to go anywhere, It waes not a question of
rﬁﬁgi§g>aw """ v, end thles was our country, we were not golng
to leave 1%; but my husbsnd felt if we told Jullus that
ve would not leave he would conslder this é&&g&rmus to
himself, and that gome phyelcel harm might befall myself |
or my children, and so we would let him think that we
were leaving,

Do you weni the plan?

& Yes, please, A This was later related to
me by my busband, When they went for this welk, Julius
told him thet we were all tuv go to Mexico City, rent a
hovee and stay on the outskirts for gz month, At the
end @f.thg month, my hushband was to wrlite a letter to
the Soviet Coneul and eign 1t "I, Jsckson," I don't re-
¢all the words, It was a very innocucus letler - - but
three dave after the letter was mailed, he was to meet
someone in Ifront of a siatue in 2 park, and thls person
would hold a gulde~booX in hig left hand, as a means of

ldentificetion Thig wss ostend bly to recelve some more

* 9

b

.
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&
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And then we were supposed to proceed by boat fo
either Berne, Switzerland, or Stsekhalm,Awk&rﬁ the same
thing was to teke place agsln: To write & letter to the
Soviet Consul, and three deys later to meet a person near
the statue in & park; until eventually, through Czecho-
ﬁiﬁ?&kia, we would get to Rusels,

'@ Dig Juliue at any time say anything about his
own dsparture - he and Bthel? A I asked him what was
going to happen, He said he was going, too, but he would
not lzave the same time se we, Then, too, he said, "You
have %0 get ou® in & hurry," that sometimes Detween the
12th and 18th of June the arrest would tzke place; and
I said, "How do you know, how can you tell?" and he @ﬁié¢v B
"I know," | |

I said, "Ic Ethel happy sbout leaving?®™ He ssald,
"Well, she 1g dlsturbed; her ties are here, but of course
she reslizes 1t 1s a thing we have to do.”

Q@ Did you ask him what you were going to && ir
and when you got to the Soviet Union? A4 HMr, Lene, 1
alwaye assumed we would be shot when we got to the Soviet
Union, and I didn't ask Jullius that,

¥R, LANE: Nr, Foremsn, do you have any gues-
tilons?

A JURCR: I would like to ask, were you born
in this country?

THE WITHESS: Yeg, I was,
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4 JUROR; Was your husband born in thls country?
THE WITNESS: Yaé,
MR, LANE: if there are no further questlons,

I suggest that you excuse the wliness,

THE FOREMAN: You are excused, Thank you,

%]
a

(WIT!
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g
B
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. Mms ., ETHEL ROSENBERG, called
f ag g witnege, having first besn duly sworn by the
R foremen, testified as follows:
; RY MR, LANE:
5 & vhat is your address? A 10 Honroe Street,
Hew York CGilty.
% Tou have appeared here todsy in responsse 30 a
Srand Jury subpoens that wae served upon yout A Yes,
& When was that served m@ﬁﬁ vout & It was
gserved leet Hondsasy,
« Mow, I underetsnd you have conesulted an attorne
since you hsave received that ﬁuﬁp@@nﬁ? A Thet's right,
) gﬂé he no doubt h&s sdvised you on your ﬁ@ﬁﬁﬁiﬁ_” 
tutional rights? & That's right,
& Ard eo that there will be no questlon absut 1%,
1 will go over your rights mye2l?, In other worde, unde
our system, under our constitutlionsl sysfem of ﬁﬁ?ﬁ?ﬁ%eﬁ%,éi;
vou are not bound to testify sgainst ymmwﬁ@lf,‘
In other worde, you have the @aagtiﬁatiamal right
- of rsfuslng %o answer any questlons if the answers in yaur;
Z spinion may tend to elther lneriminste or degrade you,
% Do you understand that? A Tes,
% But thet ls the only reascn under which you can |
- refuse To testifly belfore s Grond Jury, snd AT you refuse
; on any grounds cother than thet, it 1s possible thet you
§ souid be held in contempt of Court for refusing to answsr,
%
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I gleo want %o call your sttention to the fset tha
evarything that you say befors this &oiy le subjesct to the
penaltles of perjury, IT you knowingly lie to this body,
vou could be indicited for perjury,

With thet admonitlon, and slso the fact that any
snswers thet you may glve $o this Grand Jury are glven
voluntarily, and may subgeguently be used spgsinst you in
the event that any of the testimony thet is addnced here
a8 a result of your testimony mey result in en indlciment
in other words, 47 yow were to be indicted as g result of

the testimony you glve here today, thet testimony could be

need sgainst you ~ - now, do I make myself clsar? A Ye

& - = is there any questlon or reservation ia
your mind et g11% A Ho,

How old are you? A& Thirty-four,

& Are you married? 4 Yes,

& You are merried to Jullus Rosenberg? 4 That
right,

-5

% When were you married to Julius Rosenberg?

& June 18, 1839,

« And you are & sister to David Greenglass?
A& That's right,

& Do you have any children? A Yes,

= How manyt A Two,

& How old mre they? A One 1g almost seven apd

& haelf, and the other 1s three,
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first time, in conmnecilon with thisg metter? A4 I refuse B

& HNow, were you ever affiliasted with the Communist

Party? A I dscline to answer thet guoestlion on the grounds
) W

that this might tend %o incriminate me,

% When 414 you consult with your sttorney for the

answer on the grounds thset thls may tend to lnerininste me,
§ That that may incriminate - the faet thet you
talked with g lawyer? A That wes my answer,
| % In other words, you refuse %o answer the guestlon

1,

z8 to when you talked with a lawyer, on the grounds that
that might incriminate you? A& Yes,
& Did you pay the lewy 34 s fee? A I refuse to

answer on the ground that this might tend fto incriminate me,

) ?au realize that t&a ia@fiﬁim&%ﬁen ig something
thet could incriminate vou, and not somebody else? A fhaﬂ‘%
right, I realize 1%,

& Did you discuse this cmse with your brother,
David greéﬁglasa? A& I refuse to gnswer on the ground thg&
this might tend to ineriminate ne, |

% Do yom rmaaﬁl ever having dlscussed the wcfk of
vour brother, David Greenglsss - the work thsat he was &Qiﬁg%

at Los Algmos, New Mexico? A& I decline to answer on the

e

A

ground that this may tend to inoriminste me,
% Do you recell & Turlough visit that your brother
made to New York in the late Fall or first part of Januvary,

i

1544-457 A I decline %o znswer on the ground that this

¥
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where

the lower Emst Side,

might tend %o incriminate me,

% Did you ever invite your brother David and his

wife to vour home for dinaer - - I mean during the period.

L

while he was on furlough, in January of 1945% A& I deoline’
to suswer on the grouwnd that thils might incriminate me, ;
& Do I understand thaet you are golng %o decline
to snswer all guestions that I ask you? A He, WNo, I
won't decline to snewer all questlons; it depsnds on the
guestion,

% Do you have knowledge ~ - I withdraw thst - -

e

id you mest your husbsnd for the firet Time? A

% Vhere, and what was the ocecesion? & I deells
to answer on the grounds that this might tend %o incriming’
me,

& Bven where you met your husband, you think migh
ineriminete yout 4 Thet's right,
% Do you think it might incriminste him, too?
4 I decline to answer that, toy on the ground thet 1t mi
tend to lacerimlnete me,
4§ Have vou ever met Herry Gold? A I declline %o

aanswer on the grounds that this might intlmldate me - =

ineriminste me, I mean,
& And you can't give 2 "yvesg" or "no' smneswer to

geve my answer,

&
B b

ou don't deny thst you met Harry Gold? 4 I
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gave my answer, I declinedtbo answer on the grownd that the
might tend to incriminate me, That was my &ﬁ&wer&

§& That was your anewer %o the first questlon; and
the second question was: "You don't deny that you met Harry
#01d%" 4 T decline to answer on the ground that this
mipght tend to incrimlnate me,

& Have you ever talked with your brother David aﬁwuxb}
hig activities at Los Alamos? A I descline to anewer, on :
the grﬁuné that this might tend to incriminste me,

& Haove you ever sesn sny sketches thet he nmade
while he was working st Los Alemos? A I decline to mnewer
gn the ground that ﬁﬁiﬁ might ﬁ%ﬁ%/% inerimineies ne,

%

“ ¥ere you present when he geve information to your

husband - that i1s, when David Greenglese geve lnformatlon
ts your husband - which he had obtsined from Los Alzmos?
A Will you repesat the guestion, plesse?

@ (Read by reportsr: ‘“Were you pressnt when he

geve informetion to your husband - that$ 1s, when David

Greenglass gave informetion to your husband - which he hed

shisined from Loc Alamos?®) A I decline to snswer on

" the ground thet thie might fend to ineriminate me,

¥R, LANE; Hr, Poreman, would you excuse the

Ml o

dat

witness -~ not from the subgoens; but will you

B

Lobv
o9

sd journ this case - 1t now five minvutes of one =

and direct the witnegs %o return later, on a date

which yvou will give me a2t a subseguent time,
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In other words, she 1s still under subpoeng and
she will return &t & later date - - gnd wlll you
direct her to do thst, please?

THE FOREMAN: Did you hesr what he had to sgy?

THE WITNESS: Yes,

THE POREMAN: In other words, 1t 1s not necesss v
for me to repsat that?

THE WiTNESS: Hp, 1t len's,

THE FOREMAN: Theﬂ you are excused, undsr thosse
eonditlione, |

THE WITHESS: Thenk vou,
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Re: John Doe e 4
(Mr, Lane)
VIVIAN GLABSBSMAN, called as a witness,

having first been duly sworn by the Foreman,
testified as follows:

BY MR, LANE:
Q@ What is your address and telephone number?

A 131 East 7th Street, New York 3, New York; Oregon 3-6378,

Q Now, you have appeared today in response to a

subpoena which was served upon you, isn't that correct?

A Yes, I did,

; j Now, befeore I ask you any questions, I want to
wérn yoﬁ of your coﬁstitmtional rights, In other words,
you don't have to anSﬁer any questions the answers to which
in your opinion might tend to elther incriminate or degrade
you, Bt let me advise you that that doesn't meanxthat you
have a right to refuse to answer questlons whigh ﬁight
incriminate other people,

I want you to know, alsc, that when you are before
this particular body you ére subject to the penalties of
perjury, and 1f you knowingly tell any falsehood or lie
you could be indicted for perjury, Dclyou understand that?
A Yes, I do,

@ I believe you have discussed this matter with
attorneys before you appeared here today, is that right?

A Yes, sir,
& And they have advised you of your constitutional

—.._.rights, too, haven't they? A Yes, they have,
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< Now,.what attorneys dld you consult with respect
to your being advised of your constitutional rights?
A Mr, Leonard Boudin,
; Q@ When did you consult with him? A On Saturday_
| Q * Did you consult with anybody on Thursday, after
you had talked with the F, B, I.? A Yes,

Q Whom did you consult with? A Mr, Seidman -
Mr, Robert Sddman,

Q He 1s an attorney, 1s he? A4 Yes, he 1s,

Q Did you pay him a fee? A VNo, I didn't,

Q@ Who sent youyto Mr, Sdman? A Mr, Seidman is
the assistant to Mr, Boudin, and Mr, Boudin is the lawyer
that represents my union,

Q Whatunion is that? A Social Service Emploges

Union,
g Y What number? A 19,
Q C.I.0.2 A Unaffiliated,
' Q What other lawyers did you consult? 4 I had

gone to see Mr, Silverman - Matthew Silverman, I didn't
have much of a chance to talk with him, though,

Q Did they agree to teke your case? A No, he
didn't,

Q Did they ask for a fee? A No,

Q& Did they say they wanted nothing to do with this

matter? A No
" Q Which one of them told you not to talk to the
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F, B, I.,? A None of them, §

Q Well, I thought you said Mr, Boudin d1d? A No, |

i
i

I didn't say. that,
Q Weli, you had been willing last Thursday - wasn'tg
1t - when you were before the F, B. I, to identify certain |
pletures - - you expressed a willinghess at that time, do
you recall? A Yesg,
| Q@ And then, over night%, you talked to Mr, Boudin,
didn't you? A Yes,
@ And the next day you declined to answer any fur- |
‘ther questions to the Agents of the F, B, I.? A Yes, |
Q@ And you did that on the advice of Mr, Boudin?
A No. ,‘
% On whose advice did you do it? A Mr, Boudin

explained to me what mj constitutional rights were, and on
the basis_af what he had sald to me I decided that I did
not wish to speak further with the F, B, I,

& Do you still feel that you do not intend to co-
; operate, to the extent of ldentifying certaln pictures?
Y I do wish to cooperate, but I feel that I would notiwish

to 1ldentify any plctures because of the possibility that it
may incriminate me, |

Q@ Then you do know who the man was that came up
to your place and told you to go to Cleveland? A I do
not wish to answer that question,\

Q@ On the grounde that it will incriminate you?

e —
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A It might possibly incriminate me,
9 You have to say the grounds; you must express

them, A On the grounds that 1t might tend to incriminate

me,
Q Do you know the identity of the man who came to

your apartment on July 21, 1950, and gave you two thousand

dollars, and asked you to go to see a Mr, Perl in Cleve—

land -- do you know who that man was? A I do not wish

- to answer that questlion, on the grounds that 1t may tend

to incriminate me,

| & You have got to refuse to answér on the grounds
that 1t will 1ﬁcriminate‘you, Do you refuse tofanswér
that on the groﬁnds that 1t will incriminate you, or tend

to inecriminate you? A Yes, 1t may tend to incriminate

me,

Q@ If you were to divulge the identity of that
person? A Yes, it may tend to incriminate me,

MR, LANE: Would you excuse the lady until to-
morrow? Dlrect her to be back here at fﬁénty min-
utes of eleven tomorrow,

THE FOREMAN: You are directed to be here at
twenty minutes of eleven tomorrow, and you are
temporarily excused,

Q@ Do you understand that you are still under sub-
poena? A Yes, I do. |

Q@ In the meantime, I would éuggest to you that you

1
]
%
»
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consult an attorney, A Yes, sir,

Q@ Because tomorrow morning I intend to pursue thisi

line of questioning further, and I don't want you to say

that you were deprived of any rights that you have, to have

counsel in a position in the building where you can consult
with hinm, Do you understand that? A Yes, sir,

Q@ The Foreman has excused you untll tomorrow morn-
ing and directs you to return here, A To your office,
Mr, Lane?

Q@ To this floor, outside here, at twenty minutes
of eleven tomorrow, Do you understand that? A Yes; I
do, Shall I leave now?

Q@ Yes,

(WITNESS EXCUSED)

i




August 11, 1950
- « 9249
- Re: Julius Rosenberg, et al, Rt
IFG.1 Bernhardt

. (Mr, Lane)

GEORGE BERNHARDT, M, D .,

called as a witness, having first been duly

sworn by the Foreman, testifled as follows:
BY MR. LANE;
| & Doctor, you came here voluntarily, and without
gubpoena, I believe? A Yes, sir,

@ VWhen were you admitted o practice in New Yoik
City? A 1938, |

& Arnd where 414 you take your medicine studles?
A At Long Isgland Medical College, F

Q@ Anf where 1s your office located? A 118
Eighth Avenue, Brooklyn, o

Q And your home is where? A 40 Monroe Street,
New York,

€ And what 1s your telephone number at home?
A Worth 2 - 0155,

Q& And your office number? A Sterling 3 - 1121,

@ Are you married, doctor? A Yes, sir,

€ How long have you besn married? A Fourteen

years,

¢ Any ah&l&reﬁ? A Two chiiﬁran.

G And wers you in the service? A I was with the
V., A, from 1939 to 1944,

4 Now, do you know Julius and Ethel Rosenberg?
A Yes, sir,

& How long have you known them? A Well, I have

it
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year and a half,

yours a veteran?" and he sald, "Yes," and then I ssld,

} S 3 > & "f:,;z;:i?,
Bernhardt O}

known Mrs, Rosenberg sbout four to five years, and her hus-

band I have known as a patient approximately a year to a

% Do you know David Greenglass? A 1o,

& Do you know Ruth Greenglass? A No, sir,

Q@ Do you know Vivian Glassman? A No, sir,

& Now, did you have a conversation with Julius
Rosenberg in the past few months, with reference to the
possibllity of a trip to Mexico? A Yes, sir, I 4id,

Q@ Would you tell the jury, to the best of your

recollectlon, firest of all when that took place, and wheré'

1t took place? A Thisg eaaveréatigm took plsace on the
telephone at my home, and I belleve 1t took place two or
three months ago, although I am not posltive of that,

@ Will you relate the incldent as best you can?
A Yes, sir, I received this 'phone call whlle at home,

and Mr, Rosenberg started the conversation off somewhat

like thils: ‘"Doctor, I would like for you to do me a favor,

I would llke you to give me some information about Mexico
- - that is, what injectlons are necessary for one to go
to Mexico,"

And then he said, "Don't get scared" - jokingly -
"1t is not for me, it is for a fﬁienﬂ of mine," And I
proceeded to tell him what injections would be necessary;

and then, as an afterthought, I said, "Is this friend of
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. ago - snd that would make 1t around May of this yesr, 1950%

Bernhardt

"Well, in that case he would probably only need booster

dogee, "

“nd then I asked him if this friend intended to
go int the interior of Mexlco, and he sald, yes, prabablyg
and I sald, "Well, in that case he would probably need |
typhue shots," I ﬁeiiavs I told him to let me know if 3
this friend declded to go, becsause I ordlnarily don't kﬁﬁ@%
%ygnug vacelne in stock, and I would have to order 1it,
and he sald he would let me know,

Q& DPid he identify himself to you as Jullus
Rosenberg? A Yes,

Q And this, you say, took place sbout three manth? E

A That would be only a guess, but I know it was in the
spring of thls year; that I know,

& Did he explain his statement to the effect,
"Dontt be scared,” doctor? A Well, he sald it rather
jwkingly} because at thls time I had been tresting him
Tor bhay fever, and he was getting weekly injections of
hay fever, so that he may have had that ln mind, ﬁkat 1
may have thought that i1t was for hlm and he was terminat-
ing his trestment, or something 1like that,

Q@ Did he szy anything about getting a certificate
of vacelnation? A 1HNothing that I can recall, He may
heve, but I do not recall 1%,

Q@ HNow, have you been contacted by any friends of
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"What?" and he said, "Yes, My brother-in-law, Greenglass, |

i YR
Bernhardt AT

his, or by any persons who might be interested in his wel - :
f&?a, since his arrest? A Just by his wife, on one oc~
caslon, | |

% And will you tell the Jury Jjust what happened,
and when that was? A Yes, I belleve that was about ten
days ago, but I am not positive, elther, She called me on |
the telephone and told me that she had been having diarrhoes :
for sbout a week, and would I preseribe for her, |

Q@ Did she say what csused that? A Well, she
mentioned something about having been before the Grend
Jury .

THE FOREMAN: We can't hear you,
THE WITNESS: I am sorry, She mentioned some-

thing about having been before the Grand Jury,

¢ Now, did you prescribe some treatment for Jullusj
with respect to the same malady some time ago? A Yes,
He called me one afternoon, I believe it was, and he asked
me if he could come over to my house to see me, and we had
some people over that day and I told him I would not be
able to give him a shot that day - I thought he was coming
for a shot - asnd he said, "No, 1t is not foya shot; I would
like to talk to you about something, "

And he came over and told me that he had been suf-
fering from insomnlia, and I looked at him and he said,
"Well, I have been questioned by the F, B, I.," I gald,




IFGw=5

-The Mexican conversation would have been gquite a while
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has implicated me in thisg - - "

Q Did he say what 1%t was? A No, Well, I had
read about Creenglass, and I ralsed my eyebrows and shook
my head, I suppose, and I prescribed for him a aedaﬁivel
which he had at home for his chlildren, and I adviged him
to take the same sedative, |

Q& Did he discuss the cese of Greenglass at all?

Q He didn't say a word? A Ng, he d1d not,
Q@ Now, had you had this discussion sbout Mexico
and vaccines before or after that particular incident?

A I would sey it would have been quite a while before 1t,

before this other conversstion,

Q@ And as you place it, 1t was probably before
Greenglass' arrest, wasn't 1t7 A I should imegine so,

Q& Well, to the best of your‘reaalleatian is that
a fact? A That's right,

& And when you talked with Mrs, Rosenberg, did
she say anything about the causes of this dlarrhoeaz?
A Ho; Jjust thst she had been at the Grand Jury, and that’s:
all,

& Did she say what for? A VYo,

& HNow, you have been the family physiclan of tie
Rosenbergs, I take 1t, for a couple of years? A Well, I

have been the physiclian of the children for a number of
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years, and the physiclian of Mr, Rosenberg for about a year
or a year and a half,

Q Now, do you ¥Xnow anything about the activities
of the Réseﬁberga with respect to the Communist Party?
A I do not,

Q@ And do you know anything gbout the Roeenbergs
in connectlon with esplonage? A No, sir, I do not,

- @ Is there anything else you can tell us about the
Rosenbergs, doctor, of any nature? A The only thing I
aéﬁ gay 1s that I was very surprised and shocked,

MR, LANE: Mr Foreman, do you or the other
Jurors have any questions of the doctor? If not,
we wlll excuse him,

A JURCR: May I ask you, were you also Mrs,
Rosenberg's physiclan?

THE WITNESS: I exemined her on one occasien. ,
when she came to my office for a rbatine yhysiﬁali~v
A JUROR: And you originally said that you had

known her for about four years, Does thst four-
year period date from that time?

THE WITNESS: That's right, I belleve I exam-
ined her within the past yeer, |

A JUROR: B¢ that in effect you have been Mrs,
Rosenberg's physician on and off for four years?

THE WITNESS: No, sir, I treated her only once,

I pelieve, but I have treated her chlldren for the
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past four years,

A JURCR: Did Rosenberg ever suggest, by infer-
ence or otherwise, that you might lssue a certificate
without the injection having actually been glven?

THE WITNESS: Not that I can recall, but lfhe
had he certainly dldn't get 1t,

(WITNESS EXCUSED)
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witness, having agaln been duly sworn by the

Re: John Doe Glasesman
- (Mr, Lane)
. VIVIAN GLASSMAN, recalled as a

! Foreman, testified as follows:
BY MR, LANE:

Q@ Now, Miss Glassman, you have been sworn by the
Foreman of the Grand Jury, and once agaln, to make certain
that there 1s no misunderstanding, I am going to take this

occasion to warn you of your constitutlonal rights,

Firet of 211, I am going to explain them to yous

Under our Constitution, you don't have to answer any ques-

‘tions the answers to which in your opinion might tend to
¢ elther lncriminate or degrade you, Howevér, this right
applies only to you, and if the answers which you might
bé able to give tend to incriminate somebody else, or
g degrade sémebody else - and not you -‘you cannot eXerclse
| thatvprivilege,
| In other words, that privlilege l1s yours, and yours
alone, You can't hide somebody else, because you might'
like them, or because of any other thoughté that you might
have, if the answers do not tend to incriminate you,

Now, I want you also to know that this 1s a Grand
Jury, and that you are subject to the penalties of perjury
if you knowingly tell any falsehood or lie, and you could,
1f you d4id tell a l1lie, be indicted for per jury,

I also want you to know that any answers you give

here to this body, you give voluntarily, without any promises
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of any sort whatscever, Now, do you understand your right%?
A Yes, I do. %

% Now, you have talked to several lawyers, haven'ﬁ
you? A‘ Yes, I have, | 1

Q@ And I believe on each océasion those lawyers,
if they didn't tell you anything else, they advised you g
as to your constitutionzl rights - didn't they? A Yes |
they did, ;

Q And this morning a Mr, Seidman came to the
building with yout A Yes,

Q What is his full name? A Robert Seidman,

< Now, you cdrrect me if I am wrong, but Mr,
Seidman in my office this morning told me fhat he did not
fepresent you - 1s that correct? A That's correct,

| @ But in any event he is in the building, and I

told him to remain within calling distance of you, where
he could be reached in the event you decided you want to
converse with him on any topic, Do you understand?
A Yeg, I do,

< In other words, I want to glve you every oppor-
tunity, and I want to be as falr as I can with you, and
if there is any question in your mind that what I have
explained to you now hes not been fair, you let me know,
will you? A Yes, I will,

Q Have I been fair so far? A (No answer,)

Q Have I explained it to you? I want to be sure
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that you understand, A I understand what you have gaid,
VQ Now, in additioﬁ to Mr, Seidman, what other
lawyers did you talk with -~ those lawyers who édvised you
of your constitutional rights? A Mpr, Leonard Boudin, |
% Leonard Boﬁdin? A Yes,
Y Did you ask him to represent you? A Yes, I |
diad,
Q And he declined? A Yes, he did,
Q But he d1d explain to you your constimmtional
rights? A Yes, he 4ld.,
Q@ And whom else did you talk with -‘What other
lawyers? A Mr, Matthew Silverman,
€ Matthew Silverman? A Yesg, sir,
Q@ What firm is he with? A I don't recall the
other pecple with him, or if he is with any other people,
- A JURCR: We don't hear, 7 |
THE WITNESS: I don't recall if he is practicing:
by himself or if he is part of a firm; I don't
.recall that,
9@ Amd did he advise you of your constitutional
rights? A No, sir, -
© But he did decline to take your case, is that
right? A Yes, sir,
Q@ What other lawyers did you consult? A Mr,
Leo Linder,
' Q Linder? A Yes, L-i-n-d-e-r,
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Q@ And when did you consult with Mr, Linder?
A I believe it was on wedhesday,

Q& Wednesday of this week? A T hed 'phoned him
for an appoilntment, but I don't remember whether I 'phonsdf
him Monday or Tuesday, but I bellesve I saw him on Wednes-
day, But I am not certaln of that.

Q /Ad did he decline to take your case, too?

A Yes, he did,

Q@ And did he advise you of your rights while you
were talking to him? A No, he didn't,

¢ Now, do you know Jullus Roéenberg? 4 I don't
wanf to answer that question on the grounds,égatthe answer
might tend to ineriminate me,

Q@ In other words, you refuse toc answer the ques-
tion on‘the grounds that it may ftend to incriminate you?
A Yes, sir,

Q@ Do you know Ethel Rosenberg? A I do not wish
to answer that question on the grounds thatthe answer may
tend %o incriminate me,

THE FOREMAN: Will you say that louder, please?
We can't hear you,
THE WITNESS: Do you want that repeated?
THE FOREMAN: I think we Xnow what you sald

then, but the next time please talk louder,
THE WITNESS: Yes, sir,

§ Can you tell the jury why you think it might
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incriminate you, the'fact that you know Julius Rosenberg
and Ethel Rosenberg? A I don't think I want to answer
that question, |
Q On what ground? A On the grounds that in

discussing why the other questlons might incriminate me,
the ahswer to”this dquestion might likewlse incriminate me
now,

Q@ Do you know David Greenglass? A I don't wish
to answer that question on the grounds that the answer
may incrimlnate me,

Q Do you know Ruth Greenglass? A I don't widh

to answer that quest®on on the grounds that the answer

'may tend to lncriminate me;

& Do you understand what you are doing now?
A Yes, I & sir, "

& Do you know Joel Barr? A I don't wigh to
answer’that question on the grounds that it may tend to
incriminate me;

% Are you going to refuse to answer every question
I ask you today, on the grounds‘that it may tend to in-
criminate you? A No, sir, I will answer any questlons
that I feel the answers to which may not tend to iﬁcrimi—
nate me, I believe I have the right not to answer any
questions which I feel may possibly incriminate me,

Q& Do you know Alfred Sarant? A I don't wish

o answer that question on the grounds that the answer may 3
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tend to incriminate me, :

Q@ Do you know William Perl? A I don't wish to

answer that question on the grounds that the answer might
tend to incriminate me, 3
Q@ @ Did you glve a statement to the Federal |
Bureau of Investigation, in connection with William Perl?
A I don't wish to answer: that question on the grounds that
the answer may tend to incriminate me,
Q@ Haven't you glven a statement to the Federal
- Bureau of Investigation, in connectlon with Willlam Perl?
A I don't wish to answer that question on the grounds
that that may tend to lneriminate me,
| Q@ Did you talk with any agents of the Federal
Bureau of Investigation, in connectioh with William Perl?
A I don't wish to answer that question on the grounds
that 1t might tend to incriminate me, |
' Q Did you talk to me in connection with William
Perl? A T don't wish to answer that question on the
grounds that 1t may tend to lncriminate me,
'THE FOREMAN: I don't want to ask you again,

madam, but please answer this loudly, We are very

interested in hearing what you have to say, loudly,
so that we can all hear you,

THE WITNESS: I will try.

Q Are the answers which you are giving today the

result of your conversation with your lawyer, Mr, Seldman?
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tions? A No, sir, he didn't advise me to refuse to
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A No, sir,
| Q@ Did you talk with him between the time you ap-
peared here yesterday and today? A Yes, sir, I diqd,
Q Where and when did you talk with him? A At

Q@ When? A Yesterday.
Q@ And what did he tell you? A He advised me
of my constitutional rights,

Q Did he advise you to refuse to answer all ques-:

answer any questions, He merely advised me of my consti-

tutional rights,

Q What did he say, in advising you of your constil
tutional rights? A He advised me that if any question
1s asked of me, and if I feel that the answer %o that
gquestlion might tend to incriminate me, that I have the
privilége of saying so, and that it is a constitutional
right,

€ So you made up your mind that you are not going
to answer any questions wlth reference to people Whose
naﬁes you have seen in the newspapers, in connection with
espionage cases ~ 1g that correct? A I have declded
that if in my bpinion any of the questions that are put
to me may tend to incriminate me, that I will exercise the A%

privilege of not answedng them,
Q And in your opinion, do you believe that the
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very fact of knowing these people, and having met then,

will tend to incriminate you?

(CONTINUED BY LB)




TR - '
e &p A
LB-1 | Glassman "33

A I think thas it mighs possibly tend o incriminhate me.
Q Didn'g you tell Agents of the Federal Bureau of
Investigasion ¢has you wens to Cleveland on July 22, 19507

i
A I do not wish to answer thew question on the groundis thes

it might cend o incriminate me. f
1
JUROR: Louder, please. }

THE WITNESS: I said, 1 jo nov wish to answer thatg
question on the grounds that the answer might svend to
incriminate me.

Didn'g you tell the Federal Bureau of Investi atiod
Q g

Agents that your sistver Eleanore was & friend of William

Pearl's? A 1 do nov wish to answer that guestion on the

grounds that the answer might send to incriminate ma.
| Q Didn'k you tell the Federal Bureau of anessiganio;
in a s8tatement thas a man came %o your aparnmeht in the

month of July ani asked you to go to Clevelanid to salk to a:
¥y. Pearl? A 1 do not wish to answer tha. question on the

grounds that the answer may send to incriminate me.

Q Didn't you tell he Federal pureau of lnvessigation,
thas is, Agents of she Federal Bureau of Invessigation, |
that on the occasion when this man visised your apartmen;’E
July 21, 1950, that he gave you two thousand dollars to
give to Pearl? A I Jjo not wish to answer thas guestion
on the grounds that it may tend to incriminaste me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of

Investigation thas when this man came tc your apartment on
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"Jﬁiy 21, 1950, that he gave you a message 5o William Pearl,

that you were to convey to Pearl in Cleveland? A I do

not wish to answer thgt quesvion cn the grounis that it

may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell the Agents of the Federal Bureau
of Investigaﬁion.mau this man that came to your aparzmen;
on July 21, 1950, told you to tell Pearl that he was to ;
go to Mexico immediately? 4 I do not wish to answer tha%
question on the giounﬁe that the answer may tend to |
incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Fedeéral Bureau of
Investigasion that when you reached (Cleveland you Wrote
the instructions ocut on & piece of paper ani gave them
to Pearl? 4 1 do not wish to answer that question on
the grounds that the answer may tend %o incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Eureau of
Investigasion after you had talked to Pearl in Cleveland |
in July of 1950 thay he declined to take the two thcusan§
dollars which had been given to you by this man? A I do
not wish to answer thav question on the grounds that theg

answer may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of :
Investigation that after Mr. Pearl had jeclined so accepé
the two thousand Jollars from you thai you returneid to |
New York with the money? A I do not wish to answer tha;

questian on the grounds thatv the answer may tend %o

incriminate me.
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Q Didn't you tell Agents bf the Federal Bureau of
Investigaiicn thas gfter you had returned tc New York on ;
or about July 27, 1950, & man came to you, the sae man |
who had given you the two shousand Jollars, and you gave
it back to him in your apartment? A I don't wish %o |
answer that questicn on the ground that the answer may
iend to incriminate me.

? Q Did Julius Rosenberg ever visit your aparsment?

A I do notv wish to answer thas guestion on the grounis

that the answer may tend to incriminate me.

@ Didn't you tell the Federal Bureau of Investiganisﬁ

thet you were a friend eof Julius Rosenberg's? A I d nob
wish to answer thas questicn on thegrounis that the answér
may tend to incriminatebme.

Q‘ Didn't you €1l the Agents of the Federal Bureau
of lnvestigation that you were & ffiend of Ethel Rosen-
berg's? & I do nos wish to answer thas gquestion on the | !
ground’thas the answer may tend to incriminate me.

Q Did you tell the Federal Bureau of Investigation EE
that you had visited the apartment of Ethel and Julias
Rosenberg many times? A I do nos wish to answer thas
question on the grounds that the answer may tend to
incriminate me.

@ Did you witness the peace riots up at 1l4sh Street?;
in the last two weelst A Yes, I did. |

Q@ Did you take part in them? A I witnessed it.
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G Answer the question, plegse. Did you take pars ih
them? A No.

Q How did you happen to be there vhat day? A I
read about iv. |

Q You read about whas? A I read about it.

Q You read about it béfore it started? A Maybe I
didn't understand the guesticn before.
| Q (Question read as follows: "How did you happen
to be there thas day?") A I agm sorry. You referred
before to a peace riot?

Q Yes, a peace Tiot up as 14th Street. 4o I w&sn'ﬁ
at a riot. |

Q@ Vhat wes iv? A There were lots of people there.i

Q It was & demcnstration, wasn't 1t? A It was h
supposed to be a rally, yes.

Q A rally. 7You were there, weren't you? A I witnesg
ed iv, yes. r

Q How 3id you happen to be there? A I wens there.z

Q How 3id you know about it? A The question about%
the peace rally had been in all the papers ani bad also d
been breaidcast over the radio. | |

Q@ Didn't you tell the Federal Bureau of lnvestigatib.
thas you sent Alfred Sarant money orders in the sum of ‘
$45 in payment of rent for an apartment at 65 Morton Sn.:
Ngw York Usty? A Ido not wish to answer Ghat guesilon |

on thé grounds that the answer may tend to incriminate me.
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Q Did you ever type any letters for Alfred Sarans? |

A I don't wish to angwer thag questién on the grounds
that it might tend %o incriminze me.
Q What was your Treason for visiting the pea ce
rally? A I wanted to see what it was like.
Q Is that the truth?
JURCR: I 4did nos hear thaé.
THE WITNESS: I saild, I wanted t0 see whas
it was like.
Q Is that the truth? A Yes, sir.

@ Did you go wish anyboﬁy that day? A I don't é
recall. ' 3
Q You dc not recall? I took place about two or
three ago, didn'y it, and you Jon't recall? A I do not

recall, I am sorry.
Q Do you know any members of the Communist Pgrty?

A I don't wish to answer that guestion on the grounds

that it might tend to incriminate me.

Q@ Were you ever a member of the GommunistvPar5y?
A I donot wish to answer thas question -

@ Were you ever a member of the-Young Communist
League? A I do not wish to answer that guestion on the
grounds that it may tend to incriminate me.

Q@ Do you subscribe to thé Daily Worker? A I 3jo not

wish to answer thgtguesticn.

Q Keep your voice up, please. A I do not wish to
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answer thas question on the grounds thas it mighe teﬁa
to incriminate me.

Q Were you ever affiliated in any way with the
Communist Party or the Communist movement? A I 30 nos
wish to answer thau guestion on the groundis that 1t mighﬁ
tend %o incriminave me.

Q Have you ever attended Communist meesings? A I
gon't wish to answer that guestion on the grounis whas
the answer might tend to incriminate me.

@ Have you ever contrituted any money or your
services to the Communist party or the Communist cause?

A I do not wish to answer that questicn on the grounds
that it might tend to incriminate me.
/ | Q Are you interested in seeing Russia get the
| gsecret of the atom bomb? A No, sir.
Q Vhat is the answer? A No, sir.
JURCR: I didn't hear you.
THE WITNESS: . No, sir.
| Q Are ybu\interesteﬂ in seeing thas Russia obtainsé

secrets on various weapons of}the United States? A No,sii.
| Q Then why don't you wans to answer these questioné
in here? A I don't wish to answer any questions‘the |
answers to which I believe might tend to incriminase me.i

Q And you still maintain thas you never attended v
Communiss meetings? A I don't wish to answer that question

on the grounds that it might tend to incriminate me.




LB-7

I
MIEU

Glassmean

Q Did you ever attend a rally at Madison Sqguare
Garden? A Yes, I digd.

Q A Communist meeting at the Madison Square Garden,
a Communist relly? A I don't recall.

Q Did you refuse to idensify various pictures which
were shown to you by the Agents of the Federal Rureau of
investigasion? A No, sir.

Q@ You did not* A No, sir. |

Q You did not refuse. Are you willing to identify E
pictures which may be shown t0 you by Agente of the ngerél
Bureau of Investigation? A4 Would you pléase repeat that%
I 4isn't hear it. f

Q (Question read as above.) A I 3o not wish to dé
that on the ground that it might tend to incriminate me. |

Q Will you explain why you think the mere process
of identifying pictures might tend to incriminate you?

A1 pbelieve that if I answer thas question then thai answeé
might tend to incriminate me. “

Q In brief, you have practically declined so answeri
any questions tha&, might bd asked you except where you we:é
born, when you were born,'where you went to school, thaﬂsi
about all, isn't it? A No,sir. I am ready to answer any;
questions the answers %o which I believe will nos incrimi@-
ate me.

Q But you are not willing t0 answer any questions

with reference to your connections with people of Communigt
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nendenCies, is that correcv? A No,sir. I 3o nosw wigh
to answer any euest;ons which I feel might tend to
jneriminate me.

Q Do I understand that you only obtained knowledge
of the pea @ rally from the radio or papers? A No,sir.
I had heard talk about it.

Q@ Who told you about it? A In the uniOn there was;
talk abous it. | :

Q What union? A The union I belong to, & social
service workers union.

Q Whatv was the talk about? A Various members were
talking about a rally, the facs that the permit had not
‘been granted for the rally. |

JUROR: We can't hear.
Q Talk loud enough. TYou can talk loud enough. TYou

!
shouted loud enough in here before. Your veice was louﬁe}%
yesterday. 4 I said, various members éf my union, »
whi o is the Sgcial Service Workers Union, had talked aboaé
the rally.

Q Do you consider yourself to be a gooi American
citizen? A Yes, I do. L

Q Do you consider yourself a very cooperative Americéd
citizen? A Yes,sir, I do. I am prepared to cooperate. =

¢ You have the interests of the United States at
heart? A Yes, sir, I do.

Q And is what you have said here an indication of
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vhat interest? A I believe, sir, I am, as I said
before, interested -- I have the interests of the Upited
States Government at heart. It is my governmens. A% the
same time I feel that I have the privilege,of exercising
the right of refusing to anewer any questi ons thas @ightv
tend to inériminate me .

Q Even though the material which is being discussed
here might have a very damaging effect upon your govern- |
ment, you still would decline to answer questions? A I
feel, sir, tha, I would be obliged to answer questions
which might tend to incriminate me.

Q In other wor ds, you think more of yourself than
you do of the United States Governmemt? A'No,sir. I
woulin't say thas, sir. But I do want to protect myself
and to exercise the rights that I have not to incriminateé

myself.

(Cont. by IFG)
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" been living there; he is staying there, He has just been

Q And whanelse do you want to protect? A Nobod;

sir, o
Q@ Who lives in that house up there with you -

your apartment? A I live alone, sir,

¥ Who has been living there for the léét week orj
ten days with you - has anyone been there? A Yes, sir

Q& Who hes been there? A A friend of mine.

Q@ Who is he? A Ernest Pataki,

Q And how long has he been there? A He hasn't

keeping me company,

Q@ He has b-en staying there over night? A 'Yes, 

sir,
@ For how long? A Since - - I don't recall,
elther Monday or Tuesday, % |
Q Who pays the rent on that apartment? A I do,

Q How long hwe you lived there? A Three.years.'v

Q Do you have a lease? A I believe the lease
has expired, I had one, and I still have 1%,
@ How much do you pay for the rent? A Thirty

dollars a month,

Q@ And what does this man Patakl do for a 1living?

A He is an engineer,

Q Where does he work? A At Federal Telescom—.

munlcations,

Q Is he married? A UNo, sir,
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the kitchen all have doors, The living room has a book-
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Q@ What does he make a week? A I don't know, 3
sif. .

Q@ Does he pay anything for’the upkeep of that
apartment? A No, sir,

Y How many rooms in that apartment? A Three,
sir, |

Q What are they? A I have a living room, I
have a bedroom, and 1 have a kitchen,

Q Describe the furniture in the living room,
A I have - - the rooms are separate rooms, with doors

between all of them - the living room and the bedroom and

case, a record-player, a record-cablnet, a desk, a radlo
and a studio couch, and an lnecldental chair,

Q& Wny has this man been living in your apartment
for the last'tenvdajs? A It hasn't been the last ten
days, sir,

% How long? A I bellieve since Monday‘or Tuesdg

Q@ Why, hasn't he a home of his own? A Yes, sir,
he has,
| Q Where doeghe live? A Nearby, on 19th Street,
& What is he dolng in your apartment? A I
agked him to stay with me,

@ And how often does this go on? A I don't
understand your questlon,

Q@ I say, how often does this go on, how often do
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you invite people up to your apartment for a week or sgo,
to stay with you? A He doesn't live there, he doesn't
stay there,
@ What is he doing}there? A I asked him to
~ keep me compény,
Q@ Are you lonesome? A I guess I have been a
1ittle disturbed by this, |
& What is he there for - as a bodyguard of some
sort? A No, sir, but he 1s a ffiend'of mine,
Q@ What is his function there, what is he doing?
A There is no function; it is Just that he keeps me
company . |
Q What sort of company? - A Well, friends -
he is a friend of mine,
Q@ Is he a canasta player or something?i A I
believe he knows how to play canasta, -
Q@ That is what he 1s there for, to'play canasta®
A I wouldn't say that, slr,
| Q@ Tell the jury what he 1s there for, A He
o is my friend, .@
5 @ Is he hiding thers from somebody? A Oh, no,i

sir; I wouldn't imagine so,

Q Did he talk to you about the Rosenbergs?

A I do not wish to answer that questlion - - ‘
; Q@ I say, did he talk to you about the Rosenbergs?
} A No, sir, 4
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Greenglasses? A No, sir,

@ He 4idn't mention the Rosenbergs to you? A No,

gir,
Q@ Did he talk about the Greenglasses to you?
A No, sir,
Q Did he talk about these espiomge cases to you?

A No, dr,
' Q He never mentioned 1t? -~ A No, sir, é
Q In all the time he has been at that apartment, ?

he never mentioned anything about the Rosenbergs or the

| Q@ Dig he discuss with you the subpoena that you
got? A No, sir,
Q You never talked to him sbout it? A& No, sir,
& Ydu never sald a word to him? A VNo, sir, I

didn't want to discuss any of this with him,

Q But dd you disouss 1t with him? A Yo, sir,

Q@ Did you dlscuss the Rosenbergs with him? A No;
sir k

Q Did you discuss the Greenglasses with him?
A No, sir,

Q@ Is he a member of the Communist Party?® A I
don't know, sir, |

Q Did he ever, to your knowledge, attend a Com-
munlst meeting? A I don't know,

@ Did you ever see him at one? A I don't know,

H

& Where did you go to school? A I went to
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Columbia University for my last degree, and for my first - —é

A JUROR: I don't hear,

THE WITNESS: I went to Columbia University for
my degree in social work, I went to Hunter Collge
for my bachelor's degree,

& Did you ever meet a man called John? A I don'ﬁ
wish to answer that questlon on the grounds that 1t may tenév
to incriminate me, j

% Now, look,.why don't you answer these questions??
A I tried to explain that, I do not wish to answer any |
questions that may tend to incriminate me, |

‘ €& Ig 1t because you are trying to protect somebo&y%
A No, sir, I am intérested in protecting myself, 5

S I am not making you any promises, but if there %y
happen to you, woul(
were a possiblility of a promise that nothing would/you dis—§
gorge all this information and tell the Jury, and give ?
answers to all the questions that I have asked you - if E
you were sure that nothing would happen to you? A I |
don't know, sir, | | g
Q Well, what do you think - if nothing would hegaen%
to you Q you are interested 1in yourself, you saild? A Yesé
I on, |
Q That 1s youphmain interest, isn't 1t2 A Yes, sié.
Q@ Now, if there were any possibility of assuring !

you that nothing would happen to you, wouldn't you answer

these questions truthfully? A T imagine sb,
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% And wouldn't you be able to gilve us the identity;
of that person that ceme to your house, 1f you were assured
that nothing would happen to you? A I don't want to
answer that question,

% You don't have to answer that; I am not asking

you to ansgwer it, but I say, 1f you cduld be given assur-
ance - - you are not being given that yet, but 1f you could
be given any assurance that nothing would happen to you,

would you then be willing to divulge the 1dentlity of the

person that came to your house on that July Friday?
A (No‘answer,) |

€ What do you think? A I can only repeat that
I am not protecting anybody, that I am interested 1n pro-
tecting myself, which is my right, and that I don't wish
to answer any questions that will lncriminate me or invol#e
me, |

Q But supposing that you weren't going to be in-
criminated, supposing that ydu were assured that you weren'ﬁ
gding‘to,be incriminated - - you are not yet, but suppodng
you could do that - - would you be abie to identify that

person that came to your apartment that night? A I don't !

think - -

© That is certainly being fair with you, Why
don't you be falr with me? A Well, I am trying to, Mr,
Lane, I indicated here in thls Court that the reascn I

didn't wish to answer the questions that you put before me

R.

T
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such. assurance, would you be in a position to divulge tlk

identity of the person that came to your apasrtment that

was because in my opinion I felt it might.incriminate_me,

Now, I don't think there is such a thing as guar-

- antee, How could anyone guarantee to me that 1% may not?

'Ir T honestly sasld that it is a possibility that it might

incriminate me - I don't know that 1t will, but I believe
that 1% mightvtend to - I don't belleve that there is such
a thinglas assurance, ‘ |

@ HNobody has glven you any assurance, All I said
to you was, ifvthere was a possibility of assurance that
nothiﬁg would happen to yoﬁ - = I am mgking 1t very certain

that no promises have been made to you, but 1f there was

night? A I imagine so,

9 You mean, if vou could be glven that aésurance
jou would tell who that person waé, and you could identify
him, if hothing would happen to you - - that is what you
are saylng? A I am saying I would be prepared to answer
any questidns that would not tend to incriminate me, Any
questions that might tend to.incriminate me, I would have
to exercise the privilege of not wanting to answer them,

Q@ But if a Grand Jury could - - if they could - -

assure you thet your answers would not be considered incrim-,

inating - if they could do that - would you then be in a

meition to dlsgorge a2ll this information that you are hold- |

i_ing back because of your constitutional privilege - = in
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other words, lhings llke identlifylng the person that came
to your apartment that night?
' Now, I am not asking you to identlify that person
now, I asked you that before, and you declined on the
grounds of your constitufional rights - - but you could
probab;y identify him if you could be assured, is that
right? A I aﬁ not able to answer that in the form in
which you put that,
MR, SAYPOL: The wltness has already told ué
that, I believe, _
THE WITNESS: I sald I believe I would be pre-
pared to answer questions, if I felt that they
would not incriminate me,
Q I belileve that what you said was that you do

know the identity of the person, but that you dec¢line to

tion that it would fterd to incriminate you, A That is
not what I meant, sir,

Q@ What do you mean? A What I meant was that I

would be prepared to answer all questions, or do anything ;
that was asked of me, if I felt in my oplnion that 1t woulcl
net in any wﬁy incriminate me, %

& But if you were given assurance that it wouldn't%
incriminate you, 1f you were glven such assurance that 1t %

wouldn't incriminate you, would you be in a position %o

divulge the i1dentity of that particular person? A I can'%
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‘answer that Question in the form in which it is put,
¢ Certainly you can, Answering that one does

not incriminate you, A T think it might, possibly,

a In what way might 1t possibly incriminaté you?
The question is: If you were glven the assurance that
YOur answer would not in any way incriminate you, could
you or would you be in a position to divulge the ldentity
of the man that came to your apartment on that July Fridayl
evening, and asked you to go to Cleveland? A I can't
answer that question on the grounds that the answer to that
might tend to incriminate me,

THE FOREMAN: Would you step outside for a min- |

ute? We will have a recess,

(WITNESS LEAVES ROOM, AND IS RECALLED,)

MR, LARE: Mr, Foreman, will you excuse her for
| today, and direct her to be back here on Monday,
at twenty minutes to eleven?
THE FOREMAN: You are excused until Monday, at

twenty minutzs to eleven,

MR, LANE: You understand you are still under

subpoena,

(WI TNESS EXCUSED),
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E. ROSENBERG, recalled ang
again duly sworn by the Foreman, sestified as follows:j
BY MR, LANE: |
Q@ Now, Mrs. Ros&pberg, you have agaln been sworn
in and once again I want tb advise you of your Constitu-
tional rights, that is, you do not have %o answer any
questions the answers to which may tengd td incriminate or; 
degrade you, ani the answérs which you give before this F
body, this grani jury, are gilven volunsarily and they may§ 
be used agalnst you in the event of & subsequent prosecu—é 
tion. Do you understvand thas? A Yes. g
Q 1 believe you have had counsel? A Yes.
Q /3 you have been advised by your counsel as to you£ 
rights? A Yes. |
Q Thh v counsel is Emanuel Block, is that correct?
A Righs.
Q Think very carefully on each gueston and answer

very distincsly. Are you a member of the Communist Parnyﬁ

A I decline to answer that question on the ground that

this might tend to incrimlnate me.

Q Are you a member of the Young Communist League?
A Again I<3ecline tO answWer th&t gueston on the grounde
the s this might send 5o incriminate ma.

Q Were you ever a member of the Commuhist Party?

4 I decline to answer on the grounds that this mizht send

t0 in¢riminate me.
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League? A 1 decline to answer on the grounds that this
mizht tend to incriminate me.
Q Are you or were yousver affiliated in any way
with the Communiss Parsy or Communist movements? A I
decline to answer on the gfounds that this mighs tend uo‘
incriminate me.
Q Have you ever atvended Communist meetings? A I.
g#e dline to answer on the grounds that this might tend to
incrimina te me.
Q ®ave you ever conkibuted money or your services
to the Communist Party or Communist cause? A I jecline
to angwer on the grounis thac¢ this might tend to
incriminase me.
¢ Do you know whether or not your husbani is or has -
peen a member of the Communis$ Parsy or Young Communist
League? A 1 decline %o answer on the ground thatthe
relationship that exists besween my husband and myself is
a confidential one, and this might tend to violate a ’
confidential relationship.
Q@ Let me explain to you thai you may refuse to
answer quesiions on privilege as between husbanig gnd
wife only as to conversations, not as 5o anything you may
know. You may only refuse to answer thas question on the
grounds it way incriminate you, not your hushani. Whas is

the sngwer to that question? Do you know whether or nos

.. ..your husband is or kas a member of nheMOommunismmPartylwwng
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A I decline to éns%er ;ﬁrﬁﬁéVééoﬁﬁﬁéﬂthaﬁmtﬁis”@iéﬁgwwwn
tend to incriminate me.

Q Do you.know whether your husbeand is or was in any
way affiliated with the Communist Party? A I decline to
~answer on the grounds that this mighs teni to incriminaté
me . |

Q Do you know whether your husband is or was in any
way affiliéted with the Soviet Union? A I jecline to

% | angwer on the grounds thas this might tend so‘incriminate
‘ me.

Q@ Do you knowwhether your husbang ever attended any
meatings of the Communist Party or the Young Communiss
League? A I decline to answer on the grounis thasv this
might tendto incriminate me.

- @ Do you know whether ?éur husbanﬁ ever attended an&
meetings of any agency or agencies affiliated with the Gom-
munist Parsy or Young Communist League? A I decline to
answer on the grounds that this might tend to incriminate
me.

¢ Do you know whesher your brother Davii was a
member o or affiliated in any manner wi#h either the
Communist Party or Ydung Communist League or both?

A I decline to angwer on the grounis that shis mighg
tend to incriminate me.

Q Do you know whesher your sister-in-law, Ethel

Greenglass, was a member of or affiliated with either the
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‘ébﬁﬁgﬁiéﬁmééiéiuberoﬁng do@munis5 League or both?
A Excuse me. I was Echel Greenglass. Do you mean my
gister-in-law?

Q Yes. Do you know whether or nos your sister-in-law

Rush Greenglass was affiliaced with ar a member of either
the Communist Parsy or Young Communist League or both?

A I decline to answer on the grounds thas this mighs tend
to incriminaie ne .

Q Were you active in the Communist Farsy movement?

A 1 decline to angwer on the grounds that this mighsg tenﬂ
to incriminate me. _

Q@ Do you know whether your husband was active in this

movement?k A I decline to answer on the ground that this |
mighv tend vo incriminate me.

q Do you know whether your brother, Davig Greenglas;,
and or your sister-in=-law, Ruth, were acsive in the Oommunissi
Party movement? A I decline to angwer on the grounis
that this might tend %o ilncriminate me.

Q Did you ever discues with Ruth Greenglass the
work which her husband wasioing at Los Alamos during the -
war? A I decline to ansWer on the groundis thas this might
tend to incriminate me. |

Q TWere you ever present at a discussion wivh Ruth
Greenglass Jjuring which the sopic was the work which her
husband, David Greengluss, was Joing at Los Alamos Juring

the war? A I 3Jecline to zanswer on the grounds that shis
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o Dii you ever hear your hustend, Julius, diccuss
with Ruth Greenglass the work which her nusband; David
Greenglass, was doing at Los Alamos during the war?
4 I decline to answer oh the grounds that this mighs
tend to incriminate me.
Q Diﬁ you ever discuss with Cgvid Greengl@ss the
work which he was doing at Los Alamos during the war?
A I decline to answer on the grounds a&has this mizht teni
to0 incrimingtve me. :
Q Did you ever hear your husbani discuss with
Davii Greenglass the work which he wasdoing at Los Alamos
juring the war? A I decline to answer on the grounds tha%”
the relationship between my husband and myself is a é |
confiﬂentiai one and I jo not want to violate it. § 
g Let me explain to you again the st when a nnirdv ;
party is present'during & conversasion between you ang yo?j
husbend, the privilege of husband and wife is loss, it [
cannot be exercised, and the only reason you cah decline%._
to angwer the quession which has peen put to you is on t&é:
grounis it may tend to incriminase or degraie you. Will%v
jou please answer the question? In other words, the ;
privilege of husband and wife is only when the two of thém‘
are present; but when a third party is present the priviieg
1is lost because it is overheard by a third party in youré

presence. Your ground for refusing to answer must be on

the ground that the answer to the questiocn which has been
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put to you might vend to incriminase or degraié yéu.
A I'3s like to ask advise of counsel at this point.

Q Where is your counsel? A At 299 Broaiway.

Q What do you want counsel for? ‘A T feel thas I
need legal counsel.

Q For whai? For what reason? A4s to whéher you
should answer thas guession? A I have a right to ask

for counsel.

.

Q For what reason?! A Vhatever the reason might be

Q No; you have to give a reason for it. A Obvioudy,
T want something clarified. '

Q Whas do you want clarified? A I'd rather wais
to discuss it With my counsel.

Q@ In other words, you wans to discuss the answer
to thas question, on the grounds ofvprivilege between you -

and your husband, is thas righs? A I would like the advi

(¥

of counsel.
Q For whaw reason, Mrs. Rosenberg? Give us a reasopn
for is. A I told you the reason. I feel thas I neea the
advice of counsel.
. Q For whas reason? For what reason? You have
jeclined to answer. I mean, do you want to answer these
questions, is that why you wanst counsel? A I have a righg
so ask for coﬁnsel before I go --

Q@ You must give a reason for it. A Well, I have

gome questions toO ask.
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- Q Agb;;néh;;? 7WWA About my rights.
Q You have already consultei one, haven't you?
A *hai 's righs.
Q Do you want to knowwhether you should answer
this question, is that the rdason why you wzns counsel?
4 No. I want counsel to ask about my rights.
Q You know your rights. You do not have %o answer
" any questions which may tend to incriminate or degrade
you, and you hbave already answered the question. A Bus
there is a qguestion about the righv of the confidensial
relasionship. |
; @ I will withdraw the question then. You 3o not
hgve to answer thas at all. I woen't even ask you thas
question. Thas quescion is withdrawn, the question, Did
you ever hear David Greenglass and Julius Rosenberg |
discussing the =tom bomb, or, rather, did you ever hear
your husband discuss with David Greenglass the work which
he was doing at Los Alamos dJuring the war. We withdiraw
thas. D4d you ever hear Davig Greengiass diseuss the
work, his wbrk, in connecsion wi th the atom‘bomb and
nuclear fission? A I decline to answer on the grounds
that this might tend to incriminate me.
Q Do you know Anatole Bakovlev? A I decline to answeﬁ
on the grounds that this might tend to incriminate me. ‘

Q Would you care to asvemps o identify his picture?

A I would not care to attempt.
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¢ Do you know whether your husband knowsvhis
Yakovlev? A I decline %0 gnsWer on the grounds shat
this might tend to incriminate me.

@ Did you ever hear your husband mention ths name
Harry Gold? A I Jecline vo ansWer on the grounds thas th;
mizht tend to incriminate me. |

Q Did you ever give eisher David or Ruth Greenglass
money? A L decline sq answer on the grounds thav shis
mizht sendto incriminate me. a

@ Do you know whesher your husband gave either one
of the Gréenglasses money? A I decline to answer on the
grounds that this might tend to incriminate me.

Q Did you ever write your brother, David Greenglass
during the war? A Yes, I wrote him.

Q Did you ever attend the Workers School? A I
jecline to answer on the groun: that this might tend so
incriminate me.

Q Did you ever sign a Gommuhisn Party nominating
petition for elective office? A I did sign a Communistg
Party petition.

Q For elecsive office? A That I wouldn's recall,
wheshe:‘in was elective office -- no, it was for, I think

@ OCandidates for office? These petitions are sensg
around where canjijates for office must get so many

signatures for different offices of the Communigt Pgrty.n

A You mean about putting the parsy on --

i
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Q Elective offiées, for Governor or Senator ang
things like thav -- petitlons. ‘They have to get so many
names on petisvions before the name can go on thé ballot.
& Yes, I believe there was one.

Q Do you know which one it was? A Oh, it's way
pack -- when was it? I believe it was 1939 or'1940,,
something like that. |

Q Now I show you some letters, and ask you if thai if
your writsing? A Thay 'g right; thas is my wiiting.

Q lhese are zll your writing? A Yes; those are all
my wkiting, yes. |

Q They are all yours, are they? A Thas's my wrising
that's my writing. -

@ These are all letters which you sent so your
prosher Daviid? A Yes, sddressed to him. Thag's ny wriﬁing'
yes.

MR . LANE: Mgy the record indicaste thai the
witness has 1idenstified these letters as lesters which
she wrote to her brother Davig. And here is another?

THE WITNESS: C Yes, that's my writing.

Q And these letters, these are all -- A My
wristing, yes.

Q Another basch? A Yes, that's my wrising.

MR. LANE: 'lhese batches of letsers which the

witness has identified are letters which she wrote tug

her brother David, and she 1dentifies them as being in
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her writing and as being sent to her brother during
the war.

(MARKED GRAND JURY EXS. 1 and 2, this date.)

Q Did you ever avvend a Communist Party meeting as

Madison Square Garden? A I decline to answer on the grouf

that this might tend %o incriminate me.

Q Dpyou read, purchase dr subscribe to she Daily
Worker? A 1 decline to ansgwer on the grounds that this
might tend to incriminate me.

Q is there anysthing else you want to tell us &about
this entire matser? A No. ”

Q Any statement you want o make vo the juxy? A Nop.

MR. LANE: Any:ning, Mr. Foreman, that the
jury wants to ask? (No response) Can she be
semporarily excused, just for a minuse or wwo?

THE FOREMAN: You 5re excused.

(Witness again recalled.)

MR. LANE: Mr. Foreman, are there any
quessions? If thers are nc guessions, would you
please excuse the witnese?

THEHE FOREMAN: You are excusel.

(WITNESS EXCUSED)
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VIVIAN GLASSMAN, recalled and again
duly sworn by the Fgoreman, testified zs followsg_
BY MR. LANE: | |
Q Migs Gqassman, I am not going into the rcutine
of explaining to you your Cpnstisutional rights; they havé
already been explain=d to you, and I think you understang
them, is thascorrect? A Yes, sir, I jo. |
Q D33 you have occasion to talk with Fegjeral Bareau
of InveStigation Agents ocn Auguss 3rd; 19507 A Yes, 1 ﬂii.
Q 4nd at that time you told them a story aout a |
trip to Cleveland, didn't you? A I gon't wish to answer§
i:han} guession.
Q On what grounds? A On the grounde that 1t might
tend to irncriminate me. '
Q Well, did you gi#e the FBI a statement regerding
a trip which you tcok to Cjeveland in the latverpars of
July of 1950t A I don't wish to answer that guestion on -
‘the grounds that 1% may tend o incriminate me.
Q Well, then, 3id ycu give any stasement at all to?
‘the Fgderal Bureau of Investigation Agents on Auguss Brd;
19507 A4 I don't wish to answer that question on the
grounds that it may tend to incriminate me.
MR. LANE: Mr. Foreman, will you direct her to
answer ithat guestion?
THE FOREMAN: Will you please gnswer thas

guestion?

—-_
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THE WITNESS: I don't wish to answer the quesnion%
on sthe ground that it may tend To incriminate me, sir.
MR. LANE: Then, for the recori, Mr. Foreman, I
think you should now request thas the Juige be notifieé
that you have a que&tion that you want fo take up wichi
him, and that you direct me to inform the bailiff that£
the court should be cleared zand thas you wish‘to come
jown with the jury to the court room and put shis
situation to the Juige. Am I so 3Jirected? |
THE FOREMAN: Yes. (Te witness:) Did you hearé
what Mpy. Lane had to say?
TEE WITNESS: Yes.
THE FCREMAN: I order that %o be Jone.

(WITNESS EXCUSED)

(At this point Mr. Lgne, the grand jurors and
the witness proceejed before the Court in
“Room 318.)

(Cont. by IFG)
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(From LB) | (Re: John Doe)

(Mr, Lane)

% ' Q Now, the first question is: "Did you have ccca-
sion to talk with Federal Bureau of Investigation Agents on
Avgust 3pd, 1950%" and the answer was: "Yeé, I aqia "

And the second question was: "And at that time you

told them a story about a trip to Cleveland, didn't you?"
A I don't wish to answer that question, on the grounds

~that 1t may tend to lncriminate me,

% And you understand that this means you are in-

contempt of Court - do you understand that? A No, sir, I

don't,

Q@ Do you understand that the Judge has directed
you to answer the guestion, and if you don't answer the

. question you will be held in contempt of Court; and if he

decides to do that he can send you fto Jjail until‘you do
angwer the question - - do you understand that? &A No, sir),
I don't, |

¢ I anm télling you that, A May I ask you a ques-
tion?% |

© Yes, A It ig my understanding that in such a
situation, I would have the opportunity to have a counsel
represent me, to explaln why in my oplnion I believe that
the questions may tend to incriminate me,

Q@ And who sdvised you as to that fact? A That
ls my understanding, |

Q@ I know, but were you sc advised by counsel?

- A I don't remember, but that 1s what I thought was so, I |

| —
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understood that then, if the Judge should decide that on
the.basis of hearing the reasons for my not wishing to
answer the question, if he should then declde that I have
to answer 1%t, then I have to answer 1t, and otherwlse then
I would be held in contempt of Court; but should he decide
that 1t is true that’ﬁhe questicns may tend to incriminate
me,_éfter he hears the reasons, then he may decide that I
don't have to answer them, |

Q@ The Judge has already decided that the question
I asked you would not tend to incriminate you; and despite
what he told you in Court, and what you heard him tell you,
you now in contempt of Court refuse to answer the question
on the grounds that the answer might tend to incriminate
you,

The third question is: "Well, did you give the
FBI 2 statement regarding a tripkwhich you took %o Cleve-
land in the latter part of July of 1950%" What is your
answer to that? A I don't wish to answer‘that'question
on the ground that it may tend to-incriminate me ,

Q@ Question: "Well, then, did you give any state-
menﬁ at all to the Federal Bureau of Investigatlion Agents
on August 3rd, 1950%2" A T don't wish to answer that
question on the ground that it may tend to incriminate me,

MR, LANE: Mr, Foreman, will you direct that
this girl come back here tomorrow morning at elever

o'clock, at which time we shall then go down to
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the Court and ask the Court to adjudge her in con-
tempt of Court,

(To witness) In the meantime, if you want to
get counsel, get it by tomorrow, but don't come in
with a lot of excuses that you couvldn't get it,

If you can't get counsel, go tc the Legal Aid,

~You can get counsel at the Legal Ald, if you can't

getIGOunsel anywhere else; becauge tomorrow morn-
ing T am going to asgk the Judge‘to adjudge you in
contempt of Court, if you refuse to answer the
guestions,

THE FOREMAN: Do you understand that?

THE WITNESS: Yes, I do, You want me here at
eleven o'clock?

THE FOREAN: That's right,

MR, LANE: You are excused until tomorrow morn-

ing,

(WITNESS EXCUSED)
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Lugust 15, 1950 Seidman

RCOCBERT B . SEIDMAN  called as a

4 1 am.

4 1 ame.

P i

witness, having first been duly sworn by the
" Foremsan, tesiified ze follows:-
BY ME. LaNE:

¢ Mr. Seidman, you are &p atsorney, aren', you?

Q@ And are you admissed to the New York Bar?
£ I am. _ | :

Q When vere you aimitted? A 1948. I took the
Februsry Bar. 1 dc not exacsiy remember the dde of
sctual admission. It wz8 June zomevime.

Do you have your own law office? a I have jusy

Fy

gtazrted 16, yes, sir.

4 Are you 1n the taw office of anyone else?

§ Whose office? 4 Neuburger, Shaplro, Rabinowissz

G %ﬁazﬂa the address? 4 76 Beaver Strees.

Q@ D3d you give your address? 4 76 Beaver. Home?

@ Your home address? & 87 Perry Street, this city.

¢ Are you married? A I am.

¢ Any childrent A Ope cbild.

o How long have you been msrried? A Since 1946.
¢ Wpere 1id you go to school? A I wentg BQbFielﬁﬁﬁﬂﬁ

Sehool, Harvard, and the Graduave Teachers College of

¥het is the telephone number? 4 Algoungquin §MG§§3;

£
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‘¥ew York State Bar.

finnetka, I1linois, thas's jubt before the war, and then
she Culumbia Law Echool.

o How old are yout A I am 30.

@ ¥%ere you in she service?! A I was,sir.

¢ In she &ymy? A 1 wae in the Coast Guavd, at sea.

] '&ww ilong were you in the Cpzstv Guari? 4 Four ang
a hall years, sir.

4 Vbat was yéur rank? A Lieutenant.

q You came cut & lieutenantt A + came out a
1ieutenant.
¢ VWhat 313 you go in as? 4 Went in as ensign.
@ Are you @ member of the Federal Bar? A I am nm%{

§ Are you a member of any other Bar? A Just of the

& hre you affi.lated with any Gommﬁﬂiég ousfit or
organization? A I am not clear on the guewtion. Thet
ic you mean by affiliated?

@ Do you belangvse ay Cpommunist organigation?

A Tpat gquestion 1 cannot answer, sir, for seven 3iffﬁraﬁ$i
TEasons .

Q Let'g have your reasons? 4 Firss, it 16 not
material Lo any matter before this grand jury. Secondly,
it invades my client's right to counsel, as indeed my
being ozlled here does, Dbecasuse 1t mzkes 1t impossible
for my client to have counsel who 1s avle to zive her

aivice unimpaired by consideravions or conflicts which may
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be in conflict wish her intercste iniirectly. Thirdly,
it is an attempt to invade the lawyer-client privilege.
Foursh, I do nct know what affiliation means, 1t is
vague, 1’§a not know .hat Communist organization means,
‘?ifﬁh, then 19 ﬁeﬁiés me due preocees of lazw in its very
ngbture.
¢ Anything else? & And the luet one 18 that under
the aixcam&%aﬁeas, shat the answer may tend to inariming§51
me .

g TFor your informagsion -— you are & lawyer, but IV4
think you woulﬂ‘kaaw bevter —— for your informssion, she
only reason you could give before a grand jory cn a
guestion like thas is whesher or not yéa can Jdecline o
gngw&x‘on the grounds us to whesher or nout it may teni %o
jneriminate you. A& T pave given that among my other
TEES0NB .

§ &p you refuse tu angwer thas on the grouni is
tends zovincrimin&ne you?! 4 I do not say 1% sends %o

ipcriminase me. 1 gzid it mey tend to incriminate me.

§ Have you ever belonged to & Uommunist organization?

ihe sSume =Oswel.

e

THE FOREHAN: Whae 18 that answer?
THE WITHEESS: lv may vend %o incriminate me.
« Lo you know Vivien Glassman? A 1 do.
{ How long have you known her? A 1 think, I am nos
t® sure of thie, sir, since abous November or December of
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., Where 313 you meet her? A She is a memberyéfwé
gnion bthas sﬁé office with which I was then asaaozaggﬁ
represent@i. She was z chapter or shop chalrman.

I heniled an arvisrasion for the union.

4 Were you paid by this law filrm you were assoclated
witvh? A Of course.

g Were you pald & weexly salary? A Yeg,éir. Let me

amend that znswer. I was pald a weekly salary for a while,

and then 1 was put on & retalner basis. 1 o not know the
exact Jate that pccurred.

g When 3id yvou say you were admitved to pramcetice?
4 In 1948.

o Since you met Vivian Glusgiman hsve you seen her
many times? A Just since she c:uled me up about & week
or 80 ago. That 18; after I was shrough representing her,
helping her union in the parvicular arbisravion.

& 1s she & client vf yourse? A At the present sime@' 

Yes, sir.

@ When sk® 31d she first become a cliens o yours?
A A week ago last Thursday, if I am not misteken.

She became & cliens of yours? &4 That is right.

w Weren't you in wy office since then, since lassy
Thursday? 4 Yes,glr.

G Didn’y you sell me in my office that you were nog
reresenting miss Gluossman? a Ne,sir. I tcld wu I was not

going to represgent Niss Glassman. I was not zolng to enter
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“eny appeérznce for Biseg Glassmun because I was retalned by e

at all when I asked you that in my office in the presence of T

ner for & very limlted purpose.

o Didn't you tell me that you 313 nos represens he

shree FBI Azents? 4 1 3id nov, sir. You asked me whether %n
|

I wae zoinz bto enter an appedrance in shie matter, znd T saif

T coulin't do that because I am not a member of this Bar —=
jon't you remember thast
Q@ Do you recall I asked you whether you represente
this girl cr not -- don't you recall thas at all? i Yg&v
asked me 1f I was golng to enter an appearance here, and 1
told you I couldn't enter an appearance.
Q Yes, you sald that. But do you recall I asked y
1f you represented her? & Ho, sir, I don't. If I am in
grror, then I am in error. But thas 's the extent of my repm
gentasion -- what I have told youe
¢ When 3id you firss talk to Kleg Glasemasn about b
appesrance before the grand jury? 4 I belleve the grand jt
was Tirst menticned when she recelved her subpoena, which !
wae, if I recall correctly, on Tueedgy or Vednesday b@fmngf
firev appeerance which was on & Thursday, if I have the ﬁ&@é
correct. I am not sure I Jo.
g Was thatv the Tiret vime you talked with her? 4
No; but it wae the first time I mentioned the grang jury.
§ Vhen wae the fires slme you talked with her about
her being guestiocned by theFEIY 4 Well, I am nos zofng to

tell you whav I talked %o her about.
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Q iﬂéiﬁﬁ{g &ﬁk ?éﬁbzhaﬁﬁ 1 éékgé”Qau for aNﬁate.
¥ow, you zngwer the guestion. & I am not going vo sngwer
the guestion tha® includes when I talked with her avous the
.?éz, if T 3id.
g dust a minuse.
¥F . LANE: Mr. Foreman, will you direct shisg

man tc &t least pe civil before the grand jury or

we' 1]l bring onim down before the Court and see that ‘
"he is. (Yo witness:) You are suppcsed to be a 1awy@g;f
THE FOREMAN: You are before your superiors. %‘a
THE WITKESS: 1 am sware of thas. I am sorry %:f

if I was not. ‘

g (guestion,"When wasthe firet vime you talked wish

her abont her being questioned by the FBIY' read to witn&aaé)'
A Well, sir, I can't answer that guestion because 1t imv&ééﬁf
the lawyer~client relationship.

Q You just vold the jury you were retained by her fiét

the first time lest Tpursday. &« No, Thursday a week.

¢ Lgst thursday. TYou sald you were retained by
her. Your testimony is before this grand jury under oath.
 (Fit@ss's questions and answers read vo him.) & Well, no,.
1 am in error. Wpab I meant to say is this, sir. I was retain-

ed by her Tpursday & week pefore ehe first appeared before

the grand jury.

(, Tpasv isn', what you saidi. You sald you were

retained by her after she received & grand jury cubpoena.
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s Mo, sir. I $o0ld her -- tha, wasthe first vime 1 mentioned

rhe grand jury subpoens.

g Let me have the exact jate when you first were
reteined by Miss Gyassmab &8 her attorney. A That would bé
Tpursday s week vefore she was -- before she appeared before

this grand jury.

g Let'g have Kh@rﬁﬁﬁa. 4 Do vou have a a&lamﬁar,agr?;
o (Witness is hzndied @leniar by jurcr.) 4 Today }
is the 17th, is thas correcs? |

qQ YNo, today is tne 15th. 4 Thas's right. I am
sorry. 1 make it out the 3rd of Auguss.

¢ The 3rd of August I understand you to say you
nere retained by Miss Gyasemant . On the %rd of August,
to mapreaeht hert A Thasv is correct.

@ HNow to represent her in connection with what?
4 T told her I was not a membercf this mmr -- well, let me

start over and tell you what Miss Glasesman tcld me, if I

. may. She acked me to Tepresent her. She originally wanted
Mr. Boudin, whe was her unlon lawyer, to represent her. He

was out of town. GHe was on Fire Islani. She cale to me as

the only cther lawyer that she knmew. I tuld her thas I ‘
ceuzﬁm‘t represelns her in any préceeﬁiﬂg in as much a8 I W&é
not a member of shis Bar. I am not a criminal lawyer. I 3915,
ner thav I would represent her for the purpose of obtaining
counsel who could represent her, znd that I would advise

her of her Yune-itusioral rights;in cthe inte im she could
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obtain counsel. I told her Iwould not appear for her in this
court because I coulan't, not being & member of its Bar. |

¢ Did yaa receive a retalner from her? 4 Not at
thgs time. I 313 later.

g Did you diecuss retalner? A She Wan;@g to. I
told her I could not 5i$0&$$ retainer until I knew more
ebout how long it would take me o complete the task I had
pndertaken for her.

g Did she sign any papers? A No,sir.

@ Dig you prepare any papers for her? 4 No,sir.

g You heve no written indicia of representailon, is
thas correcs? skThaia righs.

Q Lg that the way you normally take a client? 4 Nore

mglly I do not have clients for this limited purpose. .
Q What dJo you jo when you take a client, what is the
proceiure? 4 Normally you slgn & retalner, of course.
@ You did not see fit to do 1t in this case? A I

4id not.

G Dig you discuss at all whatv your fee would be?
A In a genersl way, yes, sir. '

§ Wpat was your fee to be? 4 My fee was to be
measured by the agmount of time shav L spend, =ni I sold her %
approximasely how wuch I would expect to zet for the time I
spen g

¢ How much was thabt? How muchild you tell her you
were to get? 4 I told her tha: my time generally comes to
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Q And where 313 this conversation take place? A It
took place in my DLome.

¢ In your home? A Yes.

@ YWhent & Vgry late &t night.

¢ V%Whas wes the dabtel A Thursday, 1s te Thursday
dght.

§ Was this the Jate that she had a conversation
with the Fpderal Bureau of Investigation sgents? 4 That
ig information wﬁieh I received from & client and I cannot
answer that because it 1s her privilege, not mine, as you

Enow.

@ It is her privilege, yes. 4 It is her privilege

yes. She is the only person who can relesse me from it.

q From whae? A The privilege that covers all
conversations vetween Bwyer ang cliens.
g Well, do you kpow as a fact that she hed a con-

versasiOn with the Felderal Bureau of Investigation Agents?

4 Whatever informasion I recelved in thas regard I received

frow the ¢lient.

Q 4Apg she was your client on thas particular day!

y

4 Yes. |

4 From that night cn? 4 Yes, sir.

@ You afﬁ positive of thas? 4 Yes.

¢ Have you been aldvising her ever since? A Yes, 1
have been advising her ever since.

@ Deily, in Rexr appearmnces at the court house?
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% A wkile ehe was appearing I saw her Thursday =zng Friday
lagt.
¢ You hew been here every day that she's been
nere? 4 That's correcs.
Q bidn't you advise her not to discurs anytiing further
: with the FBI afte: the first meeving you hs3d wish hﬁi? o
é 4 1 sdvised her of her Uonstitutionsl righte.
o & TYou h:ven't answeresd the guestion. & }agaig -
. Well, decline on the proper grounds. 4 I decline
on the ground it invades the lewyer-client relaticnship.
q Just angwer the guestion properly. You .re &

| jawyer. You should know the answer. Did you 3discuss retainar

 with her that night, thas Thursday night, late at night, &ﬁk'
éy&aﬁyh&uﬁ&? A Bp, I don't think so. I don'twant to be
é definite because 1t was a fairly longcenfersnce and she was
| tremendously -- in &sn emotlonal state, as yoo can wgiz 1m§g§@%§
4 Was snybody with her at thav time? 4 ¥No. |
4 W%Was she alone? & She wzs slone.
¢ Was anyboldy elge there?Y A My =ife was in the
. befroom. '
{ She Jid no% hear the conversastion? 4 ¥e.
& Hed you spoken 5o Mr. Boudin before %h&t?.

& Fo,sir, not concerning this cese anyway.

g You -- were you hers in she court house vesterday?

4 I was, sir.

G Were you representing Miss Glagsman yesteriday?

A Oply %0 the éxvent that I h ve statgd.
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Q Yhat was that, please state 1% again? A I was ‘

enjeavoring to find her counsel, and I was advising her

of her Ugnstituvional and other legal rights in sthé interim,

and unt:1l she found cther ccounsel I was to act =8 counsel

for her.

w And for that you were so zet $200 a week? 4 Vhat-

ever the time 1t Socok me to get 1t, as I told you.
§¢ And I assume you discussed wlth her at some

1 ength ber Constitusional rights? A I 3id, sir.

Q You told her what guestions she should nctangwer?

A I 4id not.
§ Apd those that she shovld angWer? A 1 313 not.
Q¢ You discuses that phase at zll with her? A TWhat

1 3i3, actually, I gave her & long lemture, if you choose,

now she knows about as much about 1t as I jo. I told her
vo make her own choice in the lighs of that.
@ When did you give her that lecture? 4 I a=m sryin

to recall, sir. 1 think it wue on Friday followingz, the nex

length on Friday. It mey have been at one of the subksequent

o
e

z .

h

meetings I had withher.
Q But it was on that Thursday, August -- was 1t 3rd
or 7tht Zrd, 1t wae on thatThursdey night that you had shé

agreement with Miss Gy@assmab that you were peing retaineifor

two reasons, one to obtailn & lawyer for her, and two, to
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@ Have you been retained oy her since then? A For
thpse purposes, yes, sir. o
Q 8o =t the present time you a&re esill her assorney?
i For those purposes.
g As far as you know you are her only atcorneyt
4 It may be that I have been aple 50 -- &8 I told you Q&taiéﬁ*
I pave been &abdle toc obtain some kind of @ tenvative agreement
from another attorney. He doesn's kno 51l the facts yet, so
he may not take the case. '
| Q Whas's his nume? j His name 1s Herman Posenfeld.

§ Wpav's his aijress? 4 I do not know. I will have

to lovk 1t up in the phone book.
g Ie it in Msnhattan? A4 Yes. 4ll he knows abous iﬁQ
ig shar I called him and asked him 1f he were Eusy %ﬂmorrewy;

or today ravher.

MR. LARE:While I sm looking over this, Mr. Foreman, are ther

any questions thav the grand jurcors would like to a@k%Tf

There probably are.

THE FOREMAN: &ny guestions?

A JURR: In advising her of her Cons-ivusional righss, 3ig

you discuse any specific guestione that might be asked by zn;

grand jury in conpection with the znswers she ﬁi%ht\giva? V
THE WITHNESS: Yes, sir.

BY MR . LaFE:

& Did you send Miss CGlassman srcund o see other




E:E“'Z. 3

TRTT g e
Seidman A E

attorneys juring the past week? A I 31d not, nc, sir.
I went and saw them myself.

«w You saw these avtorneys yourself? » Yes.

§ Whom 3i3 you seet 4 I shink Shae comes within
the scope of the privilege.

¢ Whas you 1137 4 Yes.

@ Thas'e what you iid. Did she tell you to o
this? 4 Ipis is part of the advice I gave, my counsel.

{ We are asking whe: you iid, nov what your
sivice was. 4 In & sense it is wishin “he scope of the
privilege as I interpret is.

¢ Explain how it is within tte scope of the
privilege, as to whas you 31dY 4 Advice can be verious
things. 1 3id certaln shings pursusznt o uy retalner,
wihich included the advice to see certein counsel. Before
I could ascertain which counsel were avallable I had %o

gee thew and inverview them. Scme of these counsel I

gpeke to over the phone momenterily, made an appeintment
without telling them $he purpose, ani came with Miss Glasemik
and asks#d them whether they would zccept & retainer. as far ;
a8 thoBe people 20, they sre certainly wishin -he scope of

the privilege. 1%_
]

¢ Did you tell M¥iss Glassman what you 1id in shatg é

, |

respecs? A Yee. I kept her well infurmed of the people I wa

L

:

geeling on her bebealf.
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JUROR: Nise Glassman accompanied you, you sald.
TEE wITNESS: For some of them. TFor cthers not. i
I ﬁh@ulﬁ'zbink, gir, for most of them she accompanied mé,
& 4s a lawyer 1t ls your understaniing thas you hav%
the privilege of not stating whav you actually ﬁiﬁ‘in eaﬁﬁ&@i
tion wish visising other luwyers? You say that is your
privilege? & Under the cir cumetances of this case 1 believe
g0, &ir. Cersainly I'g like to discuss thas parvicular
gquestion with counsel before I'd think of telling you or
anybody. |
g Did you see a Myr. Silverman? 4 I i1d not see
¥r. Silvermsn, no, 8ir. |
@ Did you svalk with Ey. Silverman? A I 3id not talk ‘
to Mr. Silverman, no, sir. | |
¢ Did you advise this woman tc Zo up anﬁ‘see any
lawyers on her owni A 1 3id not, no, eir.
g Has she paid you any money? A She has, sir.
i Q She has? A& She has.
% @ When 314 she pay you & fee? Was it & fee she p&%ﬁ 
you? 4 Yee, sir.
4 Wwhen 3id you recelve 1t% & Op &ccount.
gWhen 113 you receive 18t & I believe it was Friﬁaf
last.
4 Bow wmuch did you receilve? 4 ‘received §50 atiha%i
time. |

¢In cash? A In casi.




LB-15

fg@gié

*
o

Seidman

'in the Federal courts? A4 Yeu know I pould reyrﬁéent her to

Q Last Fridey? 4 *hat sright.
& Where, in the court house here? 4 No,sir.
§ Vere you avellavle yesterday to represent her?
4 To the sxsent that I have ssabted, yes, sir.
g To azdvise her on her Constitusvional rights?
A That is right.

§ You appreciave the fact thas she 5cld the Juige
yesserday thaev she had no counsel? 4 Ehé had no counsel vo
represent her at that proceeding, th§§ ig correct.

¢ Thas proceedrng wae for the parpa%e of afdvising

her of her Conssisusional righes toe. & In thas case she

was in error. I could have aijvised her. I told her I Wﬁﬁ@% :

aot appear in sny proceeding and entér s notice of &@pﬁaranéﬁ

in any proceedlng. '
Q Yes y&u accepved & retainer and you came down to

the court house. Whalwere yuu-daiug in the court house’?

4 In case she needed me I was going to advise her.

¢ I thoughv you sald you couldn't represent her

apy extent up to she point of entering amtice of appearance,

@ (Gueetion repeated zs above.) What'g the answer,
yes or not A I am not sure of the answer, sir, because I aé
not know the full ccope of the meaning of the word “r@preg@éﬁ”
te the extent which I represented her I think it was perfﬁaély

proper.
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JURCR: Did you aivﬁséwb&r not ﬁa zo and see
any othér attorney?
YHE 7ITNESS: No, sir. I have been trying
jesperately to get other attorneys for her.
¢ Did you advise her to go and sees atuorneys on
her own? A I 413 not. I was goling arcund seeing atvorneys
with her or by nyself on cne or two occasions.
JURCR: Would shie gentleman have the righs so
heve gone intc the cours pefore the Juige?
¥R. LaNE: If she asked for him she Jydgze would
have permitsedthis man to have gone in before him.
THE WITNESS: I may add there were other reasons,
persconally, why I 3id npt want to be involved. |
w Why'? A& Princigally because I have been awfully
anxious to sake & vacation right now snd 1id not wans to ges
involved in a pruceeiingvl wansed to avoid.

: In other words, you accepted a retainer and 3id ﬂaﬁ

e

o
want to become involved? A I pecepted a revainer for very

limited purposes.
q To get an attorney? 4 Yes.

"] quﬁﬁg’g she get one herself? A4 Yes, but she

icesn't know any.

4 There's a book called Martindzale-Hubbell -- 4 I

doubt she ever heard avoutb ig.
¢, You accept a fee of $200 & week so select an

attorney for her -- & I doubt very much 1t was going ©o

“take WoTe ThER & few hours' ETroy
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%‘”Ygﬁ ﬁaﬁt this 3ﬁx¥ to 3&11@%& yaﬁ‘ééiéwiéﬁaigéﬁw
and ziven a fee merdy to pick out a lawyer for her? AT
certainly do, because 1% 1s the trush.

g Thav is what you told her? 4 That is what I
vrold her.
4 ts vhat what she paid you she fifvy dollars for?t
A Yﬁ&&ta right, because by that time I had spent three or
four ﬁéys off and on boe, pretuvy much of three or four Jays
working with her.
¥R, LANR: Will you excuse the witness momentar-
ily, Mr. Foreman?
THE FOREMAN: You are excused.
Mr. LANE: Will you sdmonish the witness not t&‘f
talk wish anyone while he is ocutside?
TRE FOREMAN: I am sareyu heard that?

TEE ﬁI TE‘!ESS ; " Yag f 3 Siz‘ *

(WITNESS EXCUSED)
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(Mr, Lane) -
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VIVIAN GLASSMAN, recalled as a
witness, having again been duly sworn by the
Foreﬁan,/testified as follows:

BY MR, LANE:

& Misg Glgssman, you know Mr, Seidmgn, don't you?

A Yes, sir, I do.

% How long have you known him? A I don't know;
maybe about a year or so, I don't exactly recall, |
& And when did you meet him for the first time?

A Just one second; I will think back, I bellieve maybe it

was within a year I had met him, in connection with some

business in the union; regarding the contract, I believe,
) .Now; do you recall that you were before Judge

Davis yesterday, in the court-room? kA I &&dn't know it

was Judge Davis, but I was in the court-room, | ;
Q@ Now, was everything you told the Judge the truthg

yesterda&? A T hardly sald anything to him, |
€& I know that, but what you said was the truth -

 wasn't it? A Yes, sir,

& And do you remember telling him that you.didn't
have an attorney yesterday? A Yeg, sir, I don't have an%
attorney as yet; but you see - - Mgy I explain?

& Yes, A I don't have an attorney as yet, to
help me in this gituation if I should need one now, How- .

ever, I did - as I indicated previously here - - I dild ask

T R A S T B e e oKk i
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been helping me to that extent,

% You have asked him to assist you = - you mean yo&
have pald him money to assist you to get a lawyer? & Oh,?
I paid him money; yes, sir, '

Q When did you pay him? A  About four days ago,
maybe,

& Did he ask you for money? A Well, we arranged
that I would have to pay him a fee fa hils services,

@ When did you arrange this? A I don't recéll
whether 1t was Monday, or if it was - - oh, no, 1%t couvld't
be Monday; today is Wedneéday, It was last week, I believe,é-

Q@ It was last Friday, probably? A Wait Just oneé

moment, I belleve I was scheduled to come here the first

. time on Thursday, and I belleve 1t might have been Thursaayé
or Friday, It was elther Thursday or Friday, I don't recalﬁ
which, | | |
f & When did he ask you for the money? A Well,

when I first went to visit him, originelly, I told him I

would be paying him for any services he would render to me,;
2 Well, when y§U‘went to visit him originaglly, thap

was when - what was the date? A I visited him originaLly

on Thursday. ‘
€ That was the day you had talked with the F, 3 I,

peoplé; on that Thursday night you visited Mr, Seldman, 1ls

§ ~that correct; A Yes, I did, sir,
%  And where did you visit him? A At his home,
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Q@ What time was this? A I don't recall,

Q@ Do you remember who was present there? A I
think Jjust he and I,

% Now, do you remember what conversation you had
with him? A Yes, sir,

Q@ Well, what conversation did you have with him?

A I believe that what we discussed 1s confidential,

Q Well, I mean - - you don't have to dliscuss the
case, but I mean what conversation did you have with him
respecting whether or not you were going to get a lawyer,
You didn't retaln him as a lawyer‘right ﬁhere, dig you - -
you didn't sign any pepers then, did you? A No,

| Q Did he say he was going td be ybur'Lawyer from
then ont A No,

@ Well, what did you say to him about gefting a
lawyer? ‘I’am not asking you to discuss the facts, about the:
F, B, I. or anything like that, A I understand, You see,
it is difficult for me to remember when we had the conver-
satlons, but I know the essence regarding my getiing a law-

ver was as follows: He would not represent me, However,

he would asslst me in finding an attorney, and he would

asslet me until the time that I would get an attorney, but
that he actually would not represent me - for example, befor?
the Judge - should I want %o have a lawyer with me, That

was the essence of our relationship,

9 Well, he wasn't hired by you to do anything, was |

T T T T e




q 2325
Glassman B

he? A Well, he has been assisting me in finding an at-
torney, and as you‘know he has come with me to these hear-
ings each time that I have been here, and he has been
spending his time with me,

& Well, at that first meeting, did you say any-
thing about paying him for helping you to get an attorney?i
A I don't recall if it was at the firet meeting, but I
do recall that there was an undsrstanding, :

@ At the first meeting? A I don't remember that,
I really couldn't say.

@ Well, you didn't retain him, nor did you intendz
to pay him any money for that first meeting - is that ‘
right? A Well, actually ivhad ho@ed to retain him;vlet
me put it that way,.

Q You had hoped, but you hadn't definitély re-
tained him at that time? A Well, from that point on - —%
even when I first came to him, there was no question'aboutr,
the fact that he would be'assisting me, even from the |
first day that I came to him,

| Q&  Assisting you to get a lawyer? A Yes, sir,

Q& And you peid him this retainer merely tc assist
you to get a lawyer? A Mo, |

Q@ What did you pay him for? A Well, he said - ;
there was the understanding that he would assist me in ay-
thing that I needed or, for example, in terms of advising |

me of my constitutional rights,
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Glassman

% Well, he advised you of your constitutiocnal
rights, you say®? A& Yes,
% And did he say that he was to get a fee for
doing that - - isn't it g fact that Mr, Boudin sent you
to see him? A No, sir,

& TWhere does Mr, Boudin fit intc this entire pc -

ture? A I had originally celled Mr, Boudin, Mr, Boudin

him, you see, from the union, too; and then I came over %o
his house, and then I discussed it with him; and then it
was the understanding that I could go to him for any as-
slstance until such time that we were successful in finding
a lawyer who would represent me, And in my mind, certainly,
I was prepared and expected to pay for thisg service,
Q From that first night on? A Oh, I ;m gure of
that,
& But you d4idn't discuss payment? A I can't
recall, as I say,.
A JUROR: How much did you pay him?
THE WITNESS: Pardon me?
A JUROR: How much did you pay him? {
THE WITNESS: 8o far I have paid him fifty dol-
lars,
Q@ Why do you keep Mr, Boudin out of this conversa-

e

tion® You know that you have seen Mr, Boudin, A Yes, sir |

Q UWhy don't you tell the Jury that - why do you
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hide that fact? A I wasn't trying to,

& You sew him last Sunday, didn't you? A Yes,
sir, |

Q@ Where did you see him? A (No answer,)

Q Did you see him at Fire Island? A TYes, sir,
I did, 4.

Q¢ Did you go out there alone? A Wo, sir, I ﬁdn'%

Q Was Mr, Seidman with you? A& UNo, sir, he wasn'%

Q VWhy wasn't he with you? A Well, I just decide%
to go out there, ;

Q¢ Did you tell Mr, Seidman you were going out
there? A I t%0ld him that I went out there,

, him that :

Q@ You told/you went out there? A Yes,

& But you didn't tell him that you were going agtf

there? A It is perfectly all right, Mr, Lane,'becausé

he is Mr, Boudin's assistant, v
' Q What did you want to see Mr, Boudin for, if youi

had Mr, Seidman working for you? A I wanted'to talk to ﬁ
him,

@ About what? A I wanted to tell him what had
happened thus far, |

@ And did you? A Yes,

Q@ And what did he sey? A He said I should con-:

tinue to try to get an attcrney, because it looks as if I

VHE FOREMAN: We don't hear you.
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THE WITNESS: I am sorry. He said I should try

to continue to get an attornsy, becauge 1t looks

és if I might be needing one,

Q Did you tell him you hed already hired Mr,
Seidman? A He knew,

& But did you tell him? A I don't remember if
I told him, At some point, I mustrhave told him, because
he knew; |

¢ Well, did you or didn't you tell him? A I
can't recall,

€ That only took place last Sunday. Why de you
say that he knew? A Well, I had seen Mr, Boﬁdin before

that I had seen Mr, Boudin a week ago, and by that time

[

I had told - - at that time I had told Mp, Boudin that Mr, |

would have a lawyer,

% And what did Mp, Boudin say? A That was fine, .

Q@ He said that was fine? A Well, I mean I don'é
recall if he said that, bubt my impression was that that ;
was all right,

% What were your arrangements, as Tar as Tees
were concerned, with My, Seldman - - what were you to py
him? A We didn't discuss it entirely, becsuse it would
depend on - - there was some comment that it would depend
upon how long I would be needing his services; and on the

basis of how long I would be needing his services, to thst

an N I

{
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extent - - you know, on the tasis of the length of time he
had to give to me, then on that basls I would pay him,  -
Q@ Where did this discussion take place, respecting'
the amount of money you were to pay him? A I don't re- j
member
| Q Well, when did it take place? A Well, I anW i
that I said I would pay him for services as soon as I cémevi
to him, | 7 o
§ When was it - that night? A Yes, that ve:yjfff
fqut night, 1 imsgine, | | |
Q@ And at that time what did he say about theamount*
of money he was going to charge you - - how much a day, ¢r;'
how much an hour, or how much a week? A There was. some’
indication that we would digscuss that, |
& Not'"some indication," but what was said? A I|
will tell you, Mr, Lane, I don't recall all of thésé con;:
versations so exactly. In the first place, I don't under—
stand why you are asking me these questions, and it waé |
Just - =
@& I am asking you to tell me what was said at that
time gbout fees, how much money were you supposed to pay |
him, and what did he tell you you had to pay him? A I
don't recall, But may I ask you a questlon, Mr, Lane? |
& Yes, A  What I say to my attorney regarding |

fees or regarding anything - isn't that supposed to be
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Q@ Is it? A I am asking you the question: Ien't g
that confidential, about what I discussed with my attorney? B
My understanding is that it is,

Q‘ Your understanding is pretty good gbout what you !
are not supposed to talk about, Who "prep'd" you up far youj
appearances before the Grand Jury? Is that a part of your |

Communist line?

You testify before this Grand Jury that you are a

| good American, buli you have done'everything you could to

thwart an investigation about Communism; you have put every f

' obstacle that you could in the way, haven‘t you - - on the

grounds that it might tend to incrimlnate you - - 1s that
correct? A T wouldn't say so, sir,

& What is your explanation for 11%4% Here boys are
dying in Korea, and you are sitting here and doing every-
thing you can to block an investigation, Every question
that 1s asked you about something that might lead to people E
who today are out trying to destroy this coﬂntry, you are /
answering about something that might incriminate you,

You don't care about people that are dying for this
country; you don't care about the United States, But every 3
time we come to a point which involves somebody that is
affiliated with this Communist movement to destroy this
country, you fall lack on your socalled constitutional |
rights - - isn't that a fact?

Are you so stesped and fanatical in this Communist
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business that®you don't want to assist your own country?
What 1s your gnswer? A Mr, Lane, I am prepared to
agsist, and I am prepared to cooperate, There 1is no ques-

tion in my mind, regardless of what you have sald to me

now, regarding my allegiance to thls country,
- Q@ Then why don't you want to cooperate? 4 I am
only exercising the privilege where it concerns the ques—A ?

tlon of incriminating myself, which i belleve 1is my cone_

stitutional right; and as a good American I have a fighti‘”ﬁ
. to exercise my right, That does not mske me un—Ameficéﬁ] E
or a bad American, I have always been loyal to this N
4 country, '

& And your demonstration before this Granleufy |
ls typical of that loyalty, is that correct? A Mf.
Lane - - |

& Is it, or ilsn't it - - or are you going to de-
cline to answer on the grounds of self—incriminatibn?
What is your definition of cooperation? A I am_preparedf'
to answer any questlons except those which might tend to v-J

incriminate me, and on that basis I believe I have the

right not to answer those gquestions,

i

4 Yes, you have that right, No one is question- |

ing that right, |

i

But even 1f something tended to incriminate you, f
but it might lead to revealing some Communist elements

_ﬂEbﬁEﬁgrg tpying to destroy this country, you insist upon
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| relying‘upon those rights, even though they ﬁight 1ncrimi—}
 nate you? A (No answer,)

% What is your answer? A I said before, Mr,
j Lane, that I am prepared to answer questlons, except those.
that might tend to incriminate me,

MR, LANE: Will you read that question?
3 , (To Witness) And please answer the question,
| [Reporter reads: "But even if somethingvtended
to incriminate you, but it might lead to revealing
some Communist elements that are trying to destroy

this country, you insist upbn relylng upon those

- rights, even though they might‘incriminate,you?"J’

| Q@ What is your answer, yes or no? A I ém sorry,

i I don't fully understand that question, ”

' Q@ The questioﬁ is; You are here before}this body -
that isn't the question; that 1s a statement of fact, TYou

| are here before this body, and you have a right to decline

to answer -any questlons, the answers to which may tend to

. incriminate you,

However, my questlon to you was: With that in mind;
knowing that you have a perfect right to decline to answer ”
such questlons, if you knew something that might ;ncrimi—
nafe you but at the same time might reveal a Communist plot
to destroy this entire country, would you reveal 1t, even '
though it might tend to incrimlnate you - or would you

rely upon your constitutional rights in that situation?
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A I don't know,
% You don't know, Well, that is what I am getting

at You want to cooperate, but still you want to be sure

that your own skin 1ls not punctured, Cooperation means a
great deal more than just sitting in a chalr and saying
"I want to cooperate,"

Cooperation sometimes means that you have to assﬁme
things, too, Cooperatlon might meén that you must assume |
some of the ligbility here; but if in assuming some of that‘
ligbility you could reveal elsments thet are trying to
destroy this country, you could be doing thils country a
great service,

I am trying to portray that to'you as vivldly as
I can, Now, do you want to cooperate, or do you still
want to rely upon your constitutional rights? A4 (No
answer, ) |

& Miss Glassman, what is the answer? A I be-
lieve I will oontinue to rely on my constitutional rights,

THE FOREMAN: Will you say that again, a little |
louder? I don't think they heard that,

THE WITNESS: I believe that - -

THE FOREMAN: You believe, or you will?

THE WITNESS: I believe that I will continue
to rely upon my constitutional rights,
Q And you still maintailn that you are a good

American, but you don't want to cooperate, I have told
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you before that it is very essential to the lives of = good‘
many people in this country that jou reveal what took place!:
at your house on that particular evening, when this man
came to the door,

I am telling you again, now, that 1t may cost the
1ives of a lot of boys that are out in Korea - - and 1in
spite of that fact, are you going to sit there now and
refuse to tell us what happened that day?

This is serious, Miss Glassman - 1% involves lives,
I am not thinking in terms of you or me or anyone else,
I am fthinking in'terms of boys that are dying over there,
A (No answer.)

% Now, what do you say - - will you tell us what
happened and try to cooperate? A (No answer,)

& Supposing you had a brother over there, facing
those bullets, or supposing you had a husband - - and sup-

p@sing'he might be killed, because of you sitting in thet

chair and holding back - - would you like that? A (No
angwer, )

! Q Well, there are lots of women like that in the
% country, who have brothers and husbénds and sweethearts
out there now, facing those things; but it is up to peoplef
like you to come clean and tell us those things, so that
? we can avoid lots of bloodshed,

Why don't you, like a good Americén citizen, tell

ug what happened - and we will forget this whole proceedlng?

L AT i e S ST R i % - ﬁ
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That is what I am doing now - appealing to you as an
American, Forget everything else, I am just appealing;_é
to you now as a fellow American, to tell us what happenéd %
there that night, A (No answer,) _ 

Q@ What do you say, Miss Glassman? A I Won't”bé,:{
able to say anything, if I think that may tend to incrimifﬁ
nate me, I will answer every other question??gf they wili{
tend to incriminate me I won't be able to answer’them‘ i

% You just don't care how many people die on ac-
count of you holding information back - - 1is that right?
A I wouldn't say I don't care about people dying,

Q 1In other words, you are more interested in\the

Communist cauge than you are in the American cause - -

is that right? A No, sir, it isn't right,

Q Then why don't you want to tell us, sé that we
can reveal these Communists? You know what they have
been doing, you know about these atomlc secrets that have |

been stolen, You know all that, you have read gbout it;

We are trying to crack that group, and you won't help us. |
A (No answer,) i
< Now, will you disclose those facts? A I am

sorry, I won't be able to answer any questions that will

tend to incriminate me,
A JUROR: Mr, Lane, I wlsh you would ask her
whether she 1s in favor of Russia having the atomic

bomb, so that they can drop it on us,

s e = o ot e 5 i R e T i
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MR, LANE: I think'shevwas asked, but we wili éék»‘
her again, | |
Q What is your feeling about that? A No, sir, I
am not in favor of that, | |
A JUROR: But you are helping them get it, so,that
they can kill us, including you?
THE WITNESS: No, sir, that isn't so, |
Q Suppose we tell you that that is so, the factsj 2
that you are holding back may be the cause of'one;of thbgg
bombs dropping on New York City. In spite of that, you f 
don' t want to tell us, is that correct? A (Novanéwer;)
% What is your answer, Miss Glassman? A 'I fo;d  {
you, Mr, Lane, that I am not prepared ﬁo ansWer any Qu¢§;*
tions that would tend to incriminate me, | o
THE FOREMAN: Mr, Lane, 1s that the answer to
your last question? Could that last questiﬁn yQu' ‘
have asked her be repeated? '
MR, LANE: Yes, (To Reporter) Will you repeat
that?
[(Reporter reéds: "Suppose we tell you that that
is-so, the faéts that you are holding back may be

the case of one of those bombs dropping on New Yok |
City., In spite of that, you don't want to tell us,f
is that correct?"] g

THE FOREMAN: I want to be sure whether she is

answering that question, or a later one,
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'HE WITNESS: What 1s the last question?
[Reporter reads again: "Suppose we tell you
kthat that is so, the facts that you are holding
back may be the cause of one of those bombs drop-
ping on New York City, In splte of that, you don't
want to tell us, is that correct?"]
Q@ What is the answer - - would that answer tend
to incriminate you? A I wasn't referring specifically
to that question,

Q@ Then listen to the question, The question will

[Reporter reads again: "Suppose we tell you
that that is so, the facts that you are holding
back may be the cause of one of those bémbs drop-
ping on New York City. In spite of that, you don'g
want to tell us, is that corfect?“] I
% What is your answer %to that question? & My

answer is that I will not answer any questions that will
tend to incriminate me., The other part of 1t 1s not'a
question; you made a statement,

THE FOREMAN: You won't answer any questions,
but will you answer that question, on that basi®

THE WITNESS: I don't undsrstand the question,

A JUROR: Mr, Foreman, I think this witness

absolutely insults the intelligence of the Grand
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Jury, She absolutely insults our intelligence,

MR, LANE: Tpere 1s no question about 1it,

A JUROR: BShe is not stupid,

(To witness) You are too smart; you are too
smart to be an American, You don't deserve to say
you are an American, We will see that those ques-
tions are answered, As a Grand Jury we will see |
that they are answéred, ‘n v 

MR, LANE: I think, Mr, Foreman, that”theré'ié
no use of trying to talk sense to this”pértiéﬁiéfH' 

witness, I think that you should eXCﬁse her'fdf'f““

the moment but with the admonition- that She isbfoﬁa 
be recalled here at my behest, pursuant to direction,
from you. ; | L" u

A JUROR: Will she remaln in the builaing,‘mgu"
Lane? |

- MR, LANE: ﬁo, she does not have to today., The 5 
Judge is not around, But she is s®@1l under sub-
poena, and she will come here at our call, at any
time that we ack, and we will have her before thls
body again in the next few days,

THE FOREMAN: You are excused until further

notice,

(WITNESS EXCUSTD)
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(%3 tness, Rpbert B. Seidman, reca%leﬂ.)
¥R, LANE: We are going Ecvexouse yau temporariﬁyf
gubjeet to call by the Foreman. You understand you
are being excused temporarily but you aremt finished
bere?
THE WITNESS: Yes, I understand thas.
UR. L&NE: The Foreman will direct me to tell you
" when they want to see you again. | !
THE WITNESS: Yes, sir. May I say ggmg;hiﬁgg
TEE FCOREMAN: Yes.
THE WITNESS: I'g like to amend my testimony.
I was thinking aboubt it ocuteide and it seeme to me
I was too Jefinite in two respects in relation to my
own reécolledtion, and it seems to me only fair to
amend is. |
MR. LANE: Amend it.
THE WITNESS: Firss of &11,VI think T was Ea@" 
definite &8 %o whether or not we had salked abtous =
this $<00 z week figure on Thursday night. It scems

S0 me nhow bthas I reco.lect, I joubt shis figure came

ap. Spe didsalk about fee but I do not belisve it W@?
as Jdefinite ge getiting down to figures. Thai prob&bl%;
cazme up in she next few 3Jays, the exact sime I 3o n@s‘
remember .

Tne second respect, I think I zave the

impression my relationship with Miss Glassman was truly
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ang strictly on = business level. That was part
of it, of course. I met Miss Glassman znd fels
she wae & very appealing young lady, and the
r@l&tionehip was not wholly of & businese nasure.
Spe was a friend, and I'wanteﬁ t0 help her as @
client and friend, ds well ae being on a purely
bm@Mmsrﬂaﬁmpr.

JURCR: Did you spend any time with her
spcially -- evenings?

THE WITHESS: Back in December, when I was
representing her union in the matter, she came up
and visited my wife —-

JURCR: TYou belong to any groups in connection
with her -- any groupsf? ’

THE WITNESS: No, sir.

JUROR: 4ny organization she and you are th
members &f?‘

. THEWITNESS: No, eir.
JURCR: Soccial as well as political.

THE WITNESS: Notbt sthas I know of. The relabion

ship I had with her -- 1t was a falrly long arbitration
T wes handling, invelving 800 employees of many 3if-
ferent classifications, so it tcok a gress Jeal of

preparasion, and she 313 wost of the factual work. I
pelieve I drew a fifty-some page brief in the matter.

JURCR: VWhw vnion is thas?y

THE RIINESS: Social Service impleyees Unioms|—
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JUROR: You deny youarTe a member of any political

party she may be a member of?f
THE WITNESS: 8o far as I know.
JURCR: Your answer is no?
THE WITNESS: I dc not know what political
parties she may be a member of, thavls my answer.
JUROR: ©Political party is only one party.
+HE WIINESS: I do not know what party she 1s
a member of. |
JUROR: You do not xznow what party she is é
member of?
THE WITNESS: 1 do not know avbout her peolities,

actually.

JUROR: You stased you planned o take & vacation?

THE WITNES:S: Yes, 1f I possibly can get away.
JURCK: ¥hen 3id you plan 5o get away?
THE WIYNESS: Just as soon as I can get rid of

this proceeding.

JUROR: 1n c¢ther words, vou inseni to remain hex¥?

antil these proceedinzs are disposed of? Do you
henestly believe that we would want to believe YOa, a8
an intelligent man, LH&aT you do not know what politics
par sy she pelongs to?
THE WILNESS: 1t is the truth, sir.
JURCR: That is your honest feeling?

THE WITKESS: Yes.

e

1
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 have any conversakion wigh her abouv thae? A& Nel sir.

me. You s«id you wented so clafif'y vesvimony tha tyou had

JURCR: You wanﬁmgswtb 5e1§§§é“sgg§”?ou had no
i3ea of the polistical p.TSy she pelongs tof
THE WITHESS: I do not ask people thelr political
opinicns.
BY MRE. S&YPOL:
4 That is mot a responsive snswer to the gues tion--

"t 3o not ask people their political opiniocns." Did you

4 Your answer 1s jefinitely no? A THo,sir.
5 Did she ever vell yout Did she evel volunteer
to you what her political affiliation was? A& No,sir.

q  You have just salg someshing here that interests

ziven. A Yes.
¢ You wanted to telax the definiteness of an a&sw&x,f
which you had given. Do I undersStand thas correctly?
4 Yes, sir. '
¢ I understand your relationship with this woman i
you have used the word “buainesgh. You mean in & prgfesgieﬁﬁﬁ
gense, jon't you?! 4 Yes, sir.

g Yopu say iv was semething in gddition to a
graf&s&iﬁ%al reiationshipt A Hp,sir. That isn't quite
soourate. Mey L explain’

¢ indeed. &~ She visited me zs & lawyer, znd she

came to me as & client. In thaw sense 1% was & professional

relationship. My interest in helping her was asa lanyer, bbs
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1% WAS 00T
I hoped %O
peTson .

Q
wag a4 Very

azisated.

pecause of the fee, not only because of the fee

obsain, bus becuause I was interested in her as a

In what respecs? 4 Just because 1 thought shg

nice young lady who Appeared so be consijerably

@ Le:z's not fence.

You are not sugzgessing there

was any sort of a msretricious relasionship? A Of course
nos. There was not.

¢ What is the significance of this latess explang
tion by you, bhat your advice tu her, or counsel to her, wa
engendered vy sometning additiongl %o the normal usual

professional relationshipy  Why Jo ycu tell the jury that

rhere was sn addisicnal facvor in consideration when you

advised her? &4 Well, when 1 was questioned befors, Mr. Lgne

put a greas desl of empﬁ&sis upon the guestion of fee, and
T 3id not know what significance it has for the jury. Buav I
felt thav they were given to unierstani the relationship
between ue was that, and they should have an accurate pictung

¢ You shoul m't be concerned at zll what the
significance 1s as far &s fthe jury is concerned except as
is &ffﬁ%t§‘Yﬂu perscnally. A *ha 's right.

¢ That is sll you are concerned wish, and she rest
ig none of your business exCept where you may be concerned
with guestions of professional ethics or, more importantly,

gues sions of self-inc.imination. Cbvicusly as to the latter
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‘have taken the position here thay sny inform&sion that you

you have 3»fight noboiypéguiﬁwééhynﬁné;w I ynderstand you
obtained from her is protected by the usual lawyer-client
pmivileg@v i Yes, sir.

¢ Now sthe impors of your latest statement, it seems
to me, would be o relax somewhat the ordinary rigld
pbligasvion thas rests on & lawyer. Did she ftell you these
things as & friend or did she tell you these bthings as &
Jawyer? A She tcld me these things as a lawyer, sir.

¢ ©So that this recent explanation of youre in a
zeaivsense is meaningless? & Well, it may be irrelevant,
that I might agree, yes, sir.

Q Frankly, 1 am completely in the dark as %o what
motivated such an exlaznastion. I can't understand it. I
think the jury probabl; feels the szme way.

JUROR: May I ask a guestion? Did you say you
did know her as & friend?
THE WITNESS: Yes.
JURCH: Weren't you interessed in kanowing whas

her peolitical sffilations were, as friengs generally

poss

are
THE WITHESS: I doa't think I knew her bhao
wgll. 8he was up at She house once or twice lack in
December for 3dinner.
JURCR: ©Bhe wes your wife?

THE WITHESg: Yes, she met my wife.
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%Y MR. SAYPOL:
| (¢ Yon buve other mubmal friendse? 4 Ygs.

§ Frankly, it is only a questiocn whesher it is not
1ike she ledy in the old Shakespearean play, who protests
too lowdly. & Believe me, 8ir, that 1s not zccurate.

G It is not for me So belleve; it is Tor the jury !
@Q bellieve. |

JURCE: Will you repeat thae, Nr. Saypol? I dig
not hear it. |
¥R. SAYPOL: It seems %0 me that the witness,
iike the lady in Shakespear's play, protests too l@uﬁlﬁ,
What s his explanation $o Jo with the subject under
discussion? Apd I,shink:zmerg is pleanty of room for

profound thinking on your part.

THE ®ITRESS: 1 am prepared to znswer any quesziina

e I said in wy exylanation, I was &fraia in #&he gxiaiﬂ'l

guestioning by Mr. Lane that the appearance that hag wfsﬁ

given ie that of & relationship which had been motivatesd

on &y part purely by expectetion of a fee. Now I Ehinl

thav that 1s an inaccurate description of my motivation

BY MR. SAYPOL:

& What you are ftelling us is that you have a ﬂeepﬁﬁ

interest in her than just gs z lwyer? A4 Precisely ;~ ne, no;k

nc. I gm not sure thas is precigely righs. I have a Jeeper |
interest in her than just a fee.

o,

% And what 1s that dJeeper interess in her, again?
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. TFriendship. As I say, she igan appealing young lady.
¢ Do you hove mutwal friends? A& No,sir.
¢ How d1d you meet her? & She was the shop chairmapn
of a wroup in her union shav I represented in an arbitration

. . : there
snd which was falrly extensive and in which/was a great 3eal

gﬁ

of factual preparation.
g I shink all of éhis leads to nothing.
JURCE: There ie cné questicn I'3 like to &nalyﬁé
and that is this: We were given tc¢ undeBstend, or it |
was stated, that the witness, his fee was based on §200

& week, buv after he cconsulted, or she consulted, &

’Shgrt time, she pald & part fee of fifsy Jollars. Whag"
was the basis for the fifty Jollars?! How did you arriée
at the fifty dollars? Why wasn't it twenty-five, ten
or one nundired. How many dayve had she been ccasalting,'
yéu if she p&id you fifsy dollars, if the fee was an

unimpertant part of itl

(Cont. by IFG)
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(Messrs, Saypol and Lane)

THE WITNESS: She sald, "Now, you have been
%nrking for quite a while on this, and you have
to get s@we‘;ncome, Why don't you teke this much
amﬁ we will see how much it comes to later?" That
waghhe basis of 1t, sir, | l

A JUOR: TVell, if you teke two hundred é@llar5~:f}
a week, and you teke fifty dollars, that would be |
twentyefive percent of the week,

THE WITNESS: Yes, I would say that was roughly]
the amount of tims I had spent with her,
A JURCR: Would you say about a day and a half?
. HE WITNZSS: That's right, |
BY MR, JANE: | o ‘ I
Q Incidentally, in your firm that you are affillaped
with, Mr, Boudin's firm, when you get fees do you have ay
agreement with that firm as to what you do with those fees}y
4 You mean when I personally get fees? ‘

@& Well, what is your arrangement wilth the Boudin
firm? A Well, as I have pointed out, I have been in
practice for myself for about three or four weeks, and
this is the fifst time this heas agrisen,

@ What is your agreement with them? A I have
no agreement,

Q What do you get from them? A I don't get
anything from them now, In the past three or four weeks

I have office space, I do a certain amount of work for

them, As o matter of fact, this gets even more compllicat

5 TUF
LB
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-to me that comes within the privilege, I don't want to

eir, They have another tenant who rents roome from them,

and he has an extra room, and I do some of his work for my;’{

overhead; and that is the agreement,
& Well, what is your agreement with the firm, as

far as fees are concernsd? Aﬁkes‘that I recelve?

& Yes, A The fees that I receive are mine,
This is the only case we have had where there has been
any inter-connection,

& Did you send this girl to see FMr, Boudin?
& Yes, sir,

& When did you send hef? A I believe on the
Priday after I saw her,

& You saw her on Thursdsy night? A That's

right; 1t was the very next day,

& Have you consulted with Mr, Boudin on the case ﬂ:;

gince thent? A 1 saw Mr, Boudin on the case for the

Tirst time yesterday, after you had already sdvised me %o |

come here,

& Why - did you talk to him about the case?
A Just to the extent of trying to find more attorneys
that we counld approach,

& Do you know what her bank balance is? A BShe
Told me she had enough money to pay a fee,

@ Pia ghe tell you how much 1% was? A It seems

answer that guestion, That is a private matter, Why don'f
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you ask her?
% Well, did she tell you what it was? I don't

want tc know the amount, A Bhe has told me,

& You asked her whaet 1t wasg, dldn't youtr A I
asked her 1f she could pay a fee, and I asked her what her|
assets were, '

“ Did you tell Mr, Boudin what hér_assets were?
That does not come within the client-sttorney privilege,
A I am not sure that she told me, I t0ld him that she
@@ﬁl& pay a fee, so that any att@rﬁey'thatvs&e got would
get a fee,

Q@ Did Mr, Boudin say he had talked with f;@f?

A Yeg, he did, v | .

@ 214 he say when he had talked with her - - wheg;
d41aé he say he had talked with her? A I am not sure of
the dates, |

& But he told you yesterday thet he had talked
with her? A Yes, sgir,

& Is that the first time vou knew he had talked
with her? | A No, sir, I knew he had talked with her,

¢ VYhen &id you know that? A BShe had toldme, .

% When did she tell yout 4 I presume on Monday,
That would be abcuf the 7th or 8th of August,

@ Well, did you criticlze Mr, Boudin for talking
with your c¢llient? A No, gir, Hr, Boudin and I have

worked ftogether for quite a while,
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that Mlss Glassman was coming out,

& But he 1eg not assoclated with you in thls case,
ig he? A As I have explained to you, sir - -
| % Just enswer the guestion, A& I am sorry, The
angwer to that is, no, sir, he 1s not assocliated,
& And you didn't object when My Boudin conferred

with your client? A UNo, sir, May I explaln why i did

not object? -

& Yes, & 45 I explained to you, Miss Glassmaniiasﬁ{' 
wanted to go to Mr, Bouwdin, because he is the general “L
counsel for her union, Since he was on vacation, she ﬁhan;f‘f
came to me, as the only other lawyer that she knew, Whenf:
she came to me, I %0ld her I wes no longer assoclated, as
such, with the firm, and told her that Mr, Boudin was on
vacation,

| She said she would still like to talk to Mr, Boudin,
I told her I dnubted'very much that ¥Mr, Boudin woull tale |
the case, , |

Q Yian't she retain you? A Yes, sir,

Q& That is what I am getting at., After she re-
tained you, Mr, Boudin consulted wlth her without telling
you? A Uo, sir, it was with my consent,

% Will you explain that? A I sent him a tele-
grem that Friday night, out to Fire Island, As you knoy
there are very few 'phones there, and I asked him to call

me, and he called me the next morning, and I %told him
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% For what purpose? A To consult with him,
¢ Dig you know what she was going to consult with
him on?% A I gegsumed on the same matter that she had con-
sulted me sbout, |
& Didn't she thiaék you were capable encugh %to handle
her affsirs? A She knows Mr, Boudin hes been in practice
many years more thanh I have, :
< Dia Mp, Boudin say anything abam$>splittiﬁg the |
fees with you? A WNo, sir, because he didn't tzke the
oase, v
Q When Mr, Roudin talked with her, did he talk to
her in & client-lawyer relatlonship? A I;waaﬁma so, 1 j
wasn't there, )
G Did he %tell you that he did? A He certainly
didn't vse those terms, He didn't tell me, "She came out
to me and I spoke to her gs her lawyer,”

@ Well, did she retain him ss counsel, too?

A To, sir, I don't think so, |

& Ag far as you know, he was never retained as
counsel? A No, sir; as fer as I know,

€ B¢ thet as far éz you know, @ny conversatlon be-
tween Boudin and Miss Glassman was not in & client-lawyer
relationehip? A HNo, sir, thet is not so, If a client
comes te me and asksg me to take a refalner, amdl tells me:
certain facts, those facts are certalnly in an atitorney-

clien%t relatlonship,
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knowledge® A To my knowledge, no,.

& But you admit that at the time she talked to

Mr, Boudin you and not he were her attorney? A I was re-.

talned by her, but she msy have other counsel, too,
% Did she retain other counsel? 4 I am hoping
that she has by now,

% But dld she ever retain Mr, Boudin, to your

& When did you send this telegram to Fire lsland?
& I belleve it was Fridsy night,
@ What is the date? A Thursday was the 3rd, is

be
that correct? Then it would/the next day, the 4th,

Q On Auguet 4th you sent a telegram to Fire lsland?
A That's right, ‘ |

& Addressed to whom? A Mr, Leonard Boudin,

® And what is the address? A I think it is
Ocean Beach, Fire Island,

% Ang what aia the telegram say?v A It sald,
“Please call me - Bob," or words to that effect; and' I gaveg‘
him the number to 'phone, | _ :

% And then he called you on what day? A Saturda§
morning, if I recall, |

% At your home? A Well, at my mother's home,

% At what time? A Fairly early, I think; prob-
ably abcut ten or eleven, but I am not sure,

BY MR, SAYPOL:

B4
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A Norwslk, Connecticut 6 — 9434,
¢ Where 4id you send the telegram from? A The
same number - MNorwalk 6,
€ You mean you 'phoned the telegrem? A Yes, I
went up to my mother's for the week-end, and after I got up
there Friday night sent the telegram to Mr, Boudin, asklng
him to call me at that numbsr,
Q@ TYou sent the telegram by telephoning to Western
Union from that Norwslk number? A That's right, |
MR, LANE: ¥r, Foreman, would you excuse the
witness now, temporarily, with the admonition that
he is to come back when ye%z direct me to advise him?
THE FOREMAN: You heard that, did you?
THE WITNESS: Yes, sir,
THE FOREMAN: You are temporarily excused,
THE WITNESS: Yes, sir, Will that be today,
¥Mr, Lane?
MR, LANE: No,

(WITNESS EXCUSED)
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VIVIATN GLASSMADN, recalled.
BY MR. LANE:

Q Miss Glassman, you are still under cath. Will you§
béve s seat? A Yes. :

Q Did you ever retain My. Boudin as your counsel? ;
A XNop. | ;

¢ ‘'he =znswer is "No"? Mpat is your answer? A4 No.

Q Did you resain Mr. Seldmen as your counsel? A Yes.,

¢ When 3i3d you retain him? A When I first went to
gee him, the first nighs.

Q That's on a Tpursday night, Auguet 3rd, was 1%?
4 1 believe so. ‘

Q 4nd at thav time you resained him as your counsel -
for what purpose? A Toglve me guidance and assist me. i

JURCR: I can't hear you.
THE WITNESS: Togive me guidance and to assies r,.l

me in cbtailning an atvorney who would represent me

in the svent that I needed one.

¢ Did he asslist you in any way to obtain an aztorne;?
4 He hzs been trying sc, yes. |

§ And has he talked %o various attorneys for you? i

i Yes; he has been trying to gel me one.

@ Did he ask you how much money you had in ycur bank
sccount? 4 I believe I mentioned it to him. I Jon's remembei

if he @sked me.

Q Was that§l600? &4 Yes, that's right.
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@ In what bank ie 1t in? A Vhat is now the Bankersi
Trust Yompany-. :
Q-And 3id you show Mr. Seidman that bank account, thén
bank booki A I don't recall. |

] i

Q@ Did you show Mr. Boudin that bank book? A I don' %

i
]

MR. SAYPOL: What is the angwer? I don't
recall, is that what you are saying -— you jon's recail?
THE ®WITNESE: Yes.
Q Did Mr. Boudin talk to you about your assets?
5 Yes, I believe so0.
Q And when 313 be talk tu you about your assess?
4 then I first saw him, the first time.
Q When was that? A A week ago Satarﬁay.
Q Where? A A% Fire Island.
¢ Who sold you to go out té‘see him, 313 anybody?
4 I Adiscussed it with Mr. Seigman.

Q When 3id you discuss it with Mr. Seiiman?

A On Thursday when I originally came to see him. 7You see,
I originally called Mr. Boudin to Wy to reach him because

I know him better , and I was unable to reach him elther at

his home or ab his office becazuce he wasn't in either placeﬁ
Q ‘hen you talked fo Mr. Seidman? A Yes. i
Q And then after that you went cubt and saw Mr.
Boudin? A Yes.

¢ Did he want to take you¥# case? A No. He salj thaﬁ

I should find an attoraey.
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Q Did he zive you aby reasons “or 3eclining to take
your cese?x 4 No. He said he would be unable To.
Q Did he tell you why? 4 No.
¢ How long a maeting did you have wisth him? This
is at Fire lsland, I presume? & Yes; both riumes.

W How long a meeting 3id you hgzve? A Fifteen

minuGES .
'Q TWas Mr. Fataki with you? A He went with me.
¢ To Fire lsland? A Yes, sir.

Was he esent at the conversasion with Mr.
Boudin? & Np,sir; it was private.
| @ Vihere 3id she conversaticn take place? A At bls
home there.
o I know. What room was 1tu?
MR. SAYPCL: Top floocr, bottom floor,
bazement, jining room, kitchen, that's the
guestion. TYou haven't any 3ifficulty ancwering | ;

thet. Why don's yeu sit back and try to answér

the questions frankly. You hesitate as if ycu were

trying to conceal something. :

THE WITNESS: Np, sir. Wpat I tell you is |

PN

MR . SAYPCL: 1Is that a complex guestion,
where 3id you talk with him?
THE WITNESS: No, in his apertments.

MR. SAYPOL: VWhere?

THE WITNESS: In one of his rooms.
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MR. SAYPCL: Which rcom was 1%7
THE WITWESE: I don't know. I know we went

upstairs. I doen't know his apartment well.

(%nt. by IFG)
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BY MR, SAYPOL:

3 On Fire Island? & Yes, sir,

% In the kitchen? A No,

% Ipn the bathroom? A Wo; in a sitting room,

« Now we are getting a little clearer, Upstairs,
you say? 4 TNo, in ths sitting room,

% Who else was present? A No one else,

Q& What time of the day ﬁas 1t that you had this
conversation - in the morning? A Just a minuts; I will
tell you, It was about six or seven in the evening,

Q TUhat time did you leave New York - - did you
leave New York to go to Fire Island? & Yes, sir, I
aid, -

Q@ What time did you leave New York? A I don't
remember whether we made-the three_o’clock train;Qbﬁt I
think thet is what we iight have mede,

.Q You went by train? A Yeg, sir,

& I take 1t by the Long Islend Rallroad? A TYes,

@& Ypere 4id you go from New York on the Long
Tsland Resilroed? A We went to Bayshore,

Q .And.what did you do there® A From there we
took a taxl to the boat, %o the dock, From there we took
a boat that goes across to Ucean Beach,

BY MR, LANE:

Q 'Where was Mr, Pateki while this conversation
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took place? A He was downstalrs, in the living room, I
belleve,
In]

Q@ Had you discussed with him the purpose of yow

vigit to Mr, Boudin? A No, sir,

% You understand that you are under oath? 4 Ysg,

. I didn't discuss the content of 1t, you see, I Just
told him I had to see a lawyer,
& And what did Mr, Boudin say when you talked with

him? A To get an attorney.

¢ Well, he is an attorney, A Yes, but he was - -

I know that, but he was unable to take the case,

@ Did he give his reasons for it? A No,

€@ *~idn't you tell him you had an attorney? A We]

I told hiﬁ the arrangement I had with Bob Seidman,

Q@ Tell me what you told him, A I told him that
I went %o vigit Bob, and thatrI discussed the sltuation
with Bob, and that Bob was unable to take 1t, but that Bob
is golng to continue to assist me until such time as I find
an attorney,

< And did you tell him that you were going to give
Bob money for doing that? A T don't recall whether the
guestion of a fee came into the conversaticn,

& Well, d4id you tell lr, Boudin what this was &all
about? A No, I didn't discuss much with him,

Q% Didn't you tell him that you had talked with the

F, B, I, on Thursday? A T believe so,

11
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& Did you tell hiﬁ what you had tcld the F. B, I,
at that time? A No, sir, I didn't; because he sald to
me that he would be ungble to take on any situation, and
there is no point in my telling him the story,

BY MR, SAYPOL:
Q& Well, how did he know what the subject wag of

the conversation that you had with the F, B, I,? A You

'say, how did I know that he knew?

Q@ How did he know? Ycu sé& you didn't tell him
what your conversation was with the F, B, I, Did he knov
what the subject was?A A No, EHow could he?

Q .Before vyou told him your story, he told you that
he couldn't take your case - is that right? A I told him
that I belleved I would be needing a lawyer,

| % You told him what? A T told him I belleved it
was possible that I might be needing z lawyer,

Q@ For what? A In the event I might be called,

% Called for what? & (No answer,)

% You have told this jury that you went %o & law-
ver and discussed wlith him a problem, for the purpose of
retaining him, and that the lawyer told you that he couldn‘t
teke your case, Now, did he tell you that before you told

him what the problem was?

(CONTINUED BY LB)
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feel thas conversatiocns that I have with atgorneys are of

Glassman

4 N, I wouldn'y quive say thet. I told him tha% the FEI
had visited me and shat —-— |
o You hai talked with the FEI, is tha® right?

A Yes, sir. I told him thas.

¢ Did you tell him wha® you hzd talked with the
FBI about? A No, pus I told him that I wantéd some guiﬂancd
concerning my rights wish regard %o further conversasilons |
with them and with régarﬁ to anybthing that they mighﬁ’ask meg
to JdO.
g How could he guide you if yeou 313 not tell him wha!
they had asked you? A He could gulde me on my Constitutional
rights wish regard to fursther Jiscussions. |
Q Well, so far you hzven'y told bim whevher the
FBI wanted to hire you éskan Aéenz or whether they wanted to
hire you as stenographer or secr@tg;y or whether sthey
wanted to investigaie you with regard %o a white slave case
or perhaps some dy stealing your merchaniise or perhaps
somebody defrauding you, and yet he told you he could not
represent you, is that 137 These are all grown up people
and they have comronkense, &t least as much as you, and whaé
you tell us is a preposterous story, don't you reelize thasf

5 I realize that, Mr. Saypol, but I just fesl --

3

¢ You do not want to talk, isn't that 1t? A No, I ju

K]

confidential nature and 1t shouldh't be disclosed.

Qg Partvicularly when you think they may incriminate
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you, is thav iv? 4 Well, I don't think it has %o dJo
with that at this point.

¢ Les's try to oe pbient. TYou see, there is one
thing such «s one's invoking Constisusional righss, and
that you have a right %o do; nobody will $ake that away
from you. Byb when you start to indulge in what is nothing |
else but nonsense, that is presry Jangerous. Patience is
a good virtue, and let us see 1T we cannct maintaihAa
mtient attitude. You can't trifle with this grand jury.
You are telling them & ebtory that is, to say the leass,
ludicrous. Maybe by analogy we can illussrate what we mean.
Aé we have sald, you went o a lawyer. You $0ld him that
the FRI had talked with you, and that's all you told him.
And he sa&id he could not represent you. Do i harrane it
correctly? A Tnas is what I told him, thatwasn't all.

@ GCh, you $01d him more, is that right? 4 Yes,sir.?

@ Whav more did you tell him? A I 3Jo not choose
% to discuss 1% here because I bédieve thas whav I talk with
an assorney about is confijential.
. ¢ Thas is something 3ifferent from selling us $has

you 3id not sell him anything, ien't that co? & Yes,sir, it

is s0. 1
w You 3i3 tell thisg jury a minubte ago you 3id nob
tell him asnything. 4 No, what I meant to say is I 31id nos

tell him the specifics cf the sityavion. ;

q Then you are correcting your znswer now? A Yes.
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¢ l'hen you are playing arcund wish us, aren', you?

s No, sir, I 3o nob mean Sc be.

. At least, I think you are a litsle smarger sthan
you pretend to be. The point I want to make %o you is Shat
you are foling nobody. A I don't think I am.

¢ 411 righs, I guess we'll have %o heve a lissle
mere pablence now. It is a virtsue. Now one other thing. |
Mr. S@ijman for some reason we cannot mscertaln came in here
and wanted to correct an znswer bhas he had ziven, =ni he
said there ﬁas some other kind of relationship betwesnh you
ani him cosher than shet ¢f lawyer and client. Cah you tell
us something avous thés? A No, sir, I couldn't. I jon't
know what you say he is reférring sc. |

@ I am only repeating to you what he.saiﬁ. 4 I
could notv say that because I woulin't possibly kqow.

| @ And you can take my word for is, he sald is.
BY MR. LANE:

@ Is thag relanicnship the same relationship bhat?
exiets between you :nd lr. Pataki? A 1 am sorry, I do not
unﬂérszanﬁ‘your guestlon. |

¢ Ig the relationship shas exists beswesn you and
Mr. Seidmanvsimilar to thav which exists between ycu snd Mr§
Psseki? 4 Nho, sau, +» sty

rect? 4 He is staying in my apariment, yes.
r

Q You are staying in hls apgrtment? A Ko, he is
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staying now in mine.
4 Now he is staying in yours, but you have been

staying in his, is that right? 4 No, he has beasn staying

in wine.

¢ For how long a period has he stayed in your
aparimens? A I belicw since last Menday.
Fhere is your apartment locased? A East 7sh St.,

New York —- Manhatcan.

0 Where 3id you stay the nighv before lass, on

|

Sunday night?

(Cont. by IFG)
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A At my apartment,.

& At your apartment? A That's right,

< You didn't stop at hls apartment? A ¥We prob-
ably stopped at his apabtment befors,

Q@ Where is his apartment located? A On 19th
Street, in Manhattan, |

Q And prior to a week ago Monday, was he stcpping.
in ydur apartment, or were you sﬁop@ing at his house?
A& 1 stayed at his for a few days,

| & In other words, you two have been llving UTogether

for quite some time - 1s that corfect? A T have stayed

2t his gpartment, and he has stayed at mine,

© For quite some time - - for how long a period of
time, would you say? A Bince the situation started, since
the F, B, I, visited me,

Q Since August 3rd? s That's right,

§ How about prior to that? A I haven't been see-
ing much of him prior to that,

@ But your relationghip with Seidman, you say, is

different from that of Pataki? A Yes, sir,
BY MR, SAYPOL:

Q@ VWhat time 4id you leave Fire Igland - - I will
withdraw that - - you say you made the train about Three
o'clock in the afternocon, with My, Pataki, to go out to Fire
lslaend, is that right - - and you have also indicated that

yar conversation with Mr, Boudln took place some time around
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six o'clock, is that right? A Maybe a 1ittle later, I

can't recall exactly,

« It would probably take that long to go from New
York to Fire Islsnd, what with the train ride and the taxi é
and then the boat, I think the boat takes asbout an hour, |
is that right? A Yes, about,

% You hsve also told us that in that‘trip vou didn't
tell Mr, Patakl what the subject was of your visit to Mr
Boudin, is that right? A Yes, that's right,

’if;_ i Q DPid you talk to each other? A Yes, sir,
I ? & Tell us sgome of the things.that you discussed,
| | A I‘can‘t remember, |

Q Well, you try hard, A I talked to him about
things in general..

% What general‘— General MacArthur? A No, As
a matter of fact, on the way there we weren't sitting to-

i

gether; we were sitting in different seats, and I was sewlng

and he was reading,

i )

& Why were you sitting in different seats?
A Because there weren't two seats together, so he sat in

one seat and I sat in the other; and he was reading the

paper, I believe, and I was sewlng,

Q@ What paper was he reading? A I don't remember{

1

Q¢ en you got to Bayshore, were you together?

A Certainly,

RN K ey g sesecaternn

¢ Dig yoﬁ talk then? A Yes

i

[

L] i
|

i




IFG-3

Glassman g

L LARLE

% What did you talk about? A We talked about
the boat trip - it was a pleasant *trip - - I don't remembe
whether we talked very nuch,

% You were somewhat disturbed, weren't you?

£3
"~ Yes, I was,

trip? A I can't recall, because 1t would just be the
kind of thing that one talks about generally - - small
talk,

Q We don't know what you consider to be "generally
The generality of our thinking would probably be different
from the generallty of yours - or the matter of talking -
what do you talk about generaslly? A Maybe we discussed
a2 movlie that we had seen - -

'& Let me caution you, You know you can't go on
discussing it this way, and then go on correcting your
answers ad infinitum, Maybe you can do it once or Ttwice,
but I am warning you, if you go on doing 1t, even pztlence
gets exhausted, |

What did you talk about generally? A I am tell-
ing you, I can't remember, but I am trying to tell you'
what are the things we would talk gbout, as you asked
me,

& I don't want the figments of your imagination;

I want the facts, What did you talk gbout? A T an

sorry, Mr, Saypol, I can't tell you, I can tell you that

o e e
3

% What else dld you talk about, besides the boat

=

?

.




we didn'

didn't discuss that with him at all, if that is w

want to
what we

Boudin%

Glassman

t discuss the subjects under discussion here, I :

Know

A

& I want to know the truth, A I can't recall
discussed,

G& How much time do you say you spent with e,

(CONTINUED BYIB )
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A FI reglly don't know exactly pecause I
house and went upsstairs anid I started to talk to him, =nj
then jinner was realdy ani hé nad %o go down to dinner, gnd
so I left, an3 I said shax I would come back later, ani then
we walked arcund she town for apous an hour and then I came:
back agaln to his house.

& Did you have your dinner cn Fire lsland sco?

L Tes.

With Mr. Fataki? 4 Yes.

o Where 3id you eat shere? A4 In o lictla restaurang
right -- not far from the dock.

@ 4And shen you came back 5o Mr. Bouiin's house ang
he s0ld yvou he wasn't interested in'ygur case, hain'* he,
or he told you he Jdid nost wans to represens ycu? A Te
hadn't had time to discuss too much.

Q I see. It hadn't been sessled, so you came back,
is fthas righst? A That's righst.

Q@ Then 413 you talk to him again? A Yes.

Q Where? A We went for a walz.'

@ Who? A Mr. Boudin ani I.

G Hhat 413 you do with Mr. Pataki, where 313 you

nide him? L He svayed in the house withMrs. Boudin, ang

i
!

the children I believe werec there, and he stayed there, angd

we went Qor a walk.

i
if
i
i
H
!
.

¢ How long did you walk? 4 Maybe hz2lf an hour or o

i

o7 i
&= i
i

iy Was it Jark Dy‘she tlme yougot through walkin
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5 I jon's remember that.

i what time Jij you leave Mr. Boudin? A I Jon'g
recall the time, but I know that it was not possible any
1ohger to set a boat back, & regular boat back to Yew York,
so that it must have been guite late. L Jon't remgmber She
exact sime.

Q Whast 3id you talk abouts when you walked wish i
Mr. Boudin? & Thas I 30 ROF wish to Jdiscuss.

( That you are sure was nob gensralities, thabt you

xnow about, is that righs? A Sgre I know.

[

o Even though you do not want o 3

Q gougs 1%, you

are clear 1n your mind as to what the conversation was
theret A Yes. |

¢ You know clearly what he saij and you know
clearly what you sald, is thatso? A 1 imzgine sé.
| ¢ We do no% wans Your imeginasion. Te want the
fact. hgain, I tell you - 4 Yes, I suess -- yes, I know

’Q You told us that vou don't wéns»zo tell us whas
you talked alout, 1s that righs? A Yes.

¢ What is the reason for not telling us? A Becaugeé
I pelieve thaw what you discuss with anatsornéy is confiﬂen@
tial. |

¢ I must advise you then what you $8ll a lawyer

ig not confijential, Miss Glassman. I must ask you 5o
answer the gquestion, if that 1s the basls for your refusal;

vou b ve no such reght. A I don't understsnd thafh, Mr.

Saypol.
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Q #ell, I tell you snas you have no rizht so refuse

to znswdér a question for the reasontias you stabe, and that

" ig whas you tell to a lawyer you jon's have so disclose.

4 Tell. isn's 1f s0 that what you tell a lawyer 1is
confidential?

Q No. A Then, well, that was my understandiing.

q Your understanding is in error. & Tell, then,
I can say to you thatl don't wish to answer that guestlon
on the ground thas ﬁbac I tell you might tend %o incriminate
me «

¢ Thas's a jifferent thing, young lady. Bus you
xnow the jifference. 18 that the ground upon which you :
refuse to state? A Well, if I can't -~ I had originally |
thought shat I could, that 1t was confidential, whabtever i %
woulld tell an assorney. If you say thas it is nbt, 8¢ Shen
I will use -- then I woﬁlalika o) pleaﬂ the priviiege of
not answering on she ground that it might send %o

incriminate me.

(Gont. by IFG)




Auvgust 15, 1930
I : Glassman PRy

IFG- (Megsres, Saypol and Lane) RS R
(From LB)

IR
ct

Q@ Well, would it tend to incrimlnate you? A
might tend to, :

Q¢ Is what you told him a narrative ol crimingl actg
that you had indulged 1in? A VWhat I say might tend To in—z
criminate me, ;

Q Well, you are saying, then, that what you told
to Mr, Boudin is a narrative of what you consider might havé»
been criminal acts, and therefore you rest on your constli-
tutional ground here, A (No answer,)

¢ Is that so - - can't you answer that? A& I
don't know,

Q What is that? A I don'tknow,

Q Weil, I don't think we ought to plague the jury

; | much longer, | |
! i£f  | A JUROR: What was her answer to that last
3 question? | |

MR, LANE: Her answer was, " I don't know,”

4 JUROR: When did Mr, Boudin refuse to repre-
gsent you?

THE WITNESS: He actuslly didn't refuse, He

said sémething about - - I mean, I got the lmpres-
| sion that he might still be deciding about 1t, and

on the other hand he knew that the decision wasn't

urgent, in that I was going to contlnue to work

with Bob,

A JURGR: It wasn't urgent; yet you went all the
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way down to Fire Island, Did he know what you camsi

down for?

THE WITNESS: Well, the F, B, I, suggested that

I talk with him, You see, Bob is only the assistant
to Leonard, and the decisions, I imagine, would have

had to be made Jointly., That was my understanding,'

I am not sure about that, but - -
BY MR, LANE:

Q& You have already testified here that Mr, Boudin
declined to take your case, That is what you have already

said to the jury. You sald that before, Because the first

question I asked you, when you came into the Jjury today, was

"Did you retain Mr, Boudin as a lawyer?" and you said, "No,"
Do you remember that? A Yes, I do,

Q So that when you talked to him about taking your
case; during this Fire Island episode, after you had that

1ittle walk along the beach, he declined tc take your case

- - he either took it, or he declined to take it, A& %11,

when this gentleman asked me, "When did he refuse?" and I
began To think bapk exactly when that dccurréd - -

& It was on that'particular night that you had
that conversation? A Well, I assumed that he was refus-
ing to take 1it, |

Q Well, he told you that he wasn't going to teke
it, There wasn't any assumption, You have slready testi-

Tied to that fact, A You asked me if he was going to

i

i
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teke 1%,

% I acked you if he did take it, I asked you if
you had retained him, and you said "No," and up to this
moment you have never retained him, A Well, at that time
I told him about Bob, and that I would continue to work
with Bob, and he sald, "O. K., and since he had sald to me,

" I assumed that he

"Get an attornsy, Bob will help you,
wasn't going to take 1t; anl yet there was some impllcation
in What he said to me later - I get‘ﬁhe feeling that the
decision wasn't fully complete, as to whether or not he

would take 1%,

(CONTINUED BY LB)
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Q Letfs stop hedging ér fencing. Did you ask hinm
50 reﬁresent you? A Ng, I told you --
¢ No. Did wa ask him to represent jou after you
hed toli him she facte? &+ You mean 3ii I say 5o him, "Will
you be my lawyer"? : i
q Yes. & No, I 313 not say that to him. |
o How 3id you leave 1it? 4 Thatv 1s what 1 am 35rying
o Tell you now.
@ Is he your lawyeT today? A Np. ?
q Did you ever retain him? A Well, I assumel Shaw |
when I went oug —-— | | |
¢ Don'g assume anysiing. Answer the guesstion.
pDid you ever retain him? A Well, I wonld say yes, in terms%
of going out to talk to him initially, you see. z
o You retained him that night? A When I came to ;
him iniyially.
¢ When was initially? & The firss vime I went

to him.

5 Out at Fire igland? & Yes.

¢ Did you retain him at thas time? A Well, when you
say fetain him, what do.you mean exacsly? ¥

Q Did you agree that he wag fo De your lawyert
A Well, it was not clear when he left -- I am srying to
gxplain so you --

Q Did you discuss fee with him? A No, we 313 nob

discuss fee.
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¢ Did you ask bim how much he would sake toO
represent you?t A T asked him how much ig Woulj'cos%.

Q And whas did he say? A hg saij, "How much Je you
have?"

- And what 313 you say? & I told him.

Q Whas 313 you say? A I told him what I had.

¢, and cthen what 313 ne say? A He jusv --
QA"You better ges another lawyer," he said? A No.

q Wphat did he say? & He just nodjded. "1 saii,

. "will shas be enought" He said, "Don't worry about TR E

¢ How 31d you leave it when you lefs him? A I 1efu?

i é it %has Bob would continue %o woTk with me and thas I shouli

let him know if we had been able %o get another atvornsy, |

and he made some comment, for example, if I ghouldn't be
agble to get an atiorney, shen he would come in.

Q So thas you 3id not retain him at shat time, thas

ig obvious, that is clear now, you 3id not retvain him shen
pbecause he saii, "If you cannct get a lawyer, then I mighs

come in," so thas at that time you 3id nost retain him, that

ijg clear now, isn't 1t? A Except 1% wssn't Jefinite.

q Thas was definite enough, that was very definise.
| @_;;@  : A Well, I wasn'sg.
BY MR. SAYPOL:

@ Has he sent you & pill for whav advice he gave you

that night? A Not yet.

! ; Q Do you expect a blll from hiuwt & FPossibly.
\
\
|




y
i
&

a\:.g:

g &
i
s P

;e
hoa o

LB—3 Grassman

o .

]
¢ Do you feel he s entisled to ve pald for any advice

[£1]

he zave you that night? A I would shink so.

G khat advice 3id he give you? 4 "e advised me of
my Constitusvional rights.

Q Whas 3id he say? & Well, he explained th

R

proceiure of the granld jury %o me.
Q Yes, how 313 he esplain it, vhat 3id he tell you?

4 Thas itlmight be possible thas I wouli be called; in the
even t thas I would be cailei I would be umder ocath with alq
questions which are o be answered. Thas in vhe event thab
there are any guestlons which in my opinion I feel mighs
gend to 1ncriminave me, I could exercise vhe privilege of noy -
‘answering them, and shaswas basically it. | j

; @ Did you sell him what you anticipateﬂ would be sh%

| !
subject of questioning so that he could Jecide whether or |
not it was incriminating or not? A No.v We weren't -- he 5iﬂf
nov 3iscuss questions‘with me to determine whether it Woulﬂi 1

1
'

be incriminating. :
@ Did you discuss wish himlu; 5ﬁjy¢q say to hium,
"Thev wans 50 ask me so ani so, they are asking mé 80 aﬁj
: so, what should I say?®" Did you tell nim anyshing about Ehé
f%g’ . facts? A Well, I told him someg/things, yes.
@ Whag 413 you %ell him? 4 I ﬁom'g wish %o say:
that. |

¢ On what grounds? & Un the grouni thas it may tenj

to incriminate me.
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G At leass we have one thing clear. A% leass yvou
know the ground.

MR . LaNZ: Did you tell him sbous your conversa;
ticn with the Agents of the Federal Bureau of
Ipvestigasion? Did you Jiscuss it and go over it with
him? v }

MR. SAYPOL: That was the whole substance of Eh%

vigig, wasn't 167 | |

MR. LANE: What's your answér? ’

THE WITNESS: I outlined it. f

MR . SAYPOL: Of course you k& to. You had to

talk intelligently to him. TYou couldn't go out ang

look at him thé‘same a8 you are looking 2% us. You

50ld him what transpired with the FBI and then you asﬁej

him about testifying here, isn't that 17 |

THEWITNESS: At that time»I wasn's called hera%

‘MR. SAYPOL: I know thas. |

THE WITNESS: At thas vime When I spoke to him :

I hzdn't been called here. E

MR . LANE: He s0ld you, after you relasted so him

what you had told so she FBI, you alrealdy tessified zh%ﬁ
he vold you you may be called before & grand jury?

(Cons. by IFG)
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is :
THE WITNESS: Well, I asked him what/the pro-

cedure in cases like thils,
BY MR, LANZ;

You asked him what the procedure was; and then
he sald to you you may be called before the Grand Jury, is
that right? & I don't remember if he said it or if I
asked him,

& One of you said it; and then you asked him how
vyou should proceed if you went before a Grand Jury, and he
t0ld you to refuse to answer any questions - didn't he -
that may tend to ineriminate you - - isn't that right?

A I am a 1little confused at this point, I don't remember
- - I talked to both of them - - %o Bob s0 often - - 1 don‘t
remembe r if that discussion of the Grand Jury came up with |

Leonard that first time that I was there, or if I had just

'~ discussed - - as a matter of fact, I am not at all sure; I

can't remenber, We had discussed the visit, but I don't
know if I agked him that, or if 1t was meﬂtioned; or if it
was later that I discussed it with Bob,
BY MR, SAYPOL: |

Q@ Let me ask you this: Have you paid Mr, Seidman

any Tees?® A Yesg, sir, I have,

)
Q How did you pey hinm _'by cash or by check?
A I paid him in cash,

& Where did you get the cash® A I had some monej,

Q You cashed a check? A I mean, I got paid, and
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I always have a little money on hand, I d&én't pay him
much,
“ Did he send you a bill? A Mo, not yet,

o~

Q@ Dia he give vou a receipt? A No, not yet, It
was a partial payment,
Q@ Did you pay Mr, Boudin any money? A Not yet,

A JUROR: Did the witness tell us why Mr, Boudin .
} d1id not want to handle’her cage - why did he refuseé
to handle 1t7 ;
& Did he give you a reason? A No, I an trylng
to say to you that I am not clear at that time - - 1t was ‘
not clear even at that time, when I left, whether or not hej
would actually be coming in, if I should need him, but theré
was the implication that 1f I could get somebody else that f
I'should, but thet he was avallable, and he asked me to com%

back to see him, | - |

oy THE FOREMAN: The question ig, the reason that
l}“ i he didn't take 1%,

THE WITNESS: Well, I don't know exactly if we

discussed 1t in that way, that he seid, "I will not,"
We talked more generally, in terms of "You are withg
é Bob néw, and gee 1f you can get another attorney."

I wesn't sure when I 1left as to whether he would
take 1t or not,

A JUROR: But you were sure at a subsequent timeé

that he was not going to teke the case, because you,
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are seeking another lawyer, aren't vou?
THE WITNESS: Well, - -
% A JUROR: Anpsgwer yes O O = were you sure or
were you not?
THE WITNESS: No, I am still not surs, What I
mean is this, sir: that in the event, let us say,
1; that I cannot get another sttorney, and I should
;% need oné, then I would go back again to Mr, Eoudin,é
é A JUROR: And he would be your attorney in the E
g event you could not get another aﬁt0fﬂ6¥7 ?
THE WITNZSS: I don't know, |
'@ % A JUROR: Have you seen Hr, Boudin agaln since %
that time? |
THE WITHNESS: Yes, I did, |
. L A JUROR: Where?
| THE WITNESS: I saw him on Sundey, I went back
é;; A L to see him, ‘

. A JUROR: On Fire Island?
b i THE WITNESS: Yes, sir. It wss understood that
[ § T would come back and let him know,

A JUROR: Did he give you a definlte answer

|

then, as to whether or not he would represent you?
THEZ WITNESS: No; he just told me %o continue,
BY MR, LANE:

j G To continue trying to get ancther lawyer, is

that right? A Tes,




BY MR, SAYPCL:

Q By the way, did you stay on Fire lsland that
night, or did you go home? A We came home,

Q@ What boat did you meke hack? A We got some-
body to take us back by a private boat,

% You mean you chartered a boat privately? A YesJ‘

% What time did you get back to the mainland? ;
A At ten or eleven; I don't remember,

Q& DNow, in the mterval between the two dates that

you saw Mr, Boudin on Fire 1lsland, have

to get any lawyer? A Yes, sir, I hav
Q@ Whom have you spoken to?

He has done the contacts,

E (CONTINUED BY LB)

Q Whom has he spoken to, do you know?
know,
! € Have you spoken to any other lawyer?

TR ETRE YAE
LR St
RN L A

you made any effort !

[
e

A Bob has helped me.%

i
b

A Idon't.

4 Yesg
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A Yes.

5 Whot 4 Muss I tell it to youl

Q Is it & crime to %alk to & lawyer, do you think?
4 No-»

q I takd 1t thas woWld be the basis for your

~disclosure, wouldn't it7 I will let you answer it Yourself;

A 1 think which lawyers 1 go o see are irrelevant 1n this
gituasion.

¢ You do not decide vhose things. ¥We Jdecide shasn. |

: |

Whom else have you goneto see? A Must I answer that |

quession? Or 3o I have the privilege of not answering? |

¢ I told you you have %0 angwdr thas quession unle%s

it incriminates you. 4 The reason thas 1 am hesisany is 4

be ause 1 jé ncs know -- ‘ é

' We want to see if you are telling the srush now. |

‘ - 1

THE FOREMAN: Whas is your answer, 3Joes it 'é

incriminate you or doesn't it incriminakte you to tell
: ‘ %
i

<F

the jury vthe lawyer you spoke so?

. |
THE WITNESS: VNo,1t Joesn't incriwminate me.
TEE FCREMAN: if it doeen's, what is his name?
THE WITNESS: ¥ rcld you I went %o sée Mr. Mg@héw
Silverman. |
(Mr. Saypol, resuming:)
o Where is his office? 4 I believe on 4end Strees;

I am not sure.

¢ Did he szgree to advise you? A Np.
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Who recomuended you to Silverman? 4 Mr. Bouldin.

&2

Did you go to cee any obther lawyer? 4 Yes.

&>

Whom? Tall us all a% once without all this

©

jetailed gquestioning, because 1 stakes $Sime. A Iwens to

& My. Linder.

(3

g

pe

o What is his firss name? 4 Leo Linder.
¢ Where is his office? A 1 believe on Irgnisy Place.:
) ﬁid he agrge To &ﬂviée you?r A No. E
¢ “hom else 3id you go %o see? 4 I Jon't remember.
We went Lo one or SWO more.
g You say "we". TWho elge went with you? A Bob.
§ He has been golng around wish you srying so find
‘anosher lawyer? A Yes, he has. He has done most of the
contacts. L do nobt know any of these people beGause the
E. cnly lawyers I know are Bgb and Leonard, zani Leonard I

actually know peuser.

¢ Who is Leonard - Mr. Boulin? kA Excuse me, Mr.

Boudin. |

@ I do not know himx by nis firgs name.

BY MR. LANE:
@ Are you very intimase wish Mr. Boudin? 4 I KNOW |
E hik through my asscciakicn in she union. 4
5 Ever have dases with him? 4 No,sir.
& Up to soday your friend BoB s5111 hasn'sg obaainei
an stsorney for yout A4 No, we spoke %o some wiy bhis morning

~and he ssnsatively agreed.
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BY MR. 5aYPCL:
% Who is that? A Mr. Rosenfeld.
q)’ ‘f&h&‘; is Lisg Zizuet e s L oputicye

o Whre is his office? 4 I really dc not know

becausa Bob contacted him and we bave a tentative agresmens

me. We will h-ve %o go Lo see him.

<¥

on nils part to assls

ME . E: lNr. Foreman, will you direct the

£
=

witness %o come back Friday?
THE FOREMAN: Return here Friday. You are still
under subpoena -- at 1l o'clock.

i -~ MR. LANZ: 20 mipnutes of 11.

(WITNESS EXCUSED)




| LB-L ki ol
B2 Us vs Julius ERosenberg, et al 4086
hugust 16, 1950 Gold

EARRY 0L D , recalled ang aé‘&iﬂ duly sworh

by the Foreman, btestified s follows:-
BY ¥R. LaNE: |

4 Mr. Gold, I shink you know your Constitutional |
rights? 4 Yes, I do. |

§ You have consulted with your attorney? A Yes,
I ﬁave.

@ &nd IAtelieve this appearance before the grand
jury is at your own reguesti A Yes .

¢ To more amplify, modify or amend some previous
testimony which you had given? A That is correcs.

@ And you spoke o your attorney about it anj he
wrobe to the Federal authorities? A That is so.

iy On your previocus appearance before this grang
jury the guestion was agsked you about whether or not you h&g_'
recelived any mopeys from Sthe Scviets 1o connection witsh 1
esplonage activities, and I think you wanv to amplify than‘ 
now, don'y you? A Yes I do. |

¢ Will you go right ahead, in your own words, and
$ell e che ahswer to that guestion? A From the very
peginning, in my coRtact with the Soviet agents, starting
with a men whom I knew &s Paul in November of 1935, 1
received griial payment of eipenses. I would estimate
thas this partial payment wae on the order of fifty or
sixty pr cent on the average. 1§ may have varied. There

may have peen times when 1t arose to say three-guarter of
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maximom, of my own meney, ani that the gmount -- I have

_Kingsport, Tennessee, tried to estimate the cosst, the

‘means by which I traveled -- I have tried to itemize all

the amount of eXpenses. There may mve also been times when
1t fell somewhat and m«y have been below fifty per cenv.
Bu&yan nﬂe'average I would saj that I received shroughout
gh@ entire eleven year period up until 1946, I received
apouy Tifty or sixty per cent ef my sxpenses. This ig in
Jirect contradiction to the statement which I had made
previously, on the £nd of August, in which I stated that I
had received no expenses whatever uniil late 1944 or eerly
Q What would that amount be, rougnly? A I had

previously stated thar I had spent about four thousand

" dollars of wy own money. I would like to modify fShas

statement ani say thav I spent about two thousand dollars,

tried to go sthrough year by year and estimate the number
of trips to any one particular place and te estimate the

cost of longer trips, such as trips to Rochester and %o

of thege, ani I estimate thas I recelved,®e sctual figure
that I came up with was $2600, from the Soviets, and I
gpent about two thoussani jollars of my own money.
§, Who was Pgul? & Paul wes bthe first man.
g What is his full name? A I knew him zs Paul Splth.
Tt is possible thav his full name was Paul Penefsen. But T

hed always assumed bhat this was a false name. However, I
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of his cutstanjing physical characterists. He was six

3o not know. In any case, he was the first man wﬁo& I -
the first Soviet agent Whoﬁ I met in November of 1935' I
was introduced to this man by Thomas Black. I belleve thatg
the jury will recall that I have spoken of Thomas Black and
the manner in which I came to start my esplomze workfor the
govies Dnion.

. 4 I underssani it, Paul Smith was your Soviet

superior from 1935 until the summer of 1937, is thatv corrsety

A Thats is the opinion which I held unsil very recensly,
when 1%t was pointed oubl to me that there were some vax&
slight 3dis arepancies in the matter of the testimony I had
ziven about Paul and tnet which had been obtained from
other sources, and thereupon I started o think abous
this matter —— you see we are going back fifteen years
now, ani theré is the possibpility that my contact with
Smith was somewhat briefer thanl originally xhaught. In
other words, that it may have only been from Hpvember of
1935 until the late summer or early fall of 1936.

¢ How much 3id you estimate he gave you? 4 I
estimate that he gave me abous thirty Jollars -- thirsy or
forsy dollars.

) Who was Steve Swartz? L Steve Swartz was &
man -- was a Soviet agent whom I hove since i1dentified

as ZConstantine Ruga. I am very certzin of this because

feet btwo, weilghed 220, and had an extremely athletic build.
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“able to identify him as yet, only sentatively, was a very

smgll man, shorter even than I am, with Jark eyes and a

¢ Was he a Russilan? A Yes, undoubtedly éa.

When I firet met him his Inglish was extremely poor; in
fact, it wasn't poor, 1t was practically non-existent.

Q Bub he was your superior for what time? & And
he was my superior until the fall of 13937.

& 4nd he gave you how much for expenses? A He
gave me about forby joliars. There was s ﬂifference her@a
bscamse Ruga was the only cne of all of the agents T have
known who made trips to Philadelphia regularly; in other
words, about half of the conbact with Ruga was in Philaﬁgi_f
phia. This was a very unusual circumstance and only
ocourred with him. *

¢ Angd 4id you supply him and Smibth with iﬂfomm&%i@ﬁgg;
i Yes, I 3id. ‘

¢ Who was Fred? & Fred -- and I hove not been

brown moustache, rather plump bublid, and an'extremely
arbitrary and 3jictatorial manner. I knew Fred from the
£all of 1937 up until -- there were actually two phases —-
ap until, first of all, August of 1938. The second phase
gontinued from August of 1938, and this is where I atsended
Yavier Upiversity, Auguss of 1938 until April of 19ko.

¢ Did he have something to 3o with Semenov? 4 There
ig one -— I last saw Fred in Cincinnati, Chio, in 1940,

in April of 1940. Subsequently I received a call in
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| Cincinpati, ani from New York, a long dJistance call, and I
was told, in his usual fashion, to get down to New York as
rapidly as I could. This was a little 3ifficuls, I was
going to school, but I i3 mangge to invent lies and excuses;
and I went to New York. I had been sold to register at the i
Hobel New Yorker -- I hope this c&n be verified -- 2nid was
met instead by & fourth man whom I only saw once.

g Dig you rég&ster in your own name? A I regisﬁeyg@

in my owh hame, I am guite sure of that.

Q In May 1940, was it? A In abou$ April of 1040. I
had originally shought 1% mighs have been Mgy, but on seeing
gome other evidence, I believe it was April, it was very 1a§e;"
April, poseibly she last week in 4pril.

¢ 4nd you met this wan at the Few Yorker? 4 Yes.

§ Was he a Russlan? 4 He was a Rugsian. He was
about five feet nine or so, weighed aocut 155 peunds. The
principal features about this man were the fact shatv he hed
a very sallow yellowish complexion, his cheeks were sunken iﬁk*i
and even in svhe brief period I saw him, just apout half an

hour or sc, he complained abeut gastric disturbances, or a

form of gasisfic 1llness, and he Jid not seem -~ he was not
%#hE»&ggrasivﬁ and completely arbisrary Sype thats his pre-
f&ﬁ@@ﬂs&r, Fred, was.

¢ Did he introduce himself?t 4 He introjuced himeelf,
‘anil don't think that he used & name. I believe that he

merely said thav he had been sent by Fred.
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Q Was Fred a Hussian tpo? 4 Fred undoubteily was
a Russian. There was no American whe ever behaved as
Fred 3id.
o D[id he look Russiant 4 Yes, ne 311.
(Cont. by IFG)
{
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(Mr, Lene)

Q& Now, what transpired - - A I would like to
emplify that statement, in Just one way: He had a swarthy,
Centrel European look, but one which 1s assoclsted with
many people who come from the Ukrazine, or the Black Sea
area, That 1s Fred thet I am spesking of,

§ Now, what happened at the Hotel New Yorker after
that? A We went for a brief walk, The only events that
tranepired - - I have said that this man was not aggressive
-~ - the only events that actually transplred were, first
of all, questlons as to whether or not I had material from
Benn Smilg in Dayton, Ohio - - possibly because I cannot
rgcall completely whether 1 expiaimeé whe Smilg was, I
will first do sos He was an seronsuticsl engineer wmrkimg
at Wright Fleld in Dayton, Ohio; and the Russians were ‘
confident, becsuse of previous contact with him at M. I, T..
Massachusette Institute of Technology - when he was a |
student and during which period he tutored various Busaiam._f
students - that 1s, actuelly Soviet citizens - that he |
would reeiprocate by giving information on aeronautical
matters,

The only other thing was that I received from this
man the sum of about $150, This matter has been verified,
This enabled ne to pay, to pay my varlous dues in connec—
tion with graduation, and I actually gave about half of 1%
to another student at Xavie- Unlversity, a men by the ﬁaméé

of Frank Duda, who ceme from Donore, Pennsylvania, and &
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whom I was very fond,

Q@ Now, was there someone by the name of Joseph

XKetz? A No; that ie completelybirange,

¢ Who is the fourth Soviet superior®? You have
named only three, A I have actvally nemed four, The
other aﬁe was very brief, The next men was Semen Semenov,
whom I h&vé referred to as Szm, I don't think I have
given a yhysicai description of him, the last time I was
here, Do you think a brief physicsl description would
help - -

‘ Q@ VWhy on't you give 1t? A Semenov was gbout
my helght, He had a bony builld, and was well fleshed,
but he did not gppesr fat, or anything like thet, at ell,
If anything, 1t was a2 sort of muscular meet that overlay
his bones, He had a classical facs, rather large lips -
fell 1ips, almost sensusgl in character - dark eyes, and
in general a rather amused and self-confident but not
@batrepérmnsly gelf-confldent, expression con hig face,

The prinecipel characteristic that I can recall
about Semenov ig the feet that of 211 of the Russian
agents I knew, he was the only one who wore a hat, as an
Apericen does, and?gll of the Rugsian agents that I knew
he ceme closest to approximating the manner and character-
iglics and general attitude of an American, This may
have been due to the fact that - - I have since learned

that he was also a student at M, I, T, from somewhere
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around 1938 on, and I knew him until early 1944,
& How much money did you receive from him?

A Well, I wouwld have to divide that up, on account of

the long period of time, I can best figure 1t out that
way. '

¢ Well, roughly, give us the total, A Well,
will do it quickly, From July, 1940 to March, 1241, I

received gbout one hundred dellars:; There was s hiatus
from March, 1941, until after the Germen attack on Russi
in June, We started up again in July, 1941, and for the
rest of that year I would estimate that I received about
one hundred fifty dollars, ‘

I would like to chenge that - - I would sey that
the first period I recelved one hundred fifty dollars -
ﬁhat is, up to March of 1841 - and the gecond period one
hundred dollars,

In 1942, I would say thet I received three hundrg

~dellars, Thers were man%?%%ips at this time, to Rochests
Kingsport, and so on,

In 1844 I received agaln three hundred dollars,

& Now, early in 194@, you werse turn@avovar to
someone known as John? A& That's right - Yakovlev,

& You have subsequently ildentified him as

Yokovlievt - A Yes,

@ How did you happen %o establish that identilty? |

A That identity was almost unmistekable, The minute tha
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Jutely positive,

' that you received from Yakovlev, A In '45 the total
smount was abouf six hundred dollars; and then 1n 1846 thﬁﬁ

“total amount was elther twe or three hundred dollars,

I saw a véry paaé pleture of Yakovlev -~ - by "poor picture®
I mesn one that was teken with him helding & newspaper and
sﬁanding in a shadow, so that his face was obscured - ~ I

was Beftaiﬁ hat he was the man; and wheﬁ I saw another one

thet had been teken in a little better light, I was abso-

& How much money did you receive from Ygkovlev?

A From Yakovlev I received about one hundred dollars, in h

1944, The principal business at that time concerned Klaus

Fuchs, and who was in New York up until the late summer o© f
'44; and I Aid not see him until I saw him in Cembridge in
Januvary, 1945, ’

€& Mr, Gold, I am interested in the total amount

% Now, in connectlon with these sums of money

which you received from these Soviet agents, did they ask |

vou to furnish receipts each time? A Yeg, they did, with
some exceptlions, From the very beglnning, Paul Smith,
Ruggs - though he not so much - and certainly Fred asked me
for receipts, I gave these receipts, and I always signed
one neme to them - not my own - I signed the name "Cohen",
No first name, Just the name "Cohen," but my handwriting
is very distinctive, and I am swre that these recelipts c@ﬁiﬁ

have been used for ldentificatlon,
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There ig one more fector: On at least four or five§
cccasions, I was told that the recelpts had been mlslsid or]

lost, or that the bookkeeping department - - and that was

the term that was used - - that the bookkeeping department_;,

required other receipts - -
Q@ Duplicates? A Yes, duplicates; and so I fur-
nighed other receipts,

Q& Did anyone say where these receipts were kept? §
A No, they did not,

& Did they discuss at all - these agents - the
fact that the Russisns were on the American side of the
war, diring the course of these activities - dr did you
ever questlon that fact? A Oh, that matter was gone
into constantly, the fact that we were all fighting tie
same battle, the constant battle against fascism; and the
thing that was stressed from 1941 on, when I made question%

&8s to lend-lease and the various other apparati that had

been set up to ald the allied countries; why it was neces—g :

sary for instance to obtaln material from Brothman on ;
Buna-S - gynthetic rubber - why all this was necessary, !

and they sald, "Well, it was true that lend-lease had been !

N EE
set up, and the Presidsnt pushed these matters, but that
there were many conflicting camps in the Government, and
that various individusls had used various bureaucratic

means, becsuse of thelr hatred for the Soviet Union -

they had used thege bureaucratic means tc gtifle or %o

(
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impede aid that should have gone to the Soviet Union,

@ Bothman hed glven you gome informestion on this
Buna preocess? A Yes; ana he gave me g good deal more,
besldes that,

& Where 4id he get 1t? A Brothman at that time
was employed by the Hendrick Manufscturing Company of New
York and Csrbondale, Pennsylvania, This is 2 chemical
engineering equipment design fifm,'lﬁhey&h&d built & sinmi- .
lar plant for, I belleve, Standard Oil; and then they had |
the contract for the design of another plant for the U, S;‘
Rubber Company at, I belleve, Naugatuck, Connecticut; and
Brothman had designed - or he told me it was principally
his work - - he had designed this method for the manufac-
ture of Buna-3 synthetlc rubber, based upon engineering
dete origineglly supplied by, I believe, the Standard Cil
Company, | |

I would like %o emphesize that the feature - - ﬂz&ﬂg
material wae being made, the éyntheﬁic rubber labtex, but _
the featvre of the process that was designed by the Hﬂn&r&@g‘
Company was that 1t was a continuous process, as opposed
to a batch process, In other words, the materisl continued
to flow together, and it was mixed, and the unused materisl
cyecled ba@k to the initigl start of the process,

The advantage of a contlnuous process, and one thatl
wae automatic, was 1t requlred very 1little help and it re-

guired mueh less in the way ol equlpment; and also the
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were far more favorable than when you made a separate batch,

factors for conirolling the quallty of the rubber latex

and each time you would have a different set of varlables -
a men might get sleepy at the controls, or something like
that - -

@ I don't think we need to go into all that here;
bﬁt the fect is that you got that 1nformation from Brothmaﬁ?:
4 That's right, ‘

& And it was completely helpful? A Yes, it was,

& Was it restricted ilnformation? A& Yes, it was 
definitely restricted information,

< And the process beloﬁgeé»ta the United SBtatss
Government? A Ye@, it was - becauss part of the w@rk»wg§ :
done under contract to thelﬁubber Reserves Commission, &v

MR, LANE: Brothman is a name - - I don't know
whether it wasbrought out to you people befors,
but Brothman was indicted by a prior Grasnd Jury

in connection with 1lmpeding Justlece, or having

caused some false Testimony to be glven to a prier

Grand Jury; and I Jjust mention that in passing

because some of you people nmight not know who he

was,

A JUROR: Are you sure of your terminology -
latex - is that the fterm that was used in connec-
tion with the process?

THE WITNESS: ZRybber latex, Sometimes termg
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grow up in industry, which are more descriptive
than they are a@curate, and the Term that was usged
viﬁ connection with the polymer is called the rubber
latex,

¥Mpr, Foreman, I would like to meke a very brief
statement, It will teke me two or three minutes,
ir I may,

THE FOREMAN: Go right ahead,

THE WITNESS: It is a terribly shameful and de-
praved thing that I dd, in the last time that I |
testified before this Grend Jury. It is particu-
larly so - - I am referring to the fact that I
concealsd the exact amaunt, the fact that I had

received partial expenses from the very beginning,

(CONTINUED BY LB)
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not from ‘44 or '45. It is particularly disgusting in
view of the fact that vhroughout all shis I have tried to
there were

behave with 3dignity, as a mzn should. Bus

rsasons, and to say that 1 am gshamed, is not enough. It

- will just take me & few minutes %o zZo over these.

First of all, it must De realized bha:s everything
I have done for the past fiftsen years, practically all of
zy ajuls life, was based on lies and Jeceptions. Even the
slumple fact of & trip to New York to ses Semenov m&aﬁt
lying to five or six people, my famiiy, people at work and
g0 on. ¥o one knew abwut these things. So possibly a
cumpleﬁe and instantaneous change, 3dsving with my arress
on May 23rd, was a 1listle too much for me.

Secondly, I have had to rigiily discipline ang
traln myself -- 1t hes taken consijerable conscious effors
to tell the $sruth, znd vhis is & complete révarsal of
everyshing thai had gone vefore.

‘ The tbird point is thas, above all, I have had a
very deep ani ablding sense of shame and Jdisgust ~% the

serrible taings thae I have done, =nd this in turn mede me

~gort of cling desperately, cling very 3Jesperately, to these

1itsle shreds of evidence so that I might not appear %o be

g%ﬁ completely despicable a

gﬁalmasburg

person as I really am.
The foursh poins is thas I am not & confirmesd
peint is thaw I would zo back to my cell in

Prison and would fighs a batsle with myself, a

¥
i
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picayune. 1t was a ssupid sthing 5t Jo because I knew

battle to tell every last particle of sruth, ani vhen I
would put in & reguest to see the proper people anid would
then tell them.

I want ©o emphasize thas 5hése revelations, with
one axcepbtion, were entirely volunsary.

The last polnt that I wish to mske is that all of
she major facts and jisclosures were revealed in the first
week or two following my arress on the 231»3 of Mav, and Wna?
was withheld was relatively minor intharacter. It's not
going -- I have made far more Jamaging revelations. These

things thar I pi thheld I should have toli. They are

that eventually I would vell the truth. Any punishment —-
the punishment I will get will be based on the harm I have
done, and I know how grievous that is. It is not going to
be baused on a lof of circumstantial things.

g Mr. Gold -- A Just one more poinft, sir, just
one more point and I gm through. The last thing is thas i't;:
must be reslized thas I have been unlder a sremdnious men%&l‘
and emotional strailn and I have worried about many other
thinge concerning my personal life, and this 5o an extent
has blmxaeﬁ'aas some of shese things which if I had been
complevely calm from the very peginning &s I am now -
T am -- then I would bhave reveasled everything straight ﬁOWm:
the line. Bpbt I pave told she sruth, the entire sruth.

Thank you very much, ladies ani gentlemen.
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% In the lighs of what you have jﬁst saij, with
that in mind, 1s there anytolng else thats you have in mind
that you haven'ts completely disgorged, in the way of
information, or thas you fxve colored a listle bit?  Can you
recall anything? A There is only one very elignt.master;
I have been thinking, and soinking and thinking abous shig
one thing. Ther: is -- no, I am sure, bust I will mension

what 1listle doubs I have. There is the very slightest

‘possibility tvhas when I said that I saw Juylius Fosenberg

on the 4th of Februsry at 90th Street Elmhurst station of
the Flushing line, there is the very slightest possibility -
I would say one ¢hance in 99 -- thav I actually saw him

in -- actually saw bim on the occasion of the December
rendezvous, but I Jon't tioink sc. I will go 3own the line
completely. I kncw that it was Rosenberg thas I gaw on

Februgry 4sh. I know. Unlese —- my memory is good, and it

is parsicularly gocod for recens events -- znd I Jon's suink | o

that I have been that confused. Thav is &ll.
MR. LsNE: May the witness be excused.
THE FOREIMAFR: You are excused.
THE WITNESS: Thank you very much, laidies ani
gentlemen. |

(WITNESS EXCUSED)
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ERNEGTY FaAaTsKI, called as a witness, having

first been July sworn by the Foremgn, tessified

as follows:-
BY KEF. LANE:

3 Mr. fataki, what is your address and your
‘telephone number? & @217 Ezst 19th Sgreet, New York Cisy.
Spring 7-0961. |

2 Yourare appegring here in response to a subpoena
which was served upon yocur A thas's corrdcs.

g You understand that shis is & grand jury? A I do.g

¢ 4&nd you uwnderstand shav you are appearing here as

4 withess in connection with an invessigasion? 4 I do.

5t And I think youslso unjerstand your Uonsiltusional

rights, don't you? A I Jo.

5 Have you talked to & lawyer before you came here?
4 No, I haven't. : %

2 You may recall thav you were in my of“ice the
orther day and thatyou veluntarily zave a stabtement wish
resp=ct Tto certain things tha had to Jo with Miss Glassman, %
o you recall that? A Yes.

% T“haw 1is your cccupationt & Electrical engineer.

« Wwhat is your elucavicnal background: a College
grajuats, Cooper Unlon, 184k, Night School.

. 1S4W? 4 that's righs.

« Vere ycu in she gervice? 4 No, I wesn't,

’

o You were what - HF7Y

Q A Yes.
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not have a job. I am between jobs.
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Are you married? 4 No.

i Were you ever married? 4 No.

. Vhen were yuu born? 4 1915; June 5th, 1915.
¢ “here? & In Hungary, Surope.

2 %hen were you nasuralized? . In 19#&..

w
Wherer 4 I el¥eve it was tie Southern Tistrics
of New York.
g Are yolr parentsin bﬂis counsry. A4 Noc. My
motner cnly is alive and she 1s living 1n Hungary.

¢ When 3ii you come %o wis country? & 1936.

&

Did you come in &5 & gquota immigrant? A Thas's
coxrect.

2 Afger you came to this couniry you went uo GOOper5

Unicnt 4 ‘Thas's righg.

's

(43

&2

4nd becuzme an electrical engineer? 4 Tha
righs.

¢ Whow are ycu working for now? 4 Fight new I Jo

When 3id you have & job for sthe lust time?

& Last week I 1efs my smployment.

( Where dJid you work? & The Federal Telecommunicatbn
Labcrasories.
4 TWnere was shas? 4 Nusley, ¥. J.

i you leave there of your own free will?

e

% D
t PO
A That g rigat.
5 You weren's fired? A No. i

. ,ﬂ.*m"
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g hes Was the reason for leaving? A I wanted to
zet gnosher employment.

. And have you tried to gain emplbymgnt elgewhere?
4 ¥otr yes. I intenjed to take a week c¢r so off pefore I
tris 3.

; How long bad ycu been with shem -- wes is Bell

Lzberasories? & No, Federal Telsccommuni.aticos Lgborsatories..

. How long had you beeh with that ousfis? 4 8ix
years.

¢ How much mcney were you gesting waen you lefet
4 Approximately §5800 a year.

( Who was your poss down there, your immsiiate
supriort 4 The sccalled project engineer's name was Mr.
sidney Moskowitz.

7 Q Sidney Hoskowitz? a4 Thaw 's correct.

o 1Is he any relation to Kiriam Koskowitz, She girl
that was arrected in she Brothmen case? 4 I know nothing
about thab.

Q@ Do you know Miriam Moskowitz? 4 No.

Do you know Brothmant a Ng.

£

L¢ you koow marry Gold? £ No.

L

-

Do you know Jyuliuos FHeosanberz? 4 No.

P

« Du you know Zshel Rosenberg? 4 FNo.

> Do you know David Greenzglasst 4 Koo

< Lv you znow Ruth Gresnglass? & No.

i
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¢ But youu Jo xnow VivianGlaésman? & Yes.

. How long nhave you known Vivian Glassman? 4 Four
or five ye&IS8.

. There 313 you first meat her? 4 4t a friend's
house.

3 Av a frieni's house? 4 Tha;'s right.

iy Can you sell the jury whose house that was?
4 The nume of the person is Miss Lllzabeth Hollils. ' %

 %here Joes she live? 4 I d.n't have the number. g

w Is it 1n the Village? 4 lu's on the esst silie,
downtown ezst side of New York.

& Do you have o telephone number for her? 4 1 i@n'%
have it. - %
¢ Cen yeu ges 187 4 Well, the operator will, i
probably.:

¢ If you czn get 1%, zive it so me, if you will?
4 Tight nowl

« I don't mean now. [ mean later. after you are
through here sciay. = Yes.

. Did you know Joel Burr? i No.

Wers you cennected in way way with the Young
Semmuniss League,'jij you pelong so any of their clubs?

T unjersiand thss 1% 1s @y Ccnesisusional right not %o

[T

SnEWeT.
If you think 1¢ ie zoing <o incriminase you, you

“h

eon. & I don's saoink 1t will incriminste me.
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vo decline to answer. You must tell the jury sthas you are

. Do yuu think it mighv incriminase you bo say yuug

pelonged? & I wouls prefer not $o answer cuestions regariin g
| é
politicel affiliations. £
)

I want o sxyloin this fo you. Yeu have & right

o

i

=

v refpse o wnsWer cuesvionsg, bus 1% is only on cne
condivon, that is, thes 1if you think Shef unswering thay
questicn will in .oy way ®end So incrimineve you, tn osher
words, if yeu think thas i you answer shas gresticn 1s will

reveal the fac$ 5hat you commitoed some crime, you can raise

that privilege. 2ut thgs is the only reason you can give

isclining to answer on the grounis that an answer sothat
cuesticn will tend to incriminate you. You czan just refuge
because ybu don't want tc. Uo you underssand that? If you

think that that guestion in anyway tends %o incriminate you,

et
2
(o]

Q

just by merely belonging %o thatorganizasion -- if e Tact

thas you are @ member you think can subject you to indictment,

just thasfact, then you can refuse to =mnswer. & Could I
poshpone angwering the questlon until I have an opportunity
t5 constlt & luwyer on tnisf

« ¥u, I am afrald not. You can refuse %o znewer cn

rhe zround is will sendto lncriminate you. i Tell, then,

I will refuse on skess grounds

L ‘lhae 1t tends S0 incrimlre te you?! & Yes.
heyes you over oesh e memee of the Now York Statse

Ceummuniss Farsy? =« I'd like n¢ refuse =0 -nswer tha- on the

saie grounis.
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ind your relavionship hie been wmore or less
intimape?t & Hell, oot shroughout vhe whole period.

@ Ku,‘buz récently? 4 Thén s cerracs.
dcw, J0 you recail recelving a velsphone -- o

<% 4

you recall having hai & telephune conversation with Miss

Giassmen during btoe datrer peit of Juay ot

in which she spoke abcub sowe man belng a% her Joor in her

Lo

apsl tmentt . Yes, ic.

4 111 you te¢ll she jury =S bes$ yoccan whav raznspired
there? & Cne evening lisg Glassmun called me up --—
¢, This 1is she latter part o

szij sthere is scmebody ar the docor whom she Jcesn't know znj

she is afrald %to let alwm in. I gali thav I will heng cn

3

to tne phone wiile she leét's this particuler perscn in.

Bhe left the phone, she wes away “ur several minuses ani then

%

D33 =ae Cedil veut a I 3un's know.
g Did you Talk o ber that nighv wgeint a4 No.o I

1eft hume and I don't Xnow whether she celled or not.
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. TFhen 3id you v&lk to her next? I don't

exactly recall. It was severgl Juys later.
. where 313 tnis conversasion tske place? 4 Then I

tulked o ner agaln?

« Then you next salked %to her. 4 I 3cn't exzcsly
voeall. She may o ve celled ze up for a Jzte snd then we
met someplace, but whers,l have no recollsction,

- Wher you met her this tiume end you sziked about
this Selephone conversation that you had, what 313 she say
ébout cheas injividual? 4 This telsphune conversation nev@ri
caie up aguin. |

i

¢ &t this juncture I want tu remind you znd emphasize
it quive emphabtically, that wnatéver vou s&y here is under
path and it is subject to the penalties of perjury. 4 I
poderssgni.

& You understani that if you fall so trushfully answe%

any questions her=s that you can be indicted for perjuryf?

4 I understand.
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& Now, with that in aind I again ask you if you

ever dlscussed that telephone conversation with Miss

slggsment A I did not,
& You never 4id®
& Did you ever dlsc

to that telephione convsrsaticon?

g the inecident pertaining
4 T have no xnowlsdge

of any incidents pertsining to that telephone conversation,,

snd I never di scussed it with her,

i
i

¢ Do you recall the day that Miss Glagsman was

interviewed by

Y The

~was August 3rd - - do you rer mber that?

actly know the

the F, B, I, agents?

date, but

A Yag,

first weex of Auguet, 1880 - I believe 1%

A I don't ex—

remember the occasion,

& Well, I believe 1t was the first week in AugustQ

on a Thursday, and I believe 1t was August 3rd - - znd do

you recall that she was interviewed?
< Do you recall where?
% But you do recall ths

ehe talked to you?

-~

4 She ezid she was interviewed by the F, 2, I,, an

be Interviewed, loo

1 don?

A That's correct,

¢ What did she say,

1'% hear

+

o1

A Yazs,

Eed

"

what did she tell you?

A

e

i

Inow whers

aftsr she was intsrviewed

i may

sald she was interviewed by

« New, what 3did she say about that interviewt
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A That is all she szid,

< Now, look, please - you are talking to intelli-

{

zgent people. Here is a person you have been qulte intimaté
with, she has been brought down to the F, B, I,; and all |
she says to you 1s that she was intervieweld, and she re-
fuses to talk about the subject matter? That does not §
make sense, & She refus2d toc szy any mors, i

<« Dig you ask her? A I asked her, but I didn'y
press her,

¢ What did she say when you acked her? A She

said she wouldn't say anything mors agbout 1%,

Q& “hat did she do next? A I don't know what
you mean,

< Well, what did she do after she spoke to you
and declined to tell you the subject of the conversatlon
=ith the F, 2, I, - did she go out to see a lawyer, or
diZ she call anybody? 4 o, she talked to me after she
was to a lawyer,

& What time did you leave her on that particular

a

night? A Bhe stayed with nme,

% Didn't she call & lawyer that night? A I
gdon't know whether she did or not,
%« Di@n't she go up to see a lawyer? A She
said she came from a lawyer,

¢ “What time was this? A Late at night - maybe |

one ol'clock,
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“ Did she tell you who the lawyer was that she hd
seen? A No,
@ What d1d she say that the lawyer had told her?
A ©She didn't say.

% She didn't discuss her conversation with the
lawyer at all? A Ho,

¢ The next dey was Saturday - - what did vou do?
4 The next dzy was Friday,

% All right, on Friday what did you do? & I
went to work,whefe I had an interview with two F, B, I,

agents at work,

Q@ At your place? A At work,

Q@ And now are you surekthat you weren't let go
from the place where you werse working? A I am positive
of that,

% Dig you give your notice? A Ves,

o~ -

& ¥hen did you gilve it - before the F, 3, I, .

agents intsrviewed you? A No; the following Eonday,
Q& Well, was there any coincldence to that? |
A4 Yo, I had intended to take this step for quite = while,
< Well, had you notirfied aayone of your inten-
tions in this regard? A I gave notice %o the company
on Honday, and I left at the end of the week, |
& And whom did you give your notice to? A Uy

A1 perior,

@ Well, on Saturday, after this - - the day after
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you had been interviewed by the F, 3, I., what 4id you do?
A I accompanied Miss Glassman o Fire Iglsnd, where she
was golag to see her lawyer,

< And vhen you got to Fire Ighnd, what did you
do? A We went to this lawyerts house,

& Who was he? A ¥r, Boudin,

@ And what happened when you got there? A Mr,
Boudin and Miss Glassman went into another room, and 1
waited, |

& How long a period did this take? A This was g
about an hour, Then they came back, and the lawyer had
his dnner while we went out for a walk.

< Did you have dinner, too? A& Yes,

& And when you ceme back, what happensda® A I
anm trying to exactly recall, Yhen we came back again,

~they hsd a dlscussion, I bellesve they went ocut for a

walk, whlle I wait=d in the house,
&« And they came back, I assume? A Yes, then |
they came badkt, j
& Then what did you do?* A Then we were tryingf
to get home from Fire Island, which was difficult bscauseé

the last bost left in the meantinme,

[

@ How ad

Lh
(‘:.1!

ou get beck? A YWe had to charter a .

& Eow much did you pay for that? A Fifteen |
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< Who paid for that? A Ve both pald, we both |
contributed,

« Now, were you in company with Miss Glassman at

| : ther timss when she telked to lewyers? A I accom-

. =sny o
paniedlher, but I never was present at any discussions that

z she had,

g 9 Now, where did you accompany her? & The fol- |

lowing Sunday we again went out to Fire Island, to see the

same man,

4 Well, on the first trip to Fire Island, after
Miss Glassman had talked to Mr, Boudin, did she tell you

what the result of her conversations were? A Yo,

She didn't mention 1t? A No,

&)

@ You were just sort of a silent observer? :
A That's correct, |
% You 4idn't discuss it at gll? A No,

You asgked no guestions? A Yo,
g

&£

! & Ien't that a 1ittle odd? 4 Well, by that time |

I understood that she wouldn't telk gbout 1t, so I d@dn't |
ress 1%,

Yell, 1s she a rather peculisr girl? 4 Xo,

&

kg

There 1s nothing wronz with her? A No,

&

& Yo you think that she is mentally zll right?

=

% On this second trip out to Fire Island, what

-

heppened? A Te started out in the morning, Sundey morning,
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and when we got there agsin we went streight to this law-
ver's house, 2nd again she went to ancther room with him,
end again they ceme down after a whlle; and then we sat

around talking: and then again later they went out for a

R

3

walk,
« Apnd szaln they cazme back? A That's right,
% This %ime you made the boat, I take 1t? A Yes
Q& Dig she say anything to you sbout the contsxt

of her conversation with Bouwdin? A No, .

& Did Boudin talk to you st gll? A Well, he

sald "Hello," and a few words,

& Is that a11? A That's right,

@ Did he discuss with you ¥our conversation with
the F, B, I, ggents? 4 io,

% Did any lawyer discuss with you your conversa-
tion with the F, B, I, agents? 4  §9,

% Did Mr, Seildman ever discuss with you your
conversation with the F, =, I, ggents? 4 o,

% Did you ever talk to him sbout this matter?

@ Did you ever sit in while he talked -to M¥iss

o 3

a
Glaseman? A YNo,
& ~1i

4 you know thet Mlgs 3lessman had peid him a

fee® A Ho,

R PShe &idn't tell you that? 4 o,
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&

S .n,rmw-.n_’:,-....”

7 % Do you know & Mr, Perlt A o,
? o « You never heard of him? & o,
! P i . . -r
< ~“1d Miss 3lassman ever talk to you about Tthis Mr,

% Did she ever %alk to you about a consemplated trip
to Cleveland? A Yo,
S < Did ghe ever ftell you that she went %o Cleveland

Did she mention the fact that she had besen to

&

Cleveland in July of this year? A Yo, ;

< ©She szid nothing at all sbout those things? 4 No

¢ After her appearances before the Grand Jury here,

PO

on these recent occasions, did she tell you anything about

what transpired in the Grand Jury room® A o,

all? & Xo,

discuss 1T at
& Are you sure? A Ysg, |

it i
hat/you are telling an untruth yoq

i

Q@ She didn't

¥ Do you reaslize ©

can beg indicted for perjuryt A Yes, I realige that,

% And in spite of that fact, you still say that

hzd no discussions at all with MNiss Glassman concerning

what trangpired here in the Grand Jury - number one; and, |

number two, your conversgtions with the F, B, I, agents;

three, anything that took place with Mr, Boudin?
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right,

« And HMr, Seidman has not talked fto you about the
case? A That's right,

& He hasn't talked sbout your telephone conversa-
tion with Miss Slgssman o that particular evening in

»
L.

August, 1950% 4 o, he didn't,

Q So thet, as far as you are concerned, you Xnow

very 1ittls about this case, ls that right?

A That's

4 Yow, do you have any explanation for your inti-

mate relationship with Mlgss Glassman - - are you engaged tol

be married or anything? A Not formally,

« Have you discussed 1t? A I beg your pardeon?

% FHagve you dilscussed marriage with her? A Yesg

The decision hasnl been reached,
THZ FPCREMAN: UWhat is that?
THE WITNESS: A decislon hasn't
@& How, I think you gave the F, B,

to search your aperiment, ls thet correct?

& Jid vyou talk %to them sbout this

« And do you intend to marry her soon? A I may,

been reached,

I, permission

A That's cor-!

materizl whid

they obtained there, in your agperitment? & Y=g,

e

plain what 1t wese,

%~ Did you exnlein what it wasg? A T &Adn't ex-

i
i
i
{

H
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) e;l do you recognize 1tY¥ A Yes,

MR, LATE: May the record indicate that the wit- |
ness has identified the material which the F, 3B, 1.:
obtained in his apartment, with his consent, in .
the past few weeks, May The record indlicate that
the witness has sesn 1% and has 1dentified 1%,

[Marked Gr rand Jury Exhinit 1, this &.]

@ Wow, I notice that a lot of these ars petitionsr
of one sort or ancther, Do you know Joseph Surat? & I
beg your pardon?

€& Do you know Joseph S-u-r-z-t? A No,

& Iegn't he a friend of Vivian's? A I don's *hinke
I know anyone by thst name

& And your spartment is located wherst? A 817

East 189th Streyu, New York City,
% And do you have an apartment number? A 4-4,
« Do you have a lease? A o,

Who is the landlord? A Mr, Philip Kassier,

&

@ Does he live in the seme building? A I don'st
% What do you pay for rent? & Forty-three dol-

& Were you interssted in thle organization for

the American Commlttee for Spanlsh Freedom? A& I have
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for gix dollars that you contributed, What was that - the
American Committee for Spanish Freedom? A& An organization

helping ~ - nmostly helping refugees from Spaln,

A JURCR: Bpanish refugees?

: HE WITNESS: That's right

£

Were they refugees from the Spanish War? A That's

@ They were the ones that fought agsinst Franco,
1g that right? A That's right,
’ @ And what are these cards that sayt "Call to
William Z., Foster Day in honor of our Netional Chairman's
Birthday - Sunday, March 21, at ten o'clock sharp" - -
whet 1s that supposed to be - - that is the New York County

' Commlttee of the Communist Party, is that right? A I don't

. know,
; & Here (hands witness card), A This is obviocusly
| an invitatlon To a meeting,

A JURQOR: Vnat does he say?

YR, LARE: Heg says it is an invitation o a

2 I notice they all have "33 East 31let Street" -
what does thet mean® A I don't Znow,

@« Is thet your writing on thers? 4 lo
’ where :
2 Do you know for whom you received those from? A No,

e
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FOREMAN: Did you attend?

THE WITNESS: HNo

A,

& ow, thers is a Xetter from the New York State

PRI

1
1
|
i
|
i
|

Communist Perty, 35 East 12th Street, dated April 7, 1948,

and 1t 1s addressed to "All teaschers of ideological campalgn

classes in branches, all Party Teachers,'" DNow, will you

tell me who sent that to youf? A I have no recollection

of that,

Q@ Did you attend the meeting Saiturday, April l?thg
|

- H
l {

at 2:30 P, M, in the Henry Forbes Auvditorium? A Ho,

Q@ How about this "New York County Edvecation De- |
partment Bulletin' - do you remember when you received that?
A No, I don't recall that,

& These"World Peace Appeale - Stop the Atomic Warf-

cen you explain these petitions? A I don't know what you
mean by “explain,“ |
| % Well, where d1d you get those? A Those I may§

hgve picked up at our unlion office,

Q¢ What union is thet? A The United Offics ad
Professional Workers,

< Did you pass them out, or distribute them to
people? A Np, I didn't,

& 23d vou obtain any signatures on %these yourseli?

ats

-
—
o)
o
o]

-

% Then you have hers "A discussion of the outline |

cn the Italian Zlectlons, April 18th," Can you tell me




where you got that? A I have no recollection,

% Well, you do have in your apartrment a greet deal
of literature on Communism 2nd Communist activitles ~ 1s
that correct? A T have books, yes, |

“ And you resd a great deal - you have read those;
books? A lany of then, |

MR, LANE: Could we azdjourn this until teo-
mcrrow?

A JUROR: I would like to ask one guestion:
Who %old you you didn't have to answer questioné
about your Communist activities?

THE WITNESS: I don't recall anyone specifically
telling me, | | |

A JUROR: You seem %o know all ghout that,

THZ WITNESS: I may have read 1it,

THE FORZAN:; You say you have no lewyer, end

you don't seem to xnow anything about that - -

who %old you that it might incriminate you - did
? you get that from reading the papers, or something
like that?

THE WITNESS: TYes, I may have read 1t in the
papers,

THE FOREMAN: You covlda't possibly have gotteng
it from your Communist affilistions?

THE YITWESS: (Mo answer,)

THZ FORZKAN: %ho sponsors this peace movement
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ve picked up,! poesibly?
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THE WITNESS: Hany different organlzaticnsg,
smong them unions,

THT FORTAN: Are these unions Communigtic?

THE WITRESS: I don't know,

THE FORZMAN: And with all this evidence, you
still segy that you decline tc say whather you are
e Communist or a member of the ¥, C, L,%

THE WITNESS: Thset's corresct,

A JUROR: You carrisd a letter arcund with you
for two vears - yet you don't know who gave you
that letter, or for what purpose you éarried that
letter around with you - that letter of 1948,
which wag found now?

THE WITNESS: I did not carry it with me, , ;

4 JURCR: 3But it was found - -

THE WITNESS: It was fourd inbmy sperimen

THE FORIMAN: Will you grant one thing, please -
that you are talking to intelliigent people = - |
yes or no?

THEZ WITNESS: Certsinly

A JURQ=: When Hiss Glassman told you thet you
might be intervigwed by the F, B, I, di3 she give
you any reassons, or 4id you zsk her on what she
based that sta

zut she refussd 1o
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ansver,

A JURCR: Did you discuss with her the fac?t

.

T %
SO

that yvou had besn lntervieweld by the 7, B,
THE WITNZSS: I mentioned the fact,

A JURCR:; Thet is all?®

THE WITNESS: That's right,

[¢2]

4 JUROR: She didn't ssk you?

THE WITNESS: HNo,

A JURCA: You want us to belisve thzt you never%
discussad any of this with her?

THE WITNESS: Thgﬁ‘s corrsct,

A JUROR: Did you ever discuss with hevthe
theory of Communism?

THE WITNESS: No, |

A JUROR: You nsver dlscussed it?

THT WITNEZSS: Yo,

A JURCR: How many years do you say you have
been goinz with Miss Glassman?

TUT WIMMESS: About =z year and & half,

A JURCR: And over that time you have bzen see-:

iy?

ot

tan

n

ing her con

THE WITNESS: I wouldn't ssy conestantly, but

frequently,.

L JURCE: Continucusly for tha*t time?
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THT WITNESS: That's right.

¥R LAYZ: Mr, Foremen, will you excuse him untl
THT FORETHMAN: You are excusad until tomorrow,

3

]

1

i

TET WITNESS: What time, please? 1

THT FOREMAN: Eleven o'clock,

(yITNESS EXCUSED)
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Re: Julius Rosenberg, =t al. Isaacs ?
¥r, Lane)

MERVIUN ISAACS, called as a witness, !

having first been duly sworn by the Foreman,

testifled ssg follows:

& What i1s your address znd telephone number?
A 243% Beach Channel Drivs, Far Rockawsy - Far Rockaway i
7 - 2214,

~Q  And your business? A ly office address is
1220 Broadway, New York,

& And your business telephone number?
A Lackawanna 4 - 7448,

"9 And what is your buéiness? A T am g certi-

Tied public accountant,

Q& ‘When d1d you become a certified public account-
ant? A In 1923,

i

& Have you been handling the books of the Pitt

Machine Products, Inc,? A Yes,

Q ?or how long a period? 4 Since approximatesly
Hovember 25, 1947,

& Are you in g position to identify the books of

the company? A Ye gir

n

H

« dow, did you telk To Hr, Zloch, the attorney
for

% And did he tell you that Rosenberg had been
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4 And have you those books? £ Yes, sir,
& Can you identify those books as the books of

t Machins Products, Inc.? & Yes, sir, This is

ct
o
(0]
28]
’_h
ct

£t
o

b
t

check-book stubs from the period Januvery, 1848, through
December 1, 18948,
MR, LANE: May the record indicate that the

S

following books are being identified by ths wit-

nesss Check-stub record, number 200 fo 2281,

THE WITNESS: This is the check-book stubs from
Decenber 1, 1948, through December 2, 1949,

MR, LANE: May the record indicate that check-
stub record beginning Wl th number 2252 is iden-

tifi=d by the witness,

THE WITNESS: This is the current check-book,
in vse at the present tlme, with checks beginalng
with check number 2501, dated December 2, 1949,
andending with stub of check anumber 2685, dated

P Avgust 11, 1830, and blank checks,

used by 2 pradecsssor PaFuHSTbhlp known &s the
wgineering Company, and finglly, when the
corporetion was formed, the cash-book was continued;

and entries of cash receipts z2nd cagh disbursements

of the corporstion have been enterad in this book,
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beginning with page 23 and carrying on to page 31,

v

MR, LANE: Mgy the rescord indicste that the cash-

s

&

boock has been identifled,

THE WITNESS:‘ Trig 1s the ledger, consisting of
two parts: The firet part is the gsnersl ledger
of the corporation, beginning with account number
101, and ending with account number 538; but the
numbers aren't consecutive -~ there are skipped'
nunbers,

The entries in this book start with the first
entry of the corporation, prepared from a balgnce
sheet that I had drzwn uﬁ, a copy of which is nov
in the hands of the Federal Bureau of Investigation;
and carrying on from October 17, 1947, through
December 31, 1949,

The second half of the book is an sccounts ra-
ceivable ledger, where detbits and credits have been
entered, showing ssles and payments on account of
sales, and allowsnces, and so forth,

MR, LAVE: Mzy the record indicate that that
book has been ildentified by the witness,

A JURCR: From your familiarity with the books
of this corporation, would you be &ble to gilve us

s ghort description of the business of the corpora-

THE WITNESS: Yes, The corporation wes orzanized
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some time in November, 1947, but took over the
operationg as of October 17, 10947,
A JURCR: I meant, primarily, the nature of
the business oI the corporation - what does the
é corporation do?

THE WITHUESB: Oh, The corporation 4id small
machine-shop work, repairs to machinery, znd the
suppllied parts and accessories for other people who
! are meking machinery in guantity.

An illustration would be, the Singer Sewing
Machine Company would need a quantity of parts, and
this company would meke it,

Another illustration might be, the company that
had the contract with the City to convert the slot-
machines from nickels To dimes sub-contracted part
of their work with thls company, and they made
some o the parits,

MR, LANE: You are excused,
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IFG X2 Re: Julius Rosenberg, =%t al, -
i { My, Lane) ) .
|
. 83CLOMOUY E .. BAUCH, cellad as a

& Whet is your address? A 45 John Street, New

And your telephone number? A Beekmen 3 - 1903,
& low, you have appeared here pursusnt to a sub- |
oena Guces tecum which was served upon you? AY Yes, sir.,
% You are en attorney? A Yesg, sir,
% Practicing in the State of New York? 4 Yes,
glir, |
3 How long have you been edmltted¥ A Jeznuary,
1925, ’ v
« HNow, have you producsd the documents which were !
ntained in the subpoena? A I have here the minute book,

co
the etock certificate book, and the stodk transgfer ledger

of Pitt Machine Products, Inc, In addition to that, I
- heve my complete file,
< Now, sre you ready %o produce those documents
and books? A The subpoena‘calls for documents Lelonging

to Pitt Machine Products, Inc, The corporste books belon

@]

g

ion, The agreements 4¢ not belong to the

o
ch

to the corpor

corporation, and I would 1like to hesve an opportunity of

et 1,

pregenting thls matter before & Julge, to pass upon the

cuestion of privilege,
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% Well, what privilege are you ralsing$ A The
attorney's privilege of communlcstion between attorney and
client, as well as of documents that the attornsy prepared
for the cllent,

w ¥Who is the client? A& The client was Julius

L)

Rogenberg,

& Were vou hig attorney? A& I was his attorney,
I also was the atiorney for the Pitt Hachine Products
from - - on Mgy first of this yesar,

& And was this agreement made with Rosenberg - -

A Pardon me, I have tw agreements herey One agrezment
that was glven to me by Rosenbeég, and the two Greenglasses,
that was entered into prior to MNay 1, 1950 - that is, prior
to the incorporation of Pitt Machine Products, with which

I had nothing to d - - I was only given that agreenment

to examine and pass an opinion on 1%,

Q& VWhere caﬂ you reise a privilege there, where
Greenglass signed 1t® A The agreement I am referring to
that was - - Just one moment - - the zgreement I refer to
a8 having been gziven to me to examine, wass entesred into on
October 22, 1947, prior to the incorporation of the Pitt
Mzchine Products, Inc,, and that agreemcnt ves made b- tween
Julius Rosenberg, DJavid Greesagless, Zernard Greengless and
David Schein,

<« Well, as & lewysr

Q

leged communicatlon se Tar as Josenberg is concerned, because
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t invelves other people, and the privilege is lost - -

'..h

A I zm not going o pzss on it; I merely went the Court
to pass on 1%, forkmy own profection,

& Now, tell me this: You have alsc an agreement
between Rosenberg and the corporation? A Yo, I have an

agreement that was entered into on iay first, Detween

ot

s

Rogenberg and David Schein for the ssle of Schein's inter-
est in Pitt Mechine Products, and under which agreem=nt I
am holdiing the stock in escrow,

% Well, are you holding thece documents as

Rosenberg's attorney, or as somsone else's attorney?
A As Rosenberg's attorney, i

o

<« You got a fee, end so forth? A Ok, surely,

& Well, will you produce the books which you
think you can produce under the subpoena? A I have the
minute book of the Pitt Machine Products, Inc, I want to

state thie, with regard to this: When I was requested to§
represent Rosenberg for the purchase of the stock, an |
attorney by the name of Harry Zucker, who originally in-
corporated this corporation, brought these books to my

office, and theywere in the same condition as they were

when they ceme from the printer - - nothing was filled in =

end I at thet time told him thet I wouldn't permit Rosenber

i
to buy any stock unlezsss the corperation outfit was brought
up to date, and Zucker took fthose Dooks back and he com-

nleted them,

g
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The original incorporators hadn't even signed
anything, and he gct everything signed up; and when every-

thing was signed up I mede the attorney initial every one

=
<« I think you can explain thet later. I Jjusst
want you to identify the boocks, A Thig is the ninute
book, The only thing I drew on thie 1s the minutes of
Mgy first, Everything subssquent tc that is - -

@ Just identify the books, please, A Thisg is a
minute book of the Pitt Machine Products, contalining the
minufes of the incorporators, sitockholders, and board of
dirécﬁors of Pitt Machine Products, Inc,

& That is number one, A That's right, The
other one is a stock certificate book, and this stock
certificate bock was also errconecusly printed, and I had
it changed, It contains the record of the stock that was
issued, with the U, S, documentary stamps, and wherever

the stock was transferred it containsg the U, S, and Stete

stock transfer stanmps,
& I juet want you %o identify the Dboox, without g
explaenation, A The third book ls the stock transfer %
ledger, in which is eéteredrthe various transfers,

% #s To this we will zo dowa to Court, and yeou
now and we will have the Zourt's ruling,
A Do you want to retsin these books? f

& We will have them in our possession, A I




want s receipt for thex.

THE FCREHAYN: You may be excussd,

~

& You can comes down to Court w

gettle thet question downstaire, 7You are excused tempo-

rarily,

(WITWESS EXCUSED)

ith ue, and we will
g
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Re: John Doe Perli
(¥r, Lane) 3
3

WilILLIAM PERL called a5 a witness,
~ having first been duly eworn by the Foreman,
testi
BY MR, LANE:

]
(¢

led as follows:

€ Mr, Perl, you have bgen advised by counsel
before you appeared here, is thot right? A Yes, /

@ And he advised you of your constitutional right§
A Yes, | :

€ And he alsoc advised you to tell the truth, to
tell everything that you know about thils and try to be - ~§
he told you to try to be as cooperative as you éould, '
ien't that correct? A Yes, :

& At least, that ils what he told me, and I assum%
he told you the same thing, A Yeg, he did, | i

% VWhere is your home at the present tiﬁe? A Iﬁ
the clty here% a

Q@ No - where you live, A 666 East 103rd Street,
Cleveland, Ohio,

“ Do you have & telephons number? A Glenville
1 - 4247, '

Q TWheres are you employed? A With the Nationalr
Advisory Committee for Aeronautics, the Lewls Flight
Propulegion Laboratory, thet 1s at Cleveland Airport,

“ € And in what capacity? A My title is Aero-

nautlcal Research Scientist, I do theoretical research

on aerodynamic problems,
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" propulsion? A Not directly,
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§ What is your salary? A It is sbout seven or i

i
H

elght thousand dollars base pay.

% Who is your boss? A The United States GOVEFn-‘
ment,

% YWho is your immediate supsrior? A I should
say Mr, Abe Silverstein, I work somewhat indepsndently,
but he is my immedlate as well as more digstant superior,

Q And Just what sort of work do you do? kcan‘you
explain it in a minute or two? A Yeg I think so, I
work independently, ﬁith one or two assoclates, =zt ° the
present time on theoretical problems relating to the flow
of air around airplane wings,

Well, a typlcal problem‘wauld be that of trylag
tovcalculate, without testing, the forceg =cting on an
alrplane wing, and to a certain degree of approximation;
and that, of course, would enable people to design air-

plane Wings wilthout the necessity of testing them,

A typicel problem would be to compute on paper the%
forces acting on airplane wings, by using the baslc laws |
of physics, Shall I.gp into any more detall?

@& I think that is enough. Do you work with jst

Q But indirectly? A Well, I don't quite know,
I am aware of Jet propulslion problems, which are belng

studled,

Q Well, you say you are working with the alr-flow
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of wings, and I assume that those wings also have to‘do

with Jet airplanes, too, A Oh, yes, As a matter of fact

the problems which I most recently worked on are abétrgct, !

so that I don't work on specific wings but on zerodynamic
shapes in general,

- In the ﬁast, I have worked on Jet propulsion Wings |
indirectly. That was before I left the Cleveland Laboratafﬁ
to go back to school, But my most recent problemg have 5
. been to work on the problems on an abstract level,
T 5 & But in the past you have worked on Jet propui-
[ sion theory? A Yes,

@ Do you work with the Army or Navy closely? ‘

A I personally &n't,’ My position has slways been that of |
taking from the currently pressing problems which the'Army
and Navy, I presume, pass along to the N, A, C, &, and
passing to the problems which I can figure out theeretically,

& When did you work on Jet propulsion? A Well,
during the warj; I should szy in the years 1944 and 1945,
& Did you work on these wing-less bombs, these
ones that they have now that are propelled by themselves?
A Well, I recall making a design study a long time ago,
; probably in 1944, of a guided missile arrangement, |

Q That is what I meant, A Yes, To what deteil @

you
Jwich

Q@ Well, you worked on 1t and knew sgbout it? E

A Yes, It was a general configuration, I don't think itgv
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graduated from the College of the City of New York in 1938, |

the Master's degree? A The College of the City of New

Perl iy s |
(5 P

 ever became specific,

@ Now, will you tell us szbout your b&ckgroun&, eﬂu%

i

cationally - where did you go to school? A Well, I was

with a Bachelor of Electrical Engineering degree, In 1940l’
I received a Master of Electrical Engineering degree,

I actually left City College 1n 1939, in February
of '39, I finished my Master's thesls at Langley Field,
Virginia, where I was employed immediately after leaving
City College, |

In February, 1946 - -

Q@ Excuse me Jjust a minute, now, Who awarded you

York, I was employed thereafter continuously with the
Natlonal Advisory Committes for Aeronsutics, first at their
Langley Field Laboratory from 1939 to the end of 1943, at
the end of which time I was transferred %o their Cleveland
Laboratery, which was then Jjust getting under way, I was
there from 1944 to February, 1946,

At that time I took a leave of absence, to go back
to school, I gpent one semester at Galifornia'Institute
of Technology, from February, 1946 to June, 1946; and I
then transferred to Columbla University in New York, where?
1 spent the next two years in residence, |

In June, 1948, I returned to the Cleveland Labora~f

|

tory of the N, A, C. A,
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& Were you sent to that school:x A No, I just

chose those schools voluntarily,

Q@ Did you pay for the tuition yourself? A' Yes, %

@ What did you study at the California Institute f
of Techndogy and at Columbia? A I took the regular physiés
curriculum, and I have received the PH., D, degree recently
from Columbia in Physics, |

Q Q Is it a fact tha@ you plan to teach physics
at Columbia thisg fall? A Yes, |
| Q@ You have already signed the contract? A Yes,
I have the appointment to instruct in physics at Columbia,

Q Starting in September or October? 4 That's
right, |

Q VWhere did you work from the time you finlished |
City Oollegé - did you work for fhisg National AdVisory
Couneil g1l the time? A Yes,

Q@ You have had no other job? A That's right,

@ Do you know Morton Sobell? A Well, I do not,

i tnac TN

to the best of my recollectlon, although I realize he went :
through City Collme ot the ssme time I diq4,

- Q@ Well, I dhow you a pleture and ask you if you
recognize that? A No, I do not recall him from that g

plecture,

MR, LANE: May the record indicste that the a

)
4

wltness cannot identify the plcture of Sobell, !
[Photograph marked Grand Jury Exhibit 1, thils date,
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& Do you know Max Elitcher - - 1 that the right
prdnunciation? A I think the latter is what I recall,

% How long have you known him? A I recall him
from City College days,

4 And have you known him socislly for quite some
time? A No, I have not, |

Q Bave you ever known him socizlly? A Except
ror City College days, I think not,

Q Do you know Julius R&éenberg? A No, I &Jnot,g
to the besst of my rsecollection, ¢

& I ghow you a pilcture of Rosenberg, and ask you

if you can identify him? A No, I cannot.

& Are you positive? . A Well, to the k= st of my
recollectlon, I could not, Again I realize he went through
City College at the game time I did, and i have tried to

~ recall any possible meetings with him, but I cannot,
MR, LANE: May the record indlicate that the wit-
g ness is unable to 1déﬁfify plctures of Jullius
Rosgenberg, |
Q@ Now, before we go any further, I want you to be
aware of the fact that this i1s a very serious proceeding,

‘% and everything you say here is subject to the pehalties of

per jury. A I understand,
@ And I think you, in your position, understand
what that means, and what 1t means to you and to your fubure,

. You are not just the ordl nary type of person, From what you
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have told us here, and from the degrees you have received,

you have g rather unusugl mind in certain respects, It

~would be a shame for you to ruin your whole future by com-

ing in here and not telling the truth, Bear that in ming,
A Yes,

Q@ It could be that you might be a little bit con-
fused by the plcture, or by Rosenberg, so the fact that
Rosenberg has been indicted - that in itself should not
tend to confuse you, But I don't want you to come in here
and sey that you don't know Rosenberg, if you do know him;
or that you don't know Sobell, if you do know him; because
.I am going to have other people come inté this Grand Jury
who may refuté that. |

So think hsrd now, when 1 agk you about these
things, because I am going to bring out certaln lncidents
at which people will tesgtify that you were present when
Rosenberg was present,

It 1s no sin %o know a person because he is in-
dicted, and if you do know him jusf say soc, because if you
1ie_there won't be anything left for me to do but to ask
the Grand Jury to indict you for perjury - — and I am not
threatening you in any way; but 1t seeme to me that if
you were indlicted for per)ury and we could prove 1t, and
you were convicted, I can't imagine that 2 school like
Columbia, or anybody else, would be particularly interested

in you - - do you think go? A I agreé with vou,




Q So keep that in mind, I am not adking you to
comeg in here for the purpcse of trying to trick you or trip:"
you, I have you here, the same as 1 am here, to try to
elicit certaln facts; and I think you can be very helpful,‘
and I think your lawyer told you the ssme thiﬁg,

Now, your mind is too keen and too unusual, for
you not to remember thingsr~ and thieg is an intelligent
Jury. If’you were a person who came out of the.African
Jungle, and had no education and a few things like that,
why perhaps you couldn't remember certain things - - per-
4baps you could, but the chances are that maybe you couldn'st
- - but you didn't do that; you have had a marvelous edu-
cation? you have a good bresin, and you sre in a position
to think, to remember little detalls, |

Now, keep that in mind when you are talking, Now,
it could be that momentarily you could have forgotten that
'yau met Rosenbsrg, Now I =28k you agsin: Did you meet him?

. A I don't recall meeting him, and certzinly not after

City College dsys,
/ Q Did you ever meet his wife? A No, I have not,

Q@ Do you know Rosenberg? A No, I cannot say

| that I do know him,

; Q@ Do you know Helens Elitcher? A No, I do not, | |
! Q@ Now, do you recall being present at a party in
1946, in New York City - a social get-together - somewhere

in the Village in New York City? A Well, it might very
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well have happened, I certainly might have attended a party,
at that time, |

@ Now, let me recall these things: Do you recall
any party that you attended, where the lighis were out and
soft muslec was played, in the Village? A Not specifically
but that is comething that could very well have happened,

Q@ Well, have you ever =zttended those sorts of par-
ties at the Village? I am talking about the Sarant apart-
ment, A T covld very possibly have attended such>a_party,
I don't recall such s party specifically - - that isg 2
specific occaglon,

Q@ You don't recall meeting Julius Rosenberg at one
of those parties? A No, I cannot, |

@ Do you recall meeting Joel Barr at ons of those
parties? A No, I cannot recall that,

@ Do you know Joel Barr? A Yes, I know Joel Barn

Q& How long have you known him? A BSince City Col-
lege days, He was a class-mate of mine,

@ Have you known him intimately, soclally? A Well
I regarded myself as a friend of hig, and vice versa, bﬁt I
don't know exactly what you mesn by "intimate "

Q Well, soclally - - you knew him not casually, but
you met him amd went out on dates together, and things llke
that? A Yeg, I knew him intimstely in that sense,

Q I mean, it wasn't Jjust casually, someone that you

knew? A That is true,
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Q By the way, where wers you born? A& In New
York City.

Q When? A 1In 1918, October first,

@ Are your parents here in New York City? A Yes

Q Where do they 1live? ~ A My father is a baker,
and my mother is a housewlfe,

Q Where do they live? A 938 Tiffany Strest,
Bronx, New York, |

& Whom does your father work for? A I don't
know exactly, Hs 1s sent out on‘various jobe, through his
union, |

Q What union is that? A Well, there is a bakers
union, I don't know the officlal title of 1%,

Q Well, do you see much of your parents? A When
I gm in Wew York I see something of them, yes,

A JUROR: A little louder, please,
THE WITNESS: In the last ten yesrs I have not

seen too much of my parents,

@ Do you correspond with them? A Oh, yes,

Q Are you living with them now, while you are in
New York City? A Xes,

@ Are you stopping =% their place? A Yes,
A Yes, I send money to my mother,

Q@ Your father's name is what - William Mutterperl?

A  Abraham Mutterperl,
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% You changed your name? A Yeg,
Q When? A In January, 1945,

Q You chenged it legslly? A Yes,

¢ Wheresbouts was it done - in New York City?\
A Noj in Cleveland, Dhio,

Q@ I went to get that straight, I notlce you are
going under the name of Pewl,vand I wonder=d whether 1t was
something that you assumed, or you changed it legally?‘

A Wo, I decided to change my name legally,

Q@ You say vou never recall having met Jullus

Rosenberg? A That 1s correct.

Q@ Do vou recsll ever meeting anyone that looked

like hin%

(CONTINUED BY LB)
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L It's heTd to answer a questicn like thas. In wha’% sense?

o  Well, on any of these occasions that you wen$ to
these parbties at Ssrant's place? A Well, I can't recall any

pal by specifically zlthough, since I wmet Sazrant, thas 1ls a
sort of thing sthatl would be likely %o atsend -- I would say.

I probadly 3id atvend parties in bis plsde. I czn's recall

2 a specific party. ~ i

5 Do you remember & parby around Christmas 1946 %hﬁ%

you atsended at Sarant's place, during bthe Christmss holiday

Uz
Lo |

4 No, I cannot recall a specific party at that time. Let's
gee, I was in Hew York at thas time. |
Q@ Do you recall any party thas Joel Bgrr abtended
apound 1946% A No, I cannot rscall such a party.
¢ Do'you know Vivian Glassman? A Yes, I know hex.%
@ She made a visit to you 1in Cleveland the latber
part of July, 1950, ig that correct? A Yes.
Q TWhat time did she see you? A It wae aboub noon

o & Sunday.

% D¢ you remember the ﬁatﬁ? A No other than is was:
the latter part of July, I don's. ?
G Will you %ell the jury what transpired, =ni %@115
them 28 best as you recall what was sald at that simat 3 A%

about noon, I was preparing some food in my aparbment and

preparing to go out on a plienic --

JURCOR: A litsle louder.

THE WITNESS: Apout nocnh on this Sunday sfternocon,
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while I was preparing to gu out on & pienic, Tivian Gl@gaman
suddenly =pyeared. My apartméns in Clev2lsnd is such thatb on -----
doesn't have to go through a locked door %o geb into the :
kitchen alcove. Thers is & door With & lock into the kmchefn
aloove from the rest of the apartment. As I was standing ag
the slcove, she suddenly appsared before me. I was quile
curprised. I recognized her as a friend of Joel Barr's. I
agked her to come in. She acted somewhat mysteriously. ©She
proceeded tc take some paper which I had lying arcund anji |
gtart writing on it and motioning me to rsad what she had
written and, well, she wrote to the =ffect that she hai
ins tructions from a person unknown to her, in New York, to
travel to Cleveland to get in touch wish an aeronzutical
sngineer $o give him money ang instructians to leave the
country, znd I baliev&yshe‘mentiunej Mexico in thss connsction.

Q Well, you say those were written down? A Yes
this was all written down.

Q Why 413 she do Lhat, wzs ehe afrald there was a

jictaphone in the room? A She menticned nothing about bhat.

;
i
[

I 4¢ nchk recall she mentionej that or wrote anything like
that . :

Q Was 1% all written down before she came up wm ili

she write 1t in your presence? A She wrote it in my DTVSQHCE

Q TWhat did sie write it on? A On some paper, i\

had & lapboard in the room. She tock Shat and sas ﬁmwn dq

l i i

the cauch and I sat down next %o her and read what she Wagsé
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Q Didn't you think i% wss o33 or ssranze she should
be writingsomething dewn? A I certainly iij.

o what 313 you say to her while she was Joing
thai? A'@ell, I dc not recall the languaze spQGifically.

 Wait a minute. Weit. Come on, Jon'f go back
into thas shell. What ﬂii you say to her? This only teok
place a oouple of weeis BZo. A Well, I wzs very upset. %
I menticned something aboub, I hope thas she hain't anythingg
on her coﬁscience and I 313 not understand what this was ﬁllﬁ
aboub. I bélieve I possibly menbtioned shas I thoughs it was.
a trap of some kind, words %o that effect. I was feeling
rather incoherent at the time.

Q #hat did she say? A VWell, she didn't say anyt ing,

zg I recall. BSpe just wrote.

Q She just whatv - wrote? When she finished writing
whas 3id she say? You hzd some conversation thers. & ngl,%
our conversation was mainly confined to her appearing znd
leaving the apartment except for talking %o her. |

¢ What 3id she say, that is what I am getting at ——
what wae sald? Here's a girl comes 211 the way from New Vork

i
1
i

eghe knock on the door? A She doesn'y have to knock.
. TWas thedoor open? 4 It's & curtain.

Q She walks in -~ do

i

s she gay he . lo? A Yes.

Q What 3id she say, that is what I zm getsing atb?

fd

& 8ne said hello. : : i
@ "Hello, Butch," something like that? & No. She
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vy but since

thare wus nothins nnueusl T sreetsd me as though
sha knew me, vhich che did.

e », e g . = -

2 I said DBulch not facetiously. Did she know you by

snme & Oh, not an intimate neme. She must

T -1 7 - e - v & ot 4 \
have aalled me by my first nanme.
Y T o 3 .., " - Tax
7 ¥Yhat? 2 Probably Bill.

% Do you heve gome nickname that they call you? & No,

¢ Curley or something like that? 4 No, I 40 not.

i
Y 2

@ We all have them snd there is nothing wrong with

having 2 nickneme. & I assume she called me Bill.

13}

0

She called you Bill? & 1 do not recall it specifical

;' Bhe say "Hello, Bill,” or "How are you, Bill? How are
you deing?" What did she say? 4 She mey simply have said ﬁ

fHallo .

Q@ Yo the best of your reccllection whatl did she say?

"Hello.”

»
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I wnew her as Vivian Glassman. I may heve said, "Hello,
Vivian," or I may notv have s2id anything bub, "What are you
joinz here," somebhing like shat.

Q Whay Jid she then say after thas, after yvou sald,
"Hello, Vivizn. What are you jolng heret?' You probably
gaid, "What do I owe the plsasure of this call ta,“§§5m5~
thing 1ikethat? A She must bhave said something to the
affect she would like to t8lk $o me, she would like %0 see
me « | :

v She was right there, ready o talk. A I invited
rer into she aparitment proper after scwe greeting which I ﬁﬁj

not recall specifically. i

e

@ ‘here was nobody else there, was there® A No. |

G Yoo walked her into your Iiving room? 4 Yes. I

presure she loocked around, she may have. I think she saii
some things %o me in there.
@ She 3i3d not discuss cmhasta, 3id she? 4 Ne

Q@ “phat did she talk about? & Well, I 4o nrt f@@ﬁil

that she s8id anything abcub her mission, her Sﬂpugs%

missicn, to me zloud. I ghink she said someshing.

SR

Q@ "Do you hzve a pisce of paper," or Suuwtﬂlnﬂ?'

i l‘v
.@;

A I jo not recall that. I think she just loocke3d around gnd

aaw some paper and took it.

@ Did she berckon you to come over ani sit beside -

her? A Dij she beckon?
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g Yes. & I do not recall the gpeci’ic beckoning.
She was going Lo write something? A ell, yes;

" she sab down and motiocned to me bte sit down nexs bto her.

4 On a couch? A A aay-bed.

n A day-bed. She moticned ycu o sit beside her?
5 Yes.
q While she took a pad. Waghts a bad? A It wsas
gsome sheets of paper from a pad, remains of a pad.
Q She have gomeshing under 17 A A lapboari. f
Q Then she started to write? A Yes.
¢ And she wrote this message? AYes. ;
g And the mesg&ge was GO the effect that she was |
:,tmlﬁ to come out and interview an electrical engineer or you
ép@cifically? A No, she was told %o come oub Lo see an |
aeronautical engineer.

A@ I assume there are prﬂ%ably more hhan one apro- é
nﬁutical'enginear.in Clevelund? A Yes, znd a friend, I |
recall ~he wrote toc.

0 Apd a friend? A Yes.

o Did you ask her why she pickedjou out of all she
seronautical engineers in Cleveland? & No, I 3id not.

¢ Did you think i%v was rather stranze that she

should sujdenly choose youl A Yes. I thought it was sﬁrange;
of course, but I knew her and she knew me from my asgmcia%ioﬁ
with Joel BarT. N

o
<,

You knew that? A Yes.
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She explain to you why she picked you out? A No,
she 713 not.
q Didn't you ask her? A I think I did.
q has 313 she say? A I do not Tecall.
Q Now, wzit a minute. Fun is fun, but let's nof
make it facetious. & I am sorry. ¥hat do you mean?

i

1]
b

¢ You must recall something she s . This ig very
éimportant. Where was your mind &t the time you were talking
‘with her? A I was feeling very upset at thd sime.

g I know, but you had your faculties, you knew what !
éwas going on, you didn'g have & hangover from the night bafar%
imr anyghing like that. You knew what was hsppening? & Yes. !
A Q TYou haven'ts zot the kind of & mind that blocks

‘those things ous. TYou remember dJetalls. That's your work,

;iaﬁ‘b it? A& Well, presumably.
Q Not presumably 2t &ll. You wouldn'y last in your é

;particular job very long if you weren't a very good man on
iﬁetail and remembered details, isn's that so? A Well, what
kind of details? ' -

¢ Well, details are detalls? 1Is thers any ﬁiffgr@neé
?iﬂ kind? If you are trained %o remembar Jetzsils i% doesn't ;
matter whesher it is & detail of a ball game or the 5et&i1s
of a:jst propulsion plaﬁe. As = matter of fact you can

remember the details of a ball game tetter than you can the

jetsils of aercnautical enginess If you can remsmber those

details you can remember the Jetalls of a conversation that:
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tock place three weeks ago. A I zm doing my best 50 recall.
Wall, 1f this is your best -— if vou do not 4o

b

any better wish airplane engines, I woulin't want %o ride

3y

in one. Now, what 313 she say zfter she started o write

on bthar p&ad? A Well, I can only.rﬁpaag that she had
ingtructions %o zive -- she had memorized insturctions as
50 how this aercnautical sngineer anavhié friend were to
leave the country. ‘ - E
Q@ Yes, bus ﬁnéi were they? That were they? TVhat |
were those instructionst A I 413 not 1lset her get that
far. I told her 1 was not int%resteﬂ in what she had %o
say, that I hoped thas she wasn't getsing in bﬁﬂ or deing

anyshing bad. &pe 3id identify herself. She wrote bhas she |

had been told to identify herself to this zsronatiheal @ﬂgineér
by a ship iacident of some kind in which she had besn invalvéd
with Joel Byrr. |
Q Whet was thas, Jo you recall? A No, I have no
idea of this incident. l
G TYou knew her sister guite well, 3idn't yvou? A Y@S‘i
o Ygu used %0 zo sround with her? 4 Not very much. :
Q Well, you had dates with her; you knew her? ;
- A TYes.
Q@ And the knew that you knew her? A At that tinme,
yes.

@ Diin't she tell you thas she had gone over so

her gister's to get your address? 4 No, she 4id nog.
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Q@ Hpw 314 she happen to pick you out in Clevelznd,

out of a clear sky? A I asked her that. She said that
che hzd goteen my address, @ previous zddress of mine —-

well, I d¢ nct recall whether she had gotsen it from this

gtranger —--— whether she salj she had gotsen ig from this

‘stranzer or some obther source, which coull have been her

;sister. She had gone te this previous zddress and the |

ilﬁﬂﬁl&dy there had given her wy preszns addresg in Clevel&nﬂ,?.

fanj that was how she had found me. I had recensly m@veﬁ'e— |
Q@ Did she offer you a sum of money? A Well, in

;effaat she 3id. Sphe said she had monsy ang iasnrucﬁions{

“ QI Lid she say she had the batch of money —-- she showi

§Qu the money? A N@,‘sha 33 no$, and I 3id not inquire. |
¢ How long 313 the conversation lss$? A I should

€8&Y from 15 minutes o half an hour or so.

‘ 'Q How 4id you leave 1%? How did you lesve her?

;A Well, I told her that I thoughs she haj better go. I

fushéred her out and as I ucshersd her ous I zsked her sonme

Lquestigns about how she had found me. I believe I also told
her, "Give wy regarde,” to her sister, thas sors of thing.

@ Whap vime .3id &Qu usher her Qut, what time of sthe
day was 14?7 A Iy was shortly after ncon.
| Q Have you heard from her since? & No, I heve nmt.r

§ Hzve you salked wish her since? 4 HNp.

£

Q
Q Hzve you talked to any of her reslatives? & No, I

sve you writsen tc her since? A4 Np, I have not.
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have not. I have recently recelved & lesser from her sister,
a general kind, asking me something to the affect of when I ;
would be in New York.

¢ Have you seen her sister? 4 No, I have not.

Q Did you report she incident to the FRI? A Yes, I
di 3.

Q Immediately? 4 No, it was not immediasely. ig I
gay, I was very upSem,'and I had been .uestiocned by the FBI

for hHhe previous week or two, and shis cowing on top of it%.

. a1l, made me feel very, well, upset, so I decidsd that I

should consult —— so I decided I shoulsd consult a lawyer,

which I gid she following morning.

Q In Cqeveland? A Ip Cleveland, which I sried o,

ghe following morning. He happensz3i to be oub of town, thes

 lawyer I was referred to, so I got him on Tuesday, sold him

this whole sbory,and wrote cut a statement regarding it and

eubmitted it to the FBI, 1 vhink 1t was the following day,

 Wednesday.

q And then the FBI Agents conferred with you after
that? A Yes.

Q Now, what made vou fhink -- you made sowe statement
to the sffect when she started %o write something on a paper |
has you hought it was a srap. Whas sort of a sr ap? A Wali,
here I was in she middle of something. I 3id not know what
it was 211 amust. OF course I had been reading about the

spy cases in thepupers. ©She didmentlion in writing that she
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knew Julius Rpsenberg. Well, hers w=s scmeshing I was being

£

asked, to flee the counsry for some reason. And so 811 I

ey

ede

could shink of was thatsomeboldy wes trylnz to trap me into
some thing, eince I had no reason to lezve.
¢ You thouzht some friend of Rossnberg's was btrying
to trap you insto scmebhing, Because you had seen in the
papers abous ﬁ@sanbarg‘s arrest? A Yes. f
Q And she had menticned in wrising shings ﬁﬁwn.that%
she knew &he Rosenbergs? A Yes. ‘ |
¢ Did you figure Rosenbergs had scmeshing o do wi%%
wanting you to flee the country? A I thourhs 1t was possibl%i

@ Was there snything there that sied you up, why

e

you thought it wae possible? A I dc not exactly know whes
you mean.

(, What caused you to think thas Rosenbergs had some-|

1

tbing to do with shis, ha ving you flee she country? & Wﬁ11;

as a matter of fact I 313 not think she Rosenbergs sp@cificai-

1y were back of =zll this, but possibly a Vommunist apparatus
of some kind. ‘
@ You knew that? I snink you knew at least that 5
Vivian Glsssman had been taking more or less an active pars
in Uommunist organizations in New York Oity, yvou knew thai?
4 Well, I 414 nov know it specifically, butb I was swaTe of the
facﬁ that she was engaged in radical zctivities of some kinﬂ;
@ You state you 1id not know it specifically. What ‘

do you mean by thae? A It 1s my impression from my knowleﬂgé

~of her assoclation with Josl Barr, thw she had been sngaged ‘.

v
vl
A
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in some kind of , well, perhaps I shaulﬁn’t say radical
activity; it is unicn activiby.

¢ Joel Barr was 8 Communiss, =o far as you know?
i No, ncs as far zs I know.

¢ He was engaged in Communistic activities, belonged

so that Young Communist League? A Not shas I knew.

mn

¢ You sure? A Ye

.

Q9 You knew this Vivien Glaesman was quite intimete

L with him, was engaged o him at one sime? &1 3fd not know i
E 5tbat- ‘ A f_é
b o Never knew it? A I uhderstocd she was his girl

‘ ;frianﬁ.
L i - Q fhat's whas I mean. 4 I d¢ ncs know what you
 mean by engaged, officially.

¢ It was my understaniing that they had been formelly
“engagﬁﬂ to e married, but if you correct mé and knew they 1
P ;Waran't, I don't know. Tpey were guite invimate, anyway.

i : I would say they pr@b'ﬁbly were, Lo my knﬂm’leigﬁ.
s : ‘ (VITNESS EXCUSED) '

" (C,nt. by IFG)




11
IFG-1
(From LB)

W I

August 18, 1950

Re: John Doe Perl s

(Mr, Lane)

&

LLIAHN PERL, recalled, testified as

-_—

follows:
THE FOREMAN: You can be seated; you are still
under oath, »
BY MR, LANE: |

Q@ You are still under oath, Mr, Perl ; you kuow

. thatf] A Yes, I understand,

@ Now, I think we were at the point where we were
discussing what else was sald on that plece of paper that
Miss Glagsmen was writing on in your apartment, She sald
something about she knew the Rosenbergs? A TYes,

Q And she mentioned something about the Rosenbergs
being arrested in New York? A No; I don't recall that,

Q Why did she mention the Rosenbergs? A I
couldn't say, unless it was possibly an explanatian of
what she was doing there, I don't know,

'Q Well, did you question her as to the Rosenberg
name being in there? A I might have asked her something
ﬁo the effect of what she was doing in all this,

@ What who was doing? A Well, what the purpose
was of all her - - of thig viglt,

Q And what did shs say? A Well, I don't recall
whether she said, in response %o that, that she knew the
Rosenbergs, but it possibly was along those lilnes,

Q@ Well, now, you see you tell us nothing, You say

she mgy have done something, she may have ssid something,
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possibly this happened, possibly that happened, I am not
interested in possibilities, but I am interested in what

actually transpired, Look - you are a doctor, Get that

mind working,

What dld she say? A VWell, to the best of my

recollection, she stated at one point, on this paper, that

che knew Julius Rosenberg. As to what the actusl, immediate

cause of her writing that, I cannot recall,
Q But you had already been questioned by the
F.B, I, .- A Yes,
Q - - about Julius Rosenberg, hadn't you? A Yes
Q And you knew that Julius Rosenberg had been ar-
rested for conspiracy to violate the esplonage law - - you
knew that, because the F, B, I, had talked to you about a
girl by the name of Anne, hadn't they - - Sidorovitch?

A Yes,
' Q Am you know her, don't you? A ¥o, I do not,
Q@ You know her husgband, Mike? A No, I do not,
@ But you were gquestioned about it, and you knew
gxactly that Rosénberg had been arrested? A Yes,
Q@ You were famillisr with that® A Yes,
Q@ So that when his name appeared on that paper,
you weren't completely ignorant of the fact, were you?
A Oh, no,
Q@ Didn't you immediately connect that arrest up

with her vieit, in your own mind? 4 Yes, I think I diq,

i

B ST

S
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Rosenbergs in your own mind, and her visglt - - ig that

Perl

7R

& Of course you did, Even z six-year-old child

-would do that, and you are a doctor, with a master's degree,

‘I am not saying that to be funny, but I am saying that be;

cause you are a person with an educstion and hsve a much
higher intelligence than the average person, and would be§

able to put two and two together more readily, and two an@

two make four; and the Rosenbergs and the arrest and the §

q

F, B, I, visgit - that is one twoj and when she is there,

i

agking you to fleé the country, and mentioning Rasenbergsé
you immediately have to assoclate yourself with the g
correct? A Yesg, ‘ |

Q@ That is what you did, ien't 1t%? A Yes, I think
80, |

@ Then you must have s2id something to her at thst

time, Youw must have been not only confussd, but you might

have been irritated by it, I know, if I were in that situa-

tlon, and I was completely innocent, and someone came %o %e
and sald, "Look, get out of the country, The Resenbergs,? -
and all that sort of thing - - I would resent it in no un?
certain fashlon; and believe me, the air would be blue byg
the time I got through with a person like that, That is;
what any normal, innocent man would do, i

Now, what did you do? A I don't think I lost my

temper, but I think I made some remarks to the effect I ﬁad

nothing to do with any of this, and didn't know what it @as
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all about, and she had better leave, |
@  You mean you were practlcally accused of espi- |
onagé there, and you didn't\lose your temper? A THNot in
the conventlonal sense,
Q@ Well, what is the conventlional senss, in your

. mind? A (Mo answer.) l

Q@ Don't you ever get mad at anybody? A Not veryg
} often, i
Q Not very often? A I can't recall when I have %
really been mad at somebody, | i

Q@ If someone came up and‘SLapped you in the face,
wouldn't that make you med? A Yes; but I don't recall
when that occurred,

Q Well, supposiﬁé somebody took undue libertles
with you, and went up and slapped you in the face - let
us say when yéu were in the subway train - what would you _
do, woul& you turn the othervcheck? A No, I don't think 3

I would,

@ Do you think you’woul@ turn your check? A No,f

! I don't think so,

Q@ Don't you think you would take your glasses off
and go in with both fists swinging? A No, I don't think ?
I would do that, but I think I might take my glasses off, 7

@ Supposing you were with somebody that you reallyé
cared for - a girl - and someone came along in the street i

| : !
i and insulted her, and called her some bad name, some vile
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neme - — would you just stand by and say, "Call her anothér
one," to yoursslf? A No, I don't think I would,
Q VWould you get mad - would you resent 1t? A I
think I would, |
Q@ And you would tell him off, wouldn't you? A I
presume SO, ‘
4 Now, the next guestion is: That would be im-
portant to you, wouldn't it? A What would?

Q@ To make sure that some man didn't insult your

best girl, A Yes,
| Q@ And you would resent it and tzke some action
: of somes sorit? A Yesg
| Q@ You would get mad? A Tes,

Q Well, here is a sltuation whers a person ls
accusing you of selling your country down the riﬁer, in_é
sense; and while you would get mad with your girl being-T

insultéd, you say you were calm and cool and collected,

vand you didn't get mad when somebody practically accused{
i you of esplonage, A I wag anything but calm and col- ;
lected,

Q  But thes point ig: Which is more important to;
you, %to have your girl ingulted or to be accussd of espl-
onage? A They are both important,

Q@ Which is the more lmportant to you? A ¥Well,

espilonage would be,

Q Well, you ssgy you would get mad if your girl
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was insulted, and you were cocl and calm when you wers ac—j»
cused of esplonage, A I wasn't cool and calm, .

& Well, you didn't get mad, A Well, - -

& What did you ssy®? A I thought it was all a
mistake of some kind,

@ Didn't you tell her she had a nerve to come out f
and sccuse you, or something like that? A I may have
asked her why she came to me, f

Q@ Well, you may have; you did ask her that, didn‘ﬁ
yout A I don't recéll specifically, in

Q@ Give ug your best recollsction, A I would sayr
é to the best of my recollection, I agked her things to thaﬁf
é effect, as to why me, |
- & And what dld she say®? A Well, specificzlly
I don't know, v é
: & Well, geﬂera}ly, We are having a 1llttle troubl@
wlth specifically, but generslly what did she say? A4 I é
can't « - I don't know, | |
@& Oh, please, please - - you don't know what she
said? A That may have been the general reason for her
stating that she knew Rosenberg, Perhaps she identified
me in her mind as knowing Rogenberg,

@ Forget the "perhaps.'! What did she say? '

A Well, generally, that is about all I can think of, that

would pertain to this, in this connection,

Q I think that is most unsatisfactory., Do you

—1-----llllllllllllllllllllll.l
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realize what you zre doing before this bedyt You are
palnting yourself almost as & person who is commifting
perjury, because of your reluctance or insbillity fto rema-

ber 1ittle conversations, A I am sorry, sir, I am doing

my best,
@ Here ig a woman that is practically accusing
you of beilng a spy. Bhe puts a Tfinger on you, ©She gelects o
you out of one hundred fifty million Americsns - she se-
Lects you as the 6ne that is to flee the country. She is
putting the finger on you, and you don't sven rscall what
~ happened at that time? A It certalinly seems incredible,
I %now,
@ You agree that it is incredible, isn't 1t%?
A Yes, “
! § If I told you the same story, you would think
; there is something wrong with me, wouldn't you? 4 1
couldn't answer that; I don't know,
Q@ How many times have you ever been aacﬁsed in
your 1ife of belng a spy? A Nons,
& Have you ever been married? A Yag,
Q& thers? A In Clsveland,
@ Whom did you Qérry? A I entered inte =z common=-
law marriage with Henriletta Savage,

Q@ I am not talking about that, I mezn, did you

ever have a church ceremony of any sort? A No

, 1 have
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& My point being that if you were aver married,
you would remember the detalls of that day, I assume =
wouldn't you - - you would remember who the minister was,
and where the church was, and 1ittls details like that,

In other words, merriage is lmportant to every man, A I
presume €0,

@ He remembers %that day, A Yes,

Q@ Well, I don't think it is any more important
than to be accused of being é 8Py, beczuse to be accused
of being a spy carries a death penalty, At least, if you
are marrled you get a few more ysars with it - but with
espionage 1t 1s a death penalty; so that any time you ars
involved in somethlng that may cost you your life, you re-
member every 1llttle detall there as though 1t were put u@
on & b;@gkbéafd before you, The detalls of that day are
never era&ioatad from your mind,

'Now, you are a man whose mind is trained %o remem-
ber 1ittle detalls on average matters; but here iz some-
thing that 1s big, the most lmportant thing in your 1life
go far, and yet you don't remembsr even the details at
211, and you don't even remember in generzl what the con-
vergsation was, Dogsn't 1t look a 1ittle odd to you?

A I think I do recall in genersl some of the detalls,

@ Then give it to us, in general, Don‘tllet me

be like a dentist, pulling these out of you, You should

be eager to do this and be cooperative with us, Let us
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- see you be a 1ilttle bit eager here, and give, without me

trying tc pull, Let ue go over it agsin:

She came in and eald, "Hello, Bill," and you saig,
"Hello, Viv," end she beckoned %o you to sit on the day-
bed, and she took thls paper and started fto write?
A Yes,

@ Tell us everything that she wrote down?
A She wrote that she had instructlons to write, from a

stranger in New Yeork, and money which she was to trang-

mit to an aeronautical engineer in Cleveland, ©She made

some mentlon of g friend in along there, The instructions

were as to how thls person, and presumably this fri nd,

were to flee the country, I belleve she mentioned Mexico

in there gomewvhere, and - -

Q Go on, That isn't all? A I believe I inter-

rupted her zlong thefe somewhere, wlth some queﬁtiéﬁs a8
t0 why éhe had visited me, and why she thought.that I
had anything to do with thls; and that I hoped she wasn't
doing anything bad, although 1 éealizs 1t 1s sort of
triviél noﬁ}

Ag nearly as I can racoliect; in around here she
mentioned that she knew Julius Reosenberg, Oh, previous to
this she dld mention the business of the identification,
that this aeronautical engineer was supposesd to know her

by, this ship ineident wlth Joel Barr, and also she wrote

the name "John "
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% Yhat was John supposed to be? A She didn't
write any further on that, and I didn't inguire,

@ What wae the ship incident? A She didn't
write anything more than just about that, and I din't in-
quire as to what the ghip incident was,

( CONTINUED RBY LB)
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impulse to deface the memoIy of shis visig.

Perl

¢y Did you ask her why she happzaned to pick you ous?

ked her somesoing to thas sffect.

w
<
]
n
.
]
£
t

¢ Wha: did she say? A I den', kuow.

Y You 3don't know what she szid when you asked
her why she plcked jou out? A Tha; 's righv. Someshing thas,
I wight judge for myself. I recall that phrase.

¢ Didyou tell the FBI that you were btrylng %o

minimize your connection with Joel Barr and Sarant?

ZA Yes, I 3id.

@ Wnhy were you trying to minimize your connection

3with those two? 4 I was under & loyalty invesligation, anid
_two men who I uniersscocd were from the FBI questloned me
Eabsun Barr and Sarant and stated that they had evidence
‘that Barr and Serant were members of the Communiss ?arty.

‘I was =frald o Josing my job.

G- You knew that they were connected with sthe

Cpmmunist Pgrty yourself, 3idn't you? A No, I did not.

Q@ You 3id nos know anything abous sheir acsivities?

A N

¢ Communisg activities? A No, I 3id not.
Q What 314 you do with this paper? A I desuroyed ig.
Q Why? & I don't know why.

( Well, you must have scme reason? A Iy was -—- I was

really rather upset and I presume I acted in response o &0

( WHY; FOR WHAT reason, if ycu were innoccent?
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4 I can'g give you 4 logical reszscn.
) When you waere goling to Gonlumbia you hkd an aparimens,
jidn'y you, in the Vvyilage?! A Yes.

§ Vhere was 1%, 65 Morton Strees? A Thas 'sright.

f'—.

G Was thETe & lease on 1t? A Well, 1 3en't know. I

presume Lhat A1 Sgrant had leased iv. 1 sublev 1% fi@m him.
When 313 you =sublet 15? A In the fall, 1946.

g Did you live shere with Sgrant? A No, I 4id nos. %.;

I ysed the apartment intermittently for a while. ly then g

: ih’mna ﬁtuallw R
‘wife, Hemristsa, from whom I was s“pmraneﬂ iCde to New York, | ﬁ

; and I arranged for her to use it for 2 period of months. ,f .
iShe found an apartment of her own some time in the fall of
‘j - 219h7 whersupon I used that spartment thereaftsr uniil the
: éspring of 1948. |

o You saij you arranged to have her use it. “has -

iﬂ@ you mean by bhat? 4 I must have arranged with Sgarant
that she should 1ive in is and pay she rent ¢ Sarans.

 Then yousay you muss have, ﬂp you mean you Iid?
”?& Yes.

. Wihat wes your agreement with Sarant as fo the rent, |
when yoﬁ sublet? & I was to pay him she rent by mall, and heé
was presumably tc pay bGhe TER% 30 znellanilarﬂ. :

¢ Was thas in writing, that agreement? A No, I |

don't belisve 1% Was.

@ Did you make payments for the r ent %o Sgrant?

s Yes, I 31d.




ol

Perl

- . »}Qgﬂow jid you make thoge paymenss - Dy check?
5 Weli, 1v was @isher check or mensy crder. I probably —-
probably money order. I will aay‘mgney order.

(i Was this a month 5o month srrangement? & Ygs.

o You agreed with him when you were Lo 2e% ous you
were 0 give him a month's nosice? A Yell, I jon't recall
any such agreement.

¢ But you only paid for the place while you occupied:

|

3%, or while your wife occupled 157 4 Well, I tshousghs I 3id.

¢ Did you or didn'y you? 4 Well, I ghould say that I
G Why? Do you mean you pail rent on thas place
after you h»3d leftv 187 A Yes. oI apmrently sent scme money i

orders to Sprant after I left she place, monthly. IiEd nok

recalled that until the FBI informed me thas I apparently
gid. Agq @ masser of fact I'sgill don't recall it sctuslly,
pus if I i3, I aid.

Q In other words, you lef$ the place for good when?
4 In June of ‘48.

- And you kept senﬂing checks even though you lefs
the vlace? A Yes. |

¢ How much meoney were you making in June '4g? 4 When

I resumed my job at Cleveland I probably was waking six or |
geven thousand dilars & ysar.
¢ Up to June ‘L% what were you making? A4 Well, I

had various income. I had §1200 from Gcluwbia University for

teaching physics, and I made several tiousans jall&fsuéy 30ine
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E you went back? 4 In Cqeveland?

- $45 per month. |

“can reczll now, it wzs %o held en option on the apartment.

hpve & claim on it.

Perl

subcontract work on aerciynamic prcblems, directly from

my professor who was working @8 a consultant with an

&3

ngineering firm, Sverdrup & Pzrcel.

Q@ Who was your professcr?! A Prof. Theodore Von
Ezrman.
@ Hp pald you the money? A He paid me some
money, and I got some money from Sverdrup & Parcel 3directly.
¢ He pald you some money, you say? A I think he 3ig.
Q@ How much 3i3 be pay you? A I couldn't quite
break it jown. I shink she total cum involved wss something
1ike, well, for the préviocus yesar, péssibly three thousanj
dollars or sc. B

G Vhat di3 you pay for rent out in Cleveland when

well, I 1ived at the "Y" ang then in

i

furnished rooms.
Q@ “hat are you paying a% this gz riment? 4 It'e
$45 per month.
) a3 , e _ s “ ‘
4 What 3id you pay for Sarant's apartmenst A Apout
 What was your reason for continuing to make payment
to Sprznt aftver you hed left vhe pilace? & Well, ms far ms I
Q To whaw? A To just hold on to the apartment —-

¢ He moved in there, didn't he, when you moved o

L1
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& I jon't know.

yfwere living in Cleveland? & Well, T msy h-ve hzd some idess

" about coming back to New York. My inisi=l idea in going

